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Peningkatan jumlah pendu-
duk yang semakin tinggi di
Selangor menjadi punca

skim pemberian air percuma ha-
nya diberikan kepada golongan
B40, kata Menteri Besar, Amiru-
din Shari.
Beliau berkata, kerajaan negeri

perlu menanggung kos yang ting-
gi bagi memberi air percuma 20
meter padu sebulan kepada ra-
kyat.
“Penduduk di Selangor ketika ini

seramai 6.4 juta orang berbanding
ketika zaman pentadbiran bekas
Menteri Besar, Tan Sri Abdul
Khalid Ibrahim yang menanggung
4.6 juta penduduk.

“Ini adalah subsidi bersasar dan
kerajaan negeri perlu menyusun
segala perbelanjaan.

“Ia bukan langkah terakhir
(penghentian air percuma). Kera-
jaan negeri akan melihat kedu-
dukan kewangan dan fokus kita,”
katanya di lobi sidang Dewan Un-
dangan Negeri (DUN) Selangor di
sini, semalam.

Tidak pinggir M40
Amirudin berkata, pelbagai ini-
siatif diberikan kepada golongan
B40 untuk diperkasakan dan go-
longanM40 tidak dipinggirkanwa-
laupun tidak menerima air per-
cuma.
Katanya, beliau boleh menga-

mbil sikap populis setiap masa,
namun perkara itu perlu dilihat
dengan aspek kewangan stabil dan
konsisten dalam jangka panjang.

“Jadi, kita perlu susun semula.
Penjimatan ini dapat kita lakukan
kepada perkara lain supaya banjir
dan masalah jalan berlubang da-
pat diatasi.
“M40 ada kaedah lain (dibantu)

dan lebih spesifik, bukan pukul
rata,” katanya.
Ketika membentangkan Belan-

jawan Selangor 2019 pada Jumaat
lalu, Amirudin mengumumkan
pemberian air percuma di Selang-
or akan ditambah daripada 20 me-
ter padu kepada 25 meter padu
sebulan.
Bagaimanapun, skim pemberi-

an air percuma itu hanya diberi-
kan kepada golongan sasar yang
berada dalam kalangan B40.
Golongan B40 itu adalah me-

reka yang berdaftar dan mem-
punyai data dengan program
E-Kasih.

Penduduk
di Selangor ketika
ini seramai 6.4 juta
orang berbanding
ketika zaman
pentadbiran bekas
Menteri Besar, Tan
Sri Abdul Khalid
Ibrahim yang
menanggung
4.6 juta penduduk”

Amirudin Shari,
Menteri Besar Selangor
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PERBALAHAN TAPAK KUIL

17 ditahan insiden rusuhan
Perselisihan dua kumpulan berkaitan

isu pemindahan kuil dipercayai punca kes
Oleh Oleh Mohd Hasbi
Sidek, Nurul Hidayah
Bahaudin, Fazrik
Kamarudin dan
Iskandar Shah
Mohamed
cnews@nstp.com.my

Shah Alam

Polis menahan 17 le-
laki berhubung in-
siden rusuhan di ta-

pak Kuil Sri MahaMariam-
man di USJ 25, Putra
Heights di sini, dipercayai
berpunca daripada perse-
lisihan dua pihak berkai-
tan isu pemindahan kuil
itu, semalam.
Ketua Polis Negara, Tan

Sri Mohamad Fuzi Harun,
berkata semua suspek ter-
babit cedera dalam perga-
duhan berkenaan.
“Mereka ditahan selepas

didapati berada di lokasi
kekecohan dan polis turut
merampas dua pedang,
dua kayu serta paip getah.
“Insiden itu turut me-

ngakibatkan seorang Ko-
peral polis dari Ibu Pejabat
Polis Daerah (IPD) Subang
Jaya patah tangan ketika
cuba meleraikan pergadu-
han antara dua kumpulan
berkenaan.
“Kita sudah mengenal

pasti dalang utama keja-
dian itu dan sedang meng-
esannya bagi membantu
siasatan,” katanya pada si-
dang media khas di Ibu
Pejabat Polis Kontinjen
(IPK) Selangor di sini, ma-
lam tadiff.

Terima 29 laporan
Katanya, polis sedang me-
nyiasat secara menyeluruh
dan turut menerima 29 la-
poran berkaitan kejadian
itu setakat ini.
“Kita akanmendapatkan

kebenaran reman ke atas
semua suspek di mahka-
mah esok (hari ini),” ka-
tanya.
Dalam pada itu, beliau

berkata, polis menafikan
dakwaanpihaknya lewat ti-
ba di kuil berkenaan se-
hingga berlaku rusuhan
terbabit.
“Bertindak atas maklu-

mat awam pada jam 2.40
pagi, empatkeretaperonda
polis (MPV) dan beberapa
Unit Rondaan Bermotosi-
kal (URB) tiba di lokasi ke-

jadian 10minit kemudian,”
katanya.
Beliau berkata setibanya

di lokasi itu, ada50 lelaki di
situ dan atas tujuan ke-
selamatan, sepasukan 700
anggota polis termasuk da-
ri IPD Serdang serta Pa-
sukan Simpanan Perseku-
tuan (FRU) turut tibadi kuil
itu pada jam 5 pagi.
“Sehingga kini, kita men-

jalankan pemantauan ber-
terusan selama 24 jam di
sekitar kawasan itu dan ke-
adaan masih terkawal,” ka-
tanya memaklumkan pro-
ses pemindahan kuil per-
nah dibuat beberapa kali
sebelum ini namun gagal.
Justeru, Mohamad Fuzi

memberi amaran semua
pihak termasuk ahli politik
dan pertubuhan bukan ke-
rajaan (NGO) tidak menge-
luarkan sebarang kenyata-
an berbaur provokasi atau
hasutan yang boleh me-
nimbulkan ketegangan
kaum.
Sementara itu, pada si-

dang media terdahulu, Ke-
tua Polis negeri, Datuk Ma-
zlan Mansor, berkata da-
lam kejadian pada jam 2
pagi itu, 16 kereta dan dua
motosikal dibakar.
Katanya, kejadian itu

adalah kes terpencil yang
dipercayai berpunca dari-
pada perselisihan dua pi-
hak berkaitan isu pemin-
dahan kuil terbabit.
“Saya yakin lebih ramai

lagi akan ditahan bagi
membantu siasatan mem-
babitkan pencerobohan,
merusuh, khianat dengan
api dan kesalahan lain.
“Saya memberi amaran

kepada semua pihak supa-
ya bertenang dan tidakme-
ngambil tindakan sendiri
yang melanggar undang-
undang. Biar polis mela-

kukan tugas dan janganba-
wa perkara ini hingga ke
tahap keganasan yang bo-
leh mengganggu ketente-
raman awam.
“Kejadian itu turut me-

nyebabkan kerosakan kuil.
Kami sedangmenyiasat pe-
milik kenderaan itu dan
meneliti jumlah kerugian,”
katanya.
Sementara itu, seorang

lelaki warga asing diper-
cayai buruh binaan dibe-
lasah orang ramai selepas
didakwamemulakan keba-
karan di sebuah rumah
kongsi di kuil itu, pada jam
1 tengah hari, semalam.
Bagaimanapun, keadaan

kembali terkawal selepas
kenderaan polis berjaya
membawa lelaki terbabit
dan anggota FRU turut ber-
kawal di lokasi. Anggota
bomba turutmemasuki ka-
wasan kuil bagi mema-
damkan kebakaran rumah
kongsi itu.
Sementara itu, Ketua

Sami Kuil Sri Maha Ma-
riamman, S Jeyakumar,
berkata insiden itu tiada
kaitan dengan perbalahan
sesama kaum India atau
kaum lain.

Cubaan provokasi
Sebaliknya, katanya, ada
cubaan provokasi yang se-
ngaja dilakukan pihak ter-
tentu yang mengaitkan ke-
kecohan itu dengan per-
balahan kaum.
“Ini bukan pergaduhan

dua kumpulan India, se-
baliknya yang berada da-
lam kawasan kuil ketika ia
berlaku sebenarnya adalah
kaum India dan penganut
Hindu (yang berada dalam
kuil) disuruh keluar dari
kawasan ini.
“Cara mereka (menyu-

ruh keluar) bertutur baha-
sa Melayu tidakmenunjuk-
kan mereka berasal dari
sini, mereka bukan Mela-
yu,” katanya.
Pada 28 September lalu,

satu notis pengosongan di-
keluarkan Mahkamah
Tinggi ShahAlamyangme-
ngarahkan penghuni kuil
itu mengosongkan tapak
pada atau sebelum 15 Ok-
tober lalu.
Pada 25 Oktober lalu, ki-

ra-kira 300 orang berkum-
pul membantah kuil ber-
kenaan dipindahkan.

Kita sudah
kenal pasti dalang
utama kejadian
itu dan sedang
mengesannya bagi
bantu siasatan”

Mohamad Fuzi Harun,
Ketua Polis Negara

Anggota polis cuba meredakan kekecohan di tapak Kuil Sri Maha Mariamman di USJ 25,
Putra Heights, Subang Jaya, akibat rusuhan, semalam.
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DR. ASYRAF WAJDIDUSUKI (tengah) bercakap kepada pemberita selepas Mesyuarat Exco Pemuda UMNO di Pusat 
Dagangan Dunia Putra. semalam. - UTUSAN/SHAIFUDIN MOHD. NOR 

Provokasi Ganabatirau boleh 
cetuskan ketegangan kaum 
KUALA LUMPUR 26 Nov. - K e n y a -
taan provokasi Exco Kerajaan 
Negeri Selangor, V. Ganabatirau 
yang menuduh sekumpulan 
orang Islam menyerang Kuil Sri 
Mariamman sehingga mencetus-
kan rusuhan, awal pagi ini boleh 
membawa kepada ketegangan 
antara kaum. 

Sehubungan itu, Pergerakan 
Pemuda UMNO meminta pihak 
polis menyiasat dan mengambil 
tindakan terhadap Ganabatirau 
yang jelas cuba mengapi-apikan 
sentimen perkauman berhubung 
kejadian rusuhan berkenaan. 

Ketuanya, Datuk Dr. Asyraf 
Wajdi Dusuki berkata, pihaknya 
mengutuk kenyataan dan tudu-
han Ganabatirau itu amat men-
dukacitakan kerana boleh men-
jurus kepada pertelingkahan di 
antara kaum. 

"Pemuda UMNO mengutuk 
sekeras-kerasnya tindakan Gana-
batirau yang menyalahkan orang 
Islam sehingga boleh mence-
tuskan ketidakharmonian ber-
hubung rusuhan yang berlaku 
di kuil tersebut. 

"Bagaimana seorang pemim-
pin boleh mencetuskan pro-
vokasi sedemikian, apa akan 

jadi kalau orang Melayu bertin-
dak dengan tidak wajar dan 
mengambil kata-kata itu di luar 
batasan, tentu boleh mencetus-
kan ketegangan kaum walhal 
kejadian tersebut tiada kaitan 
dengan kaum dan agama," ka-
tanya dalam sidang akhbar se-
lepas mempengerusikan mesyu-
arat bulanan Pergerakan Pemuda 
UMNO di Pusat Dagangan Dunia 
Putra di sini hari ini. 
- Tambah Asraf Wajdi, Pemu-

da UMNO turut akan membuat 
laporan polis berhubung kenya-
taan Ganabatirau tersebut selain 
menggesa pihak berkuasa turut 
menyiasat dakwaan bahawa 
pihak pemaju di tapak kuil terse-
but yang menggunakan kumpu-
lan samseng sehingga tercetusn-
ya rusuhan. 

Dalam pada itu, beliau turut 
mempersoalkan tindakan be-
berapa ahli Parlimen dari Paka-
tan Harapan (PH) terutama me-
wakili masyarakat India yang 
menyalahkan pihak polis kerana 
gagal mengawal rusuhan di kuil 
berkenaan. 

"Mereka yang sepatutnya 
mengambil tanggungjawab un-
tuk mententeramkan keadaan 

dan tidak mengapi-apikan lagi 
kejadian yang berlaku. Perkara 
ini adalah isu komersial dan se-
harusnya kerajaan Selangor yang 
bertanggungjawab kerana telah 
membiarkannya berlaku dan 
berlarutan," katanya. 

Sementara itu Pas Selangor 
turut menyelar tindakan biadab 
Ganabatirau yang cuba menye-
marakan sentimen perkauman 
melampau. 

Setiausaha Pas Selangor, Abdul 
Halim Omar berkata, perbuatan 
Ganabatirau bukan sahaja biadab, 
liar dan jahat tetapi berbahaya ke-
pada ketenteraman awam. 

"Pas Selangor menggesa sia-
satan terperinci dijalankan de-
ngan memanggil mereka yang 
berkepentingan dalam perebu-
tan tapak kuil itu termasuk Gana-
batirau bagi membantu siasatan 
berhubung tuduhan liar, jahat 
dan bahaya yang dimuat naik 
dalam facebook beliau. 

"Pas sama sekali tidak akan' 
berkompromi dalam isu-isu 
yang melibatkan pencerobohan 
rumah ibadat orang bukan Islam 
dan serangan ke atas penganut 
agama lain atas semangat perkau-
man yang sempit,"katanya. 
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Menteri Besar Selangor kecam sikap biadab 
SHAH ALAM 2 6 Nov. - M e n t e r i 
Besar Selangor, Amirudin Shari 
mengecam sebarang tindakan 
biadab, baik kepada pihak ber-
tanggungjawab hingga mem-
bawa kepada insiden rusuhan di 
Kuil Sri Mariamman, mahupun 
individu atau kumpulan terten-
tu yang cuba mengeruhkan lagi 
keadaan. 

Dalam nada tegas, beliau 
yang kini berhadapan ujian ge-
tir sejak mula mengambil alih 

kepemimpinan negeri pada Jun 
lalu berkata, kerajaan negeri 
tidak akan berkompromi den-
gan sebarang anasir yang meng-
gugat ketenteraman serta kea-
manan di Selangor. 

Kenyataan tersebut dilihat 
antaranya ditujukan kepada 
Exco beliau sendiri iaitu, V. Ga-
nabatirau, selepas Pengerusi 
Jawatankuasa Tetap Pember-
dayaan, Pembangunan Sosio 
Ekonomi dan Kerajaan Prihatin 

itu memuat naik kenyataan di 
Facebook dengan menyalahkan 
orang Islam dalam insiden ber-
kenaan. 

Ganabatirau yang juga Ahli 
Dewan Undangan Negeri (ADUN) 
Kota Kemuning bagaimanapun 
menukarkan kenyataan tersebut 
kepada sekumpulan gengster 
setelah dikecam pelbagai pihak 
yang menyifatkan wakil rakyat 
DAP itu sengaja memainkan sen-
timen agama serta rasis. 
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ANALISIS Oleh HERMAN H A M I D 

Redakan, bukan curah minyak 
KEBEBASAN b e r s u a r a m e -
mang dijamin dalam Per-
lembagaan Persekutuan di 
bawah Perkara 10 (l). Namun 
kebebasan bukanlah mutlak 
kerana Perlembagaan juga 
membenarkan undang-un-
dang digubal bagi menyekat 
kebebasan tersebut untuk 
tujuan keselamatan. 

Maka, setiap tutur kata 
haruslah cermat apatah lagi 
jika melibatkan perkara-
perkara sensitif di negara 
ini iaitu agama, kaum dan 
institusi raja. Sebab itu, Akta 
Hasutan digubal dan men-
jangkau kekebalan dalam 
persidangan Dewan Rakyat 
atau Dewan Negara. 

Perihal kenyataan 'lawak' 
pemimpin kerajaan dan ahli 
politik sehingga menjadi ba-
han jenaka di media sosial 
akibat kekurangan pengala-
man sebenarnya bukanlah 
isu besar bagi negara. 

Namun jika salah cakap 
atau tulis itu berkaitan hal-
hal membangkitkan keresa-
han masyarakat berbilang 
kaum dan agama, itu adalah 
serius. Bukan masanya un-
tuk meraih populariti. 

Ini terutama mereka 
yang sudah berada dalam 
pimpinan kerajaan, ingatlah 
kenyataan yang mungkin bi-
asa dilakukan sebagai pem-
bangkang suatu ketika da-
hulu sudah tidak boleh lagi 
diterima apabila bergelar 
pemimpin kerajaan. 

Paling mustahak, pemim-
pin politik jangan mĕndahu-
lui siasatan pihak berkuasa 
seolah mereka pula yang 
lebih mengetahui. Tugas 
mereka untuk membantu 
pihak berkuasa meredakan 
ketegangan dan bukan seba-
liknya. 

Jenayah boleh dilakukan 
oleh sesiapa sahaja tanpa 
mengenal warna kulit apa-
tah lagi agama. Jangan pula 
jadi seperti sesetengah 
pihak di Barat yang cen-
derung mengaitkan jenayah 
keganasan dengan agama 
tertentu. 

Justeru peringatan Men-
teri Besar Selangor, Amiru-
din Shari susulan insiden 
rusuhan di tapak Kuil Sri 
Mariamman, USJ 25, Subang 
Jaya, awal pagi semalam 
memang tepat iaitu henti-
kan kenyataan yang boleh 
menimbulkan keresahan 
masyarakat. 

Memang kenyataan di 
media sosial ada peluang 
untuk dipinda tetapi ini bu-
kan seperti situasi terlajak 
perahu yang boleh diundur. 
Harap sangat perkara ini 
jadi iktibar pada masa ha-
dapan. 

Serahkan sepenuhnya ke-
percayaan kepada polis se-
perti tegas Amirudin. Ini ter-
utamanya yang sudah dalam 
pimpinan kerajaan seperti 
Exco Kerajaan Negeri Sela-
ngor, V. Ganabatirau. 
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Berhenti 
keluar 
kenyataan 
-KPN 
SHAH A L A M 2 6 Nov. -
Polis meminta semua 
pihak termasuk 
ahli politik berhenti 
mengeluarkan kenyataan 
yang boleh mengeruhkan 
lagi keadaan berhubung 
isu pemindahan Kuil Sri 
Maha Mariamman; Putra 
Heights Subang Jaya, 
dekat sini hari ini. 

Ketua Polis Negara, 
Tan Sri Mohamad Fuzi 
Harun berkata, sebagai 
ahli politik mereka 
seharusnya membantu 
meredakan keadaan. 

Menurutnya, dakwaan 
polis tidak melakukan 
kerja dan tiba lewat di 
lokasi tidak benar. 

"Pihak polis tiba di 
lokasi kejadian kira-
kira 10 minit selepas 
menerima panggilan 
daripada orang awam 
pada pukul 2.40 pagi 
dan Ketua Polis Daerah 
Subang Jaya pula tiba 30 
minit kemudian. 

"Kita mempunyai 
rekod dan diari 
berhubung kejadian. 
Pihak yang tidak 
bertanggungjawab jangan 
membuat spekulasi 
kerana tidak tahu situasi 
sebenar," katanya dalam 
sidang akhbar di sini. 

Mohamad Fuzi 
memberitahu, pihaknya 
telah mengenal pasti 
dalang insiden kekecohan 
di-kuil tersebut dan akan 
mengambil tindakan 
segera. 

Jelasnya, setakat ini, 
kita telah menahan 17 
individu lelaki warga 
tempatan yang dikesan di 
lokasi kejadian dan enam 
daripada mengalami 
kecederaan. 

"Malah, akibat insiden 
tersebut, seorang Koperal 
patah tangan ketika 
meleraikan pergaduhan. 

"Selain itu, kita telah 
merampas senjata 
yang digunakan dalam 
kekecohan tersebut iaitu 
dua pedang, dua kayu 
dan dua getah paip. 
Saya ingin menegaskan 
insiden ini tiada kaitan 
dengan perkauman dan 
kesemua yang ditahan 
akan direman," ujarnya. 

Tambah Mohamad 
Fuzi, berikutan insiden 
tersebut, sebanyak 29 
laporan polis diterima 
dan pihaknya akan 
menyiasat secara 
terperinci daripada 
segala aspek berhubung 
kejadian tersebut. 
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Tan Sri Shukry 
disingkir 
Pengerusi Bank 
Rakyat »13 

Air percuma: Satu tindakan hipokrit 
KUALA L U M P U R 2 6 Nov. - P e n a r i -
kan semula bantuan air percuma 
20 meter padu kepada rakyat 
di Selangor kecuali golongan 
berpendapatan rendah (B40) 
merupakan satu tindakan yang 
hipokrit. 

Presiden Persatuan Pengguna 
Subang dan Shah Alam (CASSA), 
Datuk Dr. Jacob George turut 
mempersoalkan alasan sebenar 
di sebalik tindakan drastik terse-
but memandangkan Menteri 
Besar, Amirudin Shari menolak 
dakwaan bahawa langkah ber-
kenaan bukan berpunca daripa-
da penstrukturan semula indus-
tri air di negeri itu. 

Beliau berkata, 
adalah tidak relevan 
untuk menarik ban-
tuan yang menjadi 
keperluan asas rakyat 
seandainya kerajaan 
negeri tidak berhada-
pan dengan masalah 
serius seperti tekanan 
kewangan. 

"Sebenarnya ban-
yak lagi perbelanjaan 
yang boleh dipotong 
untuk mengurangkan tang-
gungan seandainya kerajaan 
terhimpit dengan masalah ke-
wangan, bukan menarik semula 
bantuan asas yang telah diberi-

JACOBGEORGE 

kan kepada rakyat. 
"Bagi saya lang-

kah berkenaan satu 
tindakan hipokrit 
kerana tiada lang-
sung perbincangan 
dengan rakyat atau 
persatuan pengguna 
sedangkan sebelum 
pilihan raya mereka 
boleh datang minum 
bersama rakyat," ka-
tanya kepada Utusan 

Malaysia di sini hari ini. 
Dalam belanjawan Selangor 

2019, kerajaan negeri mengu-
mumkan pemberian air percu-
ma di Selangor akan ditambah 

kepada 25 meter padu sebulan, 
namun skim itu hanya kepada 
golongan B40 yang berdaftar 
dengan e-Kasih. 

Amirudin berkata, isu itu 
tidak mempunyai sebarang 
kaitan dengan pengambila-
lihan konsesi Syarikat Pengeluar 
Air Sungai Selangor Sdn. Bhd. 
(Splash) kerana tidak menggu-
nakan sebarang dana kerajaan. 

Dalam pada itu, Presiden 
Gerakan Pengguna Air Bersih 
Selangor, Sahalmi Saib berkata, 
penarikan semula bantuan yang 
sudah bertahun-tahun dinikma-
ti rakyat hanya akan menambah 
tanggungan bulanan mereka. 
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MB: POPULATION GROWTH
MEANS ONLY B40 WILL
GET FREE WATER
NEWS»PAGE5

6.4 MILLION

Move based on
Selangor govt’s
financial position,
says MB

ASIGNIFICANTpopu-
lation growth in Se-
langor is one of the
reasons why the

state government has decided
to provide free water only to
the low-income (B40) group
from next year, said Menteri
Besar Amirudin Shari.
He said free water distribu-

tion had to be ra-
tionalised in line
with increased
state expendi-
tures.
“During Tan

Sri Abdul Kha-
l i d I b r ah im’ s
(former menteri
besar) adminis-
tration, the pop-
ulation of Selan-
gor (2008-2014)
was only 4.6 mil-
lion, but, today,
the population is
6.4million.
“As a result,

we have to ratio-
nalise govern-
ment spending
based on the
current situa-
t i o n a nd t h e
state’s financial
position,” he told reporters at
the lobby of the state legisla-
tive assembly building here
yesterday.
He was commenting on the

state government’s decision to
provide free water only to the
B40 group from next year, and
not to all residents of the state
as implemented since 2008.
Last Friday, Amirudin said

the state government would
restructure the freewater pro-
gramme of 20 cubic metres a
month, with a focus on ben-
efiting those in the B40 group.
He reportedly said the state

government was confident
that the B40 group deserved
and would appreciate the free
watermore than others.
At the state legislative as-

sembly, state opposition lead-
er Rizam Ismail said the move
to provide free water only to
the B40 group was unfair to
middle-income (M40) house-
holds, whose income could be
just slightly higher than those
in the B40 group.
He urged the state govern-

ment to give an
assurance that
following this, no
increase in water
tariffs would be
imposed, espe-
cially on non-
commercial do-
m e s t i c c o n-
sumers.
The issue also

attracted the at-
tention of Paka-
t a n Ha r a p a n
representatives
in the assembly.
While support-

ing the move
that the free wa-
ter supply be
given only to the
B 4 0 g r o u p ,
DAP ’s Ronnie
Liu Tian Khiew
sa id the M40

group should also be consid-
ered for the benefit as they,
too, bore the burden of rising
costs.
Ahmad Mustain Othman of

Amanah, however, recom-
mended that the free water
supply be reduced to only 15
cubic metres per month to en-
able more people to enjoy the
benefit. Bernama

SHAH ALAM

We have to
rationalise

government
spending based on
the current
situation and the
state’s financial
position.

AMIRUDIN SHARI
Selangor menteri besar

POPULATION
GROWTH LED
TO ‘CUT’ IN
FREE WATER
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Free water only for the low income group
SHAH ALAM: The Selangor government is 
forced to cut back on its free water 
programme and limit it only to the low income 
group due to the increased cost of financing it, 
said Selangor Mentri Besar Amirudin Shari. 

He said among contributing factors was 
the expanding population in the state over 
the past 10 years, which he noted to be close 
to two million people. 

Amirudin also rubbished claims that 
the move to restructure the programme 
was, in part, to finance the state’s RM2.55 

p
billion takeover of Syarikat Pengeluar Air 
Sungai Selangor Sdn Bhd (Splash) in 
August, aimed at restructuring the 
Selangor water industry. 

“When (former Selangor mentri besar) 
Tan Sri Khalid Ibrahim left, there were 
only 4.6 million people in Selangor. Now 
there are 6.4 million, and every year the 
cost (to provide free water) keeps 
increasing. So we need to restructure our 
spending based on the current situation. 

“Also, claims that it was done due to the 

p
cost of the Splash takeover is totally 
wrong, because it never involved the state 
government’s fund,” he told reporters at 
the lobby of the Selangor state legislative 
assembly yesterday, adding that the 
decision to restructure the programme 
was to provide more targeted subsidies for 
the lower income group. 

The free water programme was first 
introduced in 2008 by Khalid, after the then 
Pakatan Rakyat won the state from Barisan 
Nasional in the 12th general election. 
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Flash fl oods: Who 
is responsible?p
> Confusion among 
agencies, local councils 
blamed for poor irrigation 
and drainage
BY AMAR SHAH MOHSEN 
newsdesk@thesundaily.com  

SHAH ALAM: Confusion among the 
relevant agencies and local councils over 
who should be responsible for maintaining 
the irrigation and drainage system, and 
their failure to take ownership were 
blamed for the many flash floods that 
occurred in Selangor recently. 

Public Amenities, Modernisation of 
Agriculture and Agro-based Industry 
committee chairman Izham Hashim said 
there was also confusion among the public 
over which agencies they should lodge 
their complaints in matters relating to 
maintenance. 

“Many people are unaware of this 
matter. For instance, the drains on the 
roadsides, they are actually under the 
responsibility of the Public Works 
Department (PWD), but many do not 
know. 

“They assume it’s under the 
Department of Irrigation and Drainage 
(DID). There is some confusion,” he told 
the state assembly yesterday. 

“Also, when it involved the local 
councils, even they themselves are not 
sure what falls under their purview. I have 
received many complaints that there are 
drains that are not maintained because no 
one wants to take ownership of them. This 
happens, I must admit,” he added. 

He was responding to a supplementary 
question from Dr Idris Ahmad (PH-Ijok) 
on whether there was any effort by the 
state government to establish a committee 
that would comprise DID, PWD and local 
governments to ensure the issue of 
flooding would be better managed. 

Idris said there were many instances in 
the past where the agencies and 
departments would point their fingers at 
one another when drainage and irrigation 
issues arose. 

Commenting further, Izham, who is the 
Pandan Indah assemblyman, said he held 
discussions with the relevant stakeholders 
over the past months on how to manage 
the issue and look for solutions, including 
coming up with an inventory for each 
agency. 

However, he said flash floods should 
not be blamed solely on the agencies’ 
failure to maintain the drainage and 
irrigation system, but could also be due to 
natural forces.  

“Like what happened in Selangor about 
two weeks ago, there was extraordinarily 
heavy rain exceeding 180mm, when 
usually it is only between 70mm and 
80mm. It is therefore impossible for us to 
predict or address such instances,” he 
said.
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Ministers criticise police response
KUALA LUMPUR: Four Cabinet 
members have condemned a 
statement by Subang Jaya police 
chief ACP Azlin Sadari on the 
temple fracas, saying it was “false 
and irresponsible”. 

M. Kulasegaran, Xavier 
Jayakumar, Gobind Singh Deo, P. 
Waytha Moorthy and deputy 
minister R. Sivarasa said in a joint 
statement that it was “regrettable” 
that the police labelled the incident 
as an internal squabble between 
rival Indian factions. 

They also questioned the police 
response time, claiming a patrol car 
arrived only at 4.15am when the 
incident happened at 2.30am. 

“Questions are being raised as to 
why only a single patrol car arrived, 
while the FRU only arrived at 
about 6am.” 

“The statement has created 
much tension among the Indian 
community, especially in light of 

e 

.

s 

the delayed and ineffective 
response by Subang Jaya police.

“We call upon the inspector-
general of police to ensure that a 
corrective statement is 
immediately issued to set the facts 
straight.”

At a press conference yesterday, 
Inspector-General of Police Tan Sri 
Mohamad Fuzi Harun denied 
response to the incident had been 
delayed, saying policemen were at 
the scene within 10 minutes of 
receiving a call at 2.40am.

“Our personnel in four patrol 
cars and several motorcycles 
arrived the scene at 2.50am and saw 
a group of about 50 people. About 
30 minutes later, the Subang Jaya 
OCPD (ACP Azlin Sadari) was 
already at the scene and called in 
reinforcements to control the 
situation. Personnel from the 
Serdang district police 
headquarters and the FRU (Federal 

Reserve Unit) arrived to assist and 
the situation was brought under 
control at 5am. We have a diary 
where the sequence of events is 
recorded. Those who were not 
there should not speculate. We 
were there so we know better,” he 
said, adding that those who had 
made accusations will be called up 
to have their statements recorded.

On allegations that police did 
not act on the intruders although 
they witnessed them attacking 
devotees, Mohamad Fuzi said: “We 
were the ones who brought the 
situation under control and had we 
not done anything, there would 
have probably been fatalities. The 
situation at the temple is currently 
under control and there will be 
police on guard 24 hours.”

He said investigators have 
identified those involved, including 
the masterminds, and will question 
them. 
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Call for all to remain calm
KUALA LUMPUR: The Malaysian 
Hindu Sangam has called on the 
Hindu community to remain calm 
and not to react with violence over 
the temple incident.

Its president Datuk R.S. Mohan 
Shan condemned the attack and 
urged Hindus, temples and Hindu 
non-governmental organisations 
to lodge police reports 
nationwide.

The Malaysian Consultative 
Council of Buddhism, Christianity, 
Hinduism,Sikhism and Taoism 
also echoed Mohan’s sentiment 
and condemned the attack.

“The council calls on the police 
to leave no stone unturned in 
bringing those involved to justice.

In SHAH ALAM, Selangor 
Mentri Besar Amirudin Shari said 
the matter should be left to the 
police as it involved a crime. 

“I advise everyone to refrain 
from making statements, or taking 

action that can lead to unwanted 
situations,” he said. 

In GEORGE TOWN, Penang 
Deputy Chief Minister II P. 
Ramasamy called on local 
authorities and developers to find 
ways to ensure that their projects 
can co-exist with temples.

Ramasamy said there needs to 
be a way to settle disputes over the 
locations for places of worship, 
especially if the place of worship 
was established before the project.

“I am aghast over the incident. 
We need to offer a solution to all 
parties,” he said.

Minister in the Prime Minister’s 
Department Senator P. Waytha 
Moorthy also appealed to all 
Malaysians to stay calm. 

He said Deputy Inspector-
General of Police Tan Sri Noor 
Rashid Ibrahim has said that a 
thorough investigation would be 
conducted on the incident.
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Temple FRACAS

A huge deployment of policemen at the site yesterday morning to calm the situation.

A
SY

R
A

F 
R

A
SI

D
/T

H
ES

U
N
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Police, devotees deny racial 
link to incident

7 injured, 17 arrested, 27 
vehicles burnt

Property developer denies 
involvement

Ministers claim police were 
‘slow to act’
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Groups clash over relocation

BY CHARLES RAMENDRAN
newsdesk@thesundaily.com

PETALING JAYA: Police have 
arrested seventeen men who are 
suspected of involvement in a 
violent clash between two groups 
at the Sri Maha Mariamman 
Devasthanam Seafield Hindu 
temple in USJ 25, Subang Jaya 
yesterday morning.

Selangor police chief Comm 
Datuk Mazlan Mansor said police 
are looking for others involved in 
the melee.

“Those behind this will be 
severely dealt with in accordance 
with the law. Police personnel will 
be stationed at the temple around-
the-clock to ensure public safety. I 
wish to remind the public that this 
was not racially motivated.”

One City Development Sdn 
Bhd, which owns the land the 
temple is on, has denied 
involvement in the incident.

“Allegations that One City 
orchestrated the incident are 
malicious lies. One City condemns 
any acts of violence or any 
insinuation that it would resort to 
such despicable acts,” the 
company said in a statement.

It is learnt that two of those 
held have been hospitalised, while 
five others were reportedly 
injured.

The situation at the temple was 
calm at noon yesterday, with many 
devotees and supporters present.

Sources said preliminary police 
investigations revealed that the 
assailants who encroached the 
temple premises comprised about 
150 men from Kajang, Cheras and 
Ampang.

It is believed the intruders, in 
their 20s and 30s, were gang 
members in their respective areas.

It was learnt that the group, 
who arrived in cars and 
motorcycles, had gathered at a 
restaurant not far from the temple 
prior to the  attack. 

They were apparently briefed 
on their roles by those who led the 
mob and were promised RM300 
each if they managed to take 
control of the temple and ensured 
a planned demolition of the 
structure takes place smoothly.

The men managed to gain 

> 150 armed assailants 
lay siege to Hindu 
temple in pre-dawn 
raid in Subang

An overturned vehicle lies near the temple in the aftermath of the incident. 
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Several burnt out vehicles outside the temple compound.

access into the temple and drove 
out a small group of devotees, who 
called for help.

Hundreds of devotees and 
supporters subsequently gathered 
and confronted the assailants, 
resulting in a fracas and the 
burning of 22 cars and five 
motorcycles.

The attackers damaged 
figurines of deities and ransacked 
the priest’s room, with about 
RM2,000 in contributions later 
found missing.

One of the intruders fled into a 
nearby jungle when confronted by 
devotees and emerged at noon, 
and handed to police.

Police recovered sticks and 
other sharp weapons from the 
scene, as well written plans to lay 
siege on the temple that included 
the number of people, weapons 
and timing.

In a video taken by a devotee 
and shared on social media, 
supporters and devotees spoke out 
against the attack and reiterated 

that the incident was not a clash 
between two races but a move to 
intimidate temple members into 
moving out of the site.

“We would like to say this again 
and again. This is not a racial fight. 
Please stop making such claims as 
they can cause disunity and unrest. 

This incident is linked to the 
temple land issue,” said an 
unidentified temple devotee in a 
video.
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MOHAMED Khusrin (tiga dari kanan) menyampaikan bantuan dana kepada wakil NGO-I MAIS.

Shah Alam: Majlis Agama
Islam Selangor (MAIS) me-
nyerahkan sumbangan dana
kepada 81 pertubuhan Islam
bukan kerajaan (NGO-i)
yang berdaftar di bawah
MAIS .

Pengerusinya Datuk Mo-
hamed Khusrin
Munawi berkata,
semua NGO-i
itu menerima
su mba nga n
dana antara
RM 1 0 , 0 0 0
dan RM25,000
menerusi akti-
viti dakwah di-
j alankan .

“Bantuan menerusi
peruntukan Asnaf Fisabilil-
lah Lembaga Zakat Selangor
(LZS) ini membabitkan ju-
mlah keseluruhan RM2.2
juta yang bertujuan mem-
perkasakan dakwah dan
membangunkan sahsiah
umat Islam.

“NGO-i yang menerima
sumbangan itu antaranya
Persatuan Pelajar Islam Se-
langor Darul Ehsan (PEPIAS),
Persatuan Sukarelawan Islam
Hospital Selangor (SAHA-
BAT), Persatuan Mencegah
Dadah Malaysia Negeri Se-

langor (PEMADAM) dan
Persatuan Ula-

mak Malaysia
Cawangan Se-
langor , ” kata -
nya .

Beliau ber-
kata demikian

pada Majlis Pe-
nyampaian Ban-

tuan Dana NGO-I
Fasa Dua 2018 dan Per-

sidangan NGO-i MAIS, se-
malam .

Turut hadir, Setiausaha
MAIS Datuk Bakhtiar
Hussin, Pengarah Jabatan
Agama Islam Selangor
(JAIS) Datuk Harris Kasim
dan Pengerusi Jawatankuasa

Pembangunan NGO-i Da-
tuk Mohd Shukri Dahlan.

Sumbangan Geran Tahu-
nan Rumah Kebajikan Per-
lindungan Anak Yatim ber-
jumlah RM220,000 turut
diserahkan kepada 12 ru-
mah anak yatim.

Mohamed Khusrin ber-
kata, MAIS kini menetapkan
hanya 100 jumlah pendaf-
taran NGO-i.

“Kita cuba mengehad-
kannya kerana banyak
NGO-i menjalankan prog-
ram sama dan tidak mahu
ada pertindihan. Ia perlu di-
bahagikan mengikut kluster
seperti sosial, akidah dan
pembangunan Orang Asli.

“NGO-i berdaftar di ba-
wah MAIS meningkat da-
ripada 72 kepada 93 dan ia
menunjukkan bahawa me-
reka komited melaksana-
kan tanggungjawab menjaga
dan memartabatkan kesu-
cian Islam,” katanya .

81 pertubuhan Islam dapat dana

FA KTA
NGO-i berdaftar
di bawah MAIS

meningkat daripada
72 kepada 93
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Shah Alam

Kekeliruan tugas
antara faktor
banjir kilat
Keliru terhadap tugas
p eny elenggar aan
longkang, parit dan jalan
raya sehingga tiada pihak
bertanggungjawab dikenal
pasti turut menjadi punca
kepada banjir kilat di
negeri ini.

EXCO Infrastruktur dan
Kemudahan Awam,
Pemodenan Pertanian dan
Industri Asas Tani Izham
Hashim berkata, agensi itu
membabitkan pihak
berkuasa tempatan (PBT),
Jabatan Kerja Raya (JKR)
serta Jabatan Pengairan
dan Saliran (JPS).

“Kekeliruan itu terjadi
apabila longkang dan parit
yang menjadi laluan air
serta penyelenggaraan
jalan raya tidak dapat
disahkan berada di bawah
tanggungjawab agensi itu.

“Longkang di kiri kanan
jalan biasanya di bawah
seliaan JKR dan bukan
JPS. Apabila berlaku di
kawasan PBT pula, tidak
tahu siapa punya kawasan
p eny elenggar aan, ”
kat any a.
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Shah Alam

Cadang beri
air percuma
15 meter padu
s ebulans ebulan
Seorang wakil rakyat
Pakatan Harapan (PH)
negeri ini mencadangkan
pemberian air percuma
tahun depan dikurangkan
daripada 25 meter padu
kepada 15 meter padu
s ebulan .

Ahmad Mustain Othman
( AMANAH - Sabak )
berkata, pengurangan itu
mampu menampung kos
supaya skim pemberian air
percuma dapat diberikan
kepada semua golongan.

Katanya, keputusan
Belanjawan Selangor 2019 ,
menunjukkan bilangan
penerima air percuma
semakin berkurangan.

“Tindakan ini tidak akan
dapat menambah undi
(pada Pilihan Raya Umum
akan datang). Makin ramai
penerima, makin ramai
yang undi PH.

“Apabila kita kurangkan
kepada 15 meter padu
sebulan, akan lebih ramai
terima air percuma ini dan
ramai akan undi PH,”
katanya ketika sesi bahas
Belanjawan Selangor 2019.
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“Ini adalah
subsidi bersasar
dan kerajaan
negeri perlu
menyusun segala
p erb elanj aan ”
Am i r u d i n

Shah Alam

B ilangan penduduk
yang semakin me-
ningkat tinggi di Se-

langor menjadi punca skim
pemberian air percuma ha-
nya membabitkan golongan
B40.

Menteri Besar Amirudin
Shari berkata, kerajaan ne-
geri perlu menanggung kos
yang tinggi bagi memberi air
percuma 20 meter padu se-
bulan kepada rakyat.

“Penduduk di Selangor
ketika ini seramai 6.4 juta
orang berbanding ketika za-
man pentadbiran bekas

Menteri Besar Tan Sri Abdul
Khalid Ibrahim yang me-
nanggung 4.6 juta pendu-
duk .

“Ini adalah subsidi ber-
sasar dan kerajaan negeri
perlu menyusun segala per-
b elanj aan .

“Ia bukan langkah terakhir
(pemberhentian air percu-
ma). Kerajaan negeri akan
lihat kedudukan kewangan
dan fokus kita,” katanya ke-
tika ditemui di sini, sema-
lam .

Amirudin berkata, pelba-
gai inisiatif diberikan kepada
golongan M40 untuk diper-
kasakan dan golongan itu ti-
dak dipinggirkan biarpun ti-
dak menerima air percuma.

Katanya, beliau boleh me-
ngambil sikap populis setiap

masa namun perkara itu
perlu dilihat dengan aspek
kewangan stabil serta kon-
sisten dalam jangka masa
panj ang .

“Jadi, kita perlu susun se-
mula. Penjimatan ini dapat
kita lakukan kepada perkara
lain supaya banjir dan ma-
salah jalan berlubang dapat
diata si .

“M40 ada kaedah lain (di-
bantu) dan lebih spesifik.
Bukan pukul rata,” katanya .

Jumaat lalu, ketika mem-
bentangkan Belanjawan Se-
langor 2019, Amirudin me-
ngumumkan pemberian air
percuma di Selangor akan
ditambah daripada 20 meter
padu kepada 25 meter padu
s ebulan .

Bagaimanapun, skim

pemberian air percuma itu
hanya diberikan kepada go-
longan sasar yang berada
dalam kalangan B40.

Golongan B40 itu
ialah mereka yang

berdaftar dan mempunyai
data dengan program E-Ka-

sih .

Norrasyidah Arshad
cn ew s @ n s t p . co m. my

Rasional had air percuma
Subsidi bersasar diberikan kepada penduduk berdaftar dengan E-Kasih

>>Golongan M40 tidak dipinggirkan
biarpun tidak terima air percuma
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Persidangan 
bincang isu 
zakat global 
dianjurkan 
SHAH ALAM - Kira-kira 350 peser-
ta daripada 23 buah negara bakal 
menyertai Forum Zakat Dunia 
(WZF) Persidangan Antarabangsa 
2018 yang bakal berlangsung di Ho-
tel Equatorial Melaka pada 5 hingga 
7 Disember ini. 

Forum yang bertemakan Pengua-
tan Kerjasama Zakat Global dalam 
Peningkatan Kesejahteraan Umat' itu 
bakal disertai peserta yang antara-
nya terdiri daripada pemimpin ins-
titusi zakat, agensi kerajaan, ahli 
akademik, badan bukan kerajaan, 
pelajar universiti dan orang awam. 

Setiausaha Eksekutif WZF, Pro-
fesor Dr. Irfan Syauqi Beik berkata, 
forum anjuran kali ketujuh itu turut 
mendapat keijasama daripada Lem-
baga Zakat Selangor (LZS), Badan 
Amil Zakat Nasional (Baznas), Ru-
mah Zakat dan Pusat Pungutan 
Zakat Majlis Agama Islam Wilayah 
Persekutuan (PPZ-MAIWP). 

"Seramai 350 peserta dari Indo-
nesia, Malaysia, Singapura, Bang-
ladesh, Brunei, Sri Lanka, United 
Kingdom, Maldives, Nigeria, Sudan 
dan India akan menyertai forum 
yang diadakan bagi membolehkan 
institusi yang terlibat berkongsi 
maklumat antara satu sama lain 
berkenaan zakat secara global. 

"Menerusi forum ini, pelbagai isu 
akan dibincangkan berkenaan zakat 
secara keseluruhannya antaranya 
peningkatan akauntabiliti institusi 
zakat, penilaian sistem zakat dan fi-
kah kontemporari," katanya dalam 
sidang akhbar di pejabat LZS di sini 
semalam. 

Menurutnya, Menteri di Jabatan 
Perdana Menteri, Datuk Seri Dr. Mu-
jahid Yusof Rawa dijangka menyertai 
forum tersebut. Selain itu, empat 
menteri yang menjaga hal ehwal Is-
lam dari Indonesia, Sri Lanka, Mal-
dives dan Brunei juga akan turut 
serta. 
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MB akui peningkatan jumlah penduduk mendadak sukarkan hasrat teruskan air percuma 

Kos tinggi beri air percuma 
Oleh AHMAD SHAHERMAN SHAMSURI 

SHAH ALAM - Menteri 
Besar Selangor, Amirudin 
Shari (gambar) mengakui 

kerajaan negeri terpaksa me-
nanggung kos yang besar seki-
ranya meneruskan pemberian 
air percuma 20 meter padu (m3) 
sebulan ekoran peningkatan jum-
lah penduduk yang mendadak di 
negeri ini. 

Beliau berkata, ketika ini jum-
lah penduduk seramai 6.4 juta 
pada masa ini berbanding zaman 
pentadbiran bekas Menteri Be-
sar, Tan Sri Abdul Khalid Ibrahim 
pada 2008 hingga 2014 iaitu hanya 

! 
V}/ Sidang J 
m DUN Selangor,/ 

4.6 juta penduduk. 
"Ini adalah subsidi 

bersasar dengan kera-
jaan negeri perlu me-
nyusun <semula) segala 
perbelanjaan. 

"Ini (penghentian air 
percuma) bukan langkah 
terakhir sebaliknya kera-
jaan negeri akan melihat semula 
kedudukan kewangan dan fokus 
kita," katanya ketika ditemui di 
lobi Dewan Undangan Negeri 
(DUN) Selangor di sini semalam. 

Beliau diminta mengulas me-
ngenai pelaksanaan pemberian 
air percuma yang akan terhad ke-

pada golongan B40 (golo-
ngan 40 peratus penda-
patan rendah negara) 
bermula tahun depan 
dan bukan lagi untuk se-
luruh isi rumah di negeri 
itu seperti dinikmati se-
jak 2008. 

Amirudin bagaimana-
pun tidak menyatakan 

jumlah keseluruhan kos yang 
terpaksa ditanggung kerajaan 
negeri sekiranya meneruskan 
pemberian air percuma tersebut. 

Dalam pembentangan Belan-

jawan Selangor 2019 lalu, Ami-
rudin yang merupakan Ahli De-
wan Undangan Negeri (ADUN) 
Sungai Tua menyatakan hanya 
golongan B40 sahaja akan 
menikmati program pemberian 
air percuma di Selangor bermula 
tahun depan sebanyak 25m3 ber-
banding 20m3 sebelum ini. 

Beliau juga kelmarin dalam 
sebuah majlis di Cyberjaya di 
sini, menolak dakwaan cada-
rtgan mengehadkan pemberian 
air percuma itu ekoran pengam-
bilalihan Syarikat Pengeluar 
Air Sungai Selangor Sdn. Bhd. 
(Splash) oleh Pengurusan Air 
Selangor Sdn. Bhd. 

Dalam perkembangan sama, 
Amirudin memberitahu, kera-
jaan negeri juga menyediakan 
pelbagai insiatif kepada golo-
ngan berpendapatan sederhana 
atau M40 bagi mengelakkan 
mereka terasa dipinggirkan su-
sulan pengumuman program 
bantuan air percuma tersebut. 

"Penjimatan ini (mengehad pem-
berian air percuma) membolehkan 
kita fokus kepada perkara lain 
antaranya mengatasi masalah ban-
jir dan jalan berlubang. 

"Golongan M40 ada kaedah 
lain (bantuan lain) dan lebih 
spesifik. Bukan pukul rata" tegas 
beliau. 
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'Jangan keluarkan kenyataan yang bersifat perkauman' 
SHAH ALAM - Semua pihak 
diingatkan agar tidak mengeluar-
kan sebarang kenyataan bersifat 
perkauman yang boleh menjejas 
dan menggugat keamanan negeri 
ini. 

Menteri Besar Selangor, Ami-
rudin Shari menegaskan, pihaknya 
tidak sesekali berkompromi den-
gan sebarang anasir yang mahu 
menjejaskan keharmonian yang 
kini dinikmati rakyat negeri ini. 

Katanya, sebarang tindakan 
biadab dan melampaui batas 
undang-undang adalah dikecam 

kerana mampu mence-
tuskan keresahan pen-
duduk setempat dan 
rakyat Selangor. 

"Semua pihak diminta 
bertenang dan tidak 
mengeluarkan apa-apa 
kenyataan yang bersifat 
perkauman, kebencian 
dan menghasut. 

"Saya telah menghubungi Ket-
ua Polis Selangor, Datuk Mazlan 
Mansor bagi mendapat ulasan 
mengenai insiden yang berlaku di 
kawasan Kuil Sri Maha Mariam-

AMIRUDIN 

man USJ 25 pagi ini (se-
malam). 

"Beliau (Mazlan) me-
nyatakan bahawa insiden 
itu hanya perselisihan 
faham antara dua kum-
pulan dan tidak mem-
babitkan unsur perkau-
man selain memberikan 
jaminan akan melakukan 

siasatan terperinci ke atas insiden 
berkenaan," katanya dalam satu 
kenyataan di sini semalam. 

Dalam "perkembangan sama, 
beliau juga telah mengarahkan 

Pengerusi Jawatankuasa Tetap 
Pemberdayaan dan Pembangu-
nan Sosio Ekonomi dan Kerajaan 
Prihatin, V Ganabatirau untuk 
membetulkan kenyataannya ber-
hubung terdapat sekumpulan 
orang Islam terlibat dalam rusu-
han di Kuil Sri Mariamman, USJ 
25, Putra Heights di sini. 

Ahli Dewan Undangan Negeri 
(ADUN), Sungai Tua itu berkata, 
kenyataan yang dikeluarkan Ga-
nabatirau itu mungkin mempu-
nyai kesilapan dari segi penggu-
naan tatabahasa. 

"Saya sudah beri kenyataan, 
jangan ada pihak keluarkan ke-
nyataan yang mengguris hati se-
hingga menimbulkan rasa kurang 
selesa dalam kalangan rakyat," 
katanya. 

Ganabatirau yang juga ADUN 
Kota Kemuning menerusi laman 
sosial Facebooknya semalam telah 
memuatnaik kenyataan kononnya 
terdapat sekumpulan orang Islam 
yang terlibat dalam insiden terse-
but sebagai cubaan untuk mewu-
judkan ketidakharmonian dalam 
kalangan kaum di negara ini. 
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Perusuh bakar 18 kenderaan di kuil Hindu 
^PERSELISIHAN faham antara 100 tahun berkenaan. 
• dua kumpulan berhubung isu Katanya, penjaga kuil 

pemindahan tapak Kuil Sri itu kemudian bertindak 
Mariamman di USJ 25, Subang menghubungi/akannya sebelum 
Jaya, Selangor semalam kira-kira 200 lelaki tiba di tempat 
bertukar ganas apabila 18 buah kejadian dan mengepung kuil itu. 
kereta hangus dibakar perusuh. Difahamkan, kerajaan Selangor 

Timbalan Ketua Polis Negara, telah menyediakan tanah seluas 
Tan Sri Noor Rashid Ibrahim kira-kira 0.4 hektar yang terletak 
berkata, kekecohan yang berlaku kira-kira tiga kilometer dari 
pada pukul 2.30 pagi itu bermula lokasi asal kuil sebagai tapak 
apabila sekumpulan 50 lelaki pemindahan rumah ibadat itu. 
menceroboh kuil berusia lebih »LAP0RAN DI MUKA6 

^PERSELISIHAN faham antara 100 tahun berkenaan. 
• dua kumpulan berhubung isu Katanya, penjaga kuil 

pemindahan tapak Kuil Sri itu kemudian bertindak 
Mariamman di USJ 25, Subang menghubungi/akannya sebelum 
Jaya, Selangor semalam kira-kira 200 lelaki tiba di tempat 
bertukar ganas apabila 18 buah kejadian dan mengepung kuil itu. 
kereta hangus dibakar perusuh. Difahamkan, kerajaan Selangor 

Timbalan Ketua Polis Negara, telah menyediakan tanah seluas 
Tan Sri Noor Rashid Ibrahim kira-kira 0.4 hektar yang terletak 
berkata, kekecohan yang berlaku kira-kira tiga kilometer dari 
pada pukul 2.30 pagi itu bermula lokasi asal kuil sebagai tapak 
apabila sekumpulan 50 lelaki pemindahan rumah ibadat itu. 
menceroboh kuil berusia lebih »LAP0RAN DI MUKA6 J SEBUAH kenderaan terbalik angkara 

dua kumpulan yang bergaduh di Kuil Sri 
Mariamman, Subang Jaya semalam. 
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18 kereta musnah angkara perusuh 
Oleh FIRDAUS HASSAN, MOHD. YUNUS 

YAKKUB, EDDY HAMIDI dan AKMAL AZIZ 

SHAH ALAM - Sekurang-
kurangnya 18 buah kereta, 
dua motosikal dan sebuah 

rumah kongsi dibakar dalam 
insiden kekecohan di Kuil Sri 
Maha Mariamman, Subang 
Jaya, Selangor melibatkan se-
kumpulan lelaki yang diupah 
pemaju dengan penjaga kuil ke-
tika proses pengambilan tanah 
dilakukan awal pagi semalam. 

Ketua Polis Negara, Tan Sri 
Mohamad Fuzi Harun berkata, 
insiden kira-kira pukul 2.30 pagi 
itu turut menyebabkan tujuh 
lelaki cedera termasuk seorang 
anggota polis dari Ibu Pejabat 
Polis Daerah Subang Jaya yang 
patah tangan. 

Katanya, susulan kejadian itu, 
pihaknya telah menahan 17 indi-
vidu selain merampas dua bilah 
pedang, dua batang kayu dan 
dua batang paip getah. 

"Jumlah kenderaan yang ter-
bakar adalah 18 buah manakala 
tujuh individu yang cedera ma-
sing-masing tiga lelaki Melayu, 
tiga lelaki India dan seorang 
anggota polis. 

"Kita juga telah mengenal pas-
ti dalang di sebalik kejadian ini 
sehingga mencetuskan kekeco-
han," katanya pada sidang akh-

MUHYIDDIN 
MOHAMAD 
FUZI 

bar di Ibu Pejabat Polis Kontin-
jen Selangor semalam. 

Sementara itu di Kota Bharu, 
Timbalan Ketua Polis Negara, 
Tan Sri Noor Rashid Ibrahim 
berkata, kekecohan dipercayai 
bermula apabila sekumpulan 
50 lelaki telah menceroboh kuil 
berusia lebih 100 tahun itu sebe-
lum mereka bertembung dengan 
beberapa orang penjaga rumah 
ibadat itu. 

Jelasnya, pienjaga kuil itu ke-
mudian telah menghubungi 
rakannya bagi memaklumkan 
insiden pencerobohan itu sebe-
lum kira-kira 200 lelaki tiba di 
tempat kejadian dan mengepung 
kuil berkenaan. 
" "Berlaku perbalahan antara 
kedua-dua pihak ketika kum-
pulan 50 lelaki berkenaan cuba 
melarikan diri sehingga mence-
tuskan kekecohan. Akibatnya, 
tiga lelaki dilaporkan cedera 
manakala sekurang-kurangnya 
18 buah kereta dibakar oleh 

SEORANG lelaki parah selepas 
terlibat kekecohan melibatkan dua 
kumpulan perusuh. 

pihak tidak bertanggungjawab," 
katanya. 

Menurut beliau, pihaknya tu-
rut menafikan kekecohan yang 
berlaku itu adalah disebabkan 
perbalahan kaum, sebaliknya ia 
dipercayai berpunca daripada 
proses pengambilan tanah di ka-
wasan tersebut yang dikatakan 
dibuat dengan 'cara yang kurang 
menyenangkan' antara pemilik 

^ m m m m m m m 

• Sebanyak 18 kenderaan 
termasuk dua buah motosikal 
dibakar 
• Sebuah rumah kongsi milik 
pekerja warga asing di belakang 
kuil berkenaan turut dibakar 
• Sebuah kereta peronda polis 
rosak akibat dibaling batu oleh 
perusuh 
• Tujuh lelaki termasuk seorang 
anggota polis cedera berikutan 
rusuhan 
• 17 lelaki ditahan dan pelbagai 
senjata berbahaya dirampas 

tanah dan pihak kuil. 
"Mesej tular yang mengaitkan 

kejadian tersebut dengan isu 
perbalahan kaum antara orang 
Melayu dan India adalah tidak 
benar dan perlu dihentikan 
segera. Ini isu sensitif dan kita 
tidak mahu mana-mana pihak 
mengambil kesempatan untuk 
menjayakan agenda tersendiri 
dengan cara menyebarkan beri-
ta tidak benar. 

"Saya ingatkan semua pihak, 
jadilah lebih bertanggungjawab, 
jangan tularkan perkara tidak 
betul. Polis sudah membuka ker-
tas siasatan dan tindakan tegas 
akan diambil kerana isu ini boleh 
mengancam keselamatan dan 

keamanan negara," tegasnya. 
Dalam pada itu, Menteri 

Dalam Negeri, Tan Sri Muhyid-
din Mohd. Yassin dalam satu 
kenyataan malam tadi berkata, 
pihaknya telah mengarahkan 
pihak polis untuk mengambil 
langkah-langkah perlu bagi me-
ngawal keadaan selain menyia-
sat kes ini secara terperinci. 

"Saya dimaklumkan bahawa 
pihak polis telah membuat tang-
kapan ke atas beberapa suspek 
yang terlibat. 

"Saya juga meminta semua 
pihak agar memberi kerjasama 
kepada polis untuk menjalankan 
siasatan menurut peruntukan 
undang-undang," katanya. 

Difahamkan, seramai 700 ang-
gota polis termasuk Pasukan Sim-
panan Persekutuan (FRU) telah 
ditempatkan di sekitar kawasan 
kuil berkenaan bagi memantau 
keadaan. 

Pada 28 September lalu, satu 
notis pengosongan dikeluarkan 
oleh Mahkamah Tinggi Shah 
Alam yang mengarahkan tapak 
asal kuil tersebut dikosongkan 
manakala kuil berusia 140 tahun 
itu pula dipindahkan kelokasi lain. 

Difahamkan, kerajaan Sela-
ngor telah menyediakan tanah 
seluas kira-kira 0.4 hektar yang. 
terletak kira-kira tiga kilometer 
dari lokasi asal kuil. 

Dua kumpulan bertembung cetus kekecohan berkaitan pengambilan tanah kuil 

SEBUAH motosikal turut ditemui musnah selepas dibakar 
kumpulan perusuh. 

SEBAHAGIAN daripada 18 buah kenderaan yang dibakar dalam 
rusuhan membabitkan dua kumpulan di Kuil Mariamman, Putra 
Height, Subang Jaya semalam. 

KEADAAN di Kuil Mariamman di Putra Height Subang Jaya 
selepas insiden kekecohan melibatkan dua kumpulan. 
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LZS bantu warga emas daif
SABAK BERNAM - Lembaga Zakat 
Selangor (LZS) merancang 
membina rumah yang lebih selesa 
kepada seorang warga emas daif 
yang hidup dalam timbunan 
sampah. 

Ketua Divisyen Komunikasi 
Korporatnya, Datin Norajun Ainun 
Mohd Hashim bagaimanapun 
berkata, kerja pembinaan itu hanya 
dilaksanakan selepas isu tanah 
membabitkan pemohon, Marsidin 
Ruslan, 69, selesai  hujung bulan ini. 

Menurutnya, LZS sebelum ini 
pernah menziarahi Marsidin dan 
adiknya, Siti Rodziah Ruslan, 51, 
yang tinggal bersebelahan bagi 
membantu mereka mendapat 
kediaman sempurna.

"Kita akan menyalurkan 
bantuan pembinaan rumah kepada 
kedua beradik ini bagi memastikan 
mereka dapat tinggal dalam keadaan 
selesa," katanya. 

Norajun berkata, berdasarkan 
rekod LZS, Marsidin sebelum ini 
pernah didaftarkan sebagai asnaf 
miskin pada tahun 2011, namun 
telah dikeluarkan daripada senarai 
berikutan perpindahannya ke 
Pahang sekitar tahun 2015. 

"Marsidin telah didaftarkan 
semula sebagai asnaf miskin di 
bawah tanggungan Siti Rodziah 
memandangkan adiknya itu 
menjaganya," katanya. 

Semalam, Sinar Harian 
melaporkan, Pusat Khidmat Peduli 
Rakyat (PKPR) Dun Sungai Air Tawar 
bersetuju membina sebuah rumah 
baharu lebih selesa kepada seorang 
warga emas yang hidup serba 
kedaifan.

Penyelarasnya, Hassan Jureme 
berkata, kerja pembinaan rumah 
Marsidin dijangka dilaksanakan 
berhampiran tapak rumah sedia ada 
mulai minggu depan.

kangan kewangan. 
"Keadaan lebih teruk bila 

bumbung rumah bocor dan 
dinding pula dimakan anai-
anai," katanya.

Marsidin berkata, dia 
mengimpikan kediaman 
yang selesa sesuai dengan 
keadaan fizikalnya selain ber-rr

hasrat tinggal di kampung itu 
sehingga akhir hayatnya. 

"Saya terpaksa menum-
pang mandi di rumah adik 
berikutan bumbung bilik 
mandi terlalu uzur selain ri-
saukan ancaman haiwan 
berbisa," katanya. 

Sementara itu, adik pe-

rempuannya, Siti Rodziah 
Ruslan, 51, berkata, dia ber-rr
harap pihak berkaitan mem-
bantu abangnya itu dan 
memberi pembelaan yang 
sewajarnya. 

"Abang (Marsidin) tidak 
pernah berkahwin dan ting-
gal sebatang kara di kampung 

Dikelilingi timbunan sampah 

S eorang warga emas ter-rr
paksa hidup dalam 
keadaan rumah berse-

lerak selain hanya tunggu 
masa untuk rebah menyem-
bah bumi. 

Marsidin Ruslan, 69 yang 
menetap di Kampung Batu 
38, di sini, berkata, dia hidup 
membujang di rumah itu 
yang dipenuhi longgokan 
plastik, kertas, kotak dan pe-
kakas rumah. 

Menurutnya, pergerak-kk
annya terbatas kerana bersta-

Siti Rodziah (kanan) yang tinggal berhampiran menziarahi Marsidin yang hidup serba darif berikutan 
keadaan rumahnya yang uzur dan berselerak.

tus OKU berikutan putus urat 
lutut selepas mengalami ke-
cacatan di kaki kiri akibat 
terkena parang ketika berusia 
19 tahun. 

"Saya hanya bergantung 
kepada tongkat semata-mata 
untuk bergerak dan ini me-
nyukarkan saya .

"Saya juga tak ada penda-
patan dan hanya harap belas 
ihsan adik-beradik yang ting-
gal berhampiran untuk ma-
kan," katanya.

Marsidin berkata, rumah 
pusaka milik arwah ibunya, 
Siti Mariah Mohd Yusof sebe-
lum itu berada dalam keada-
an sempurna, namun semu-
anya itu berubah dalam 
sekelip-mata apabila pokok 
kelapa meranapkan sebaha-
gian rumah. 

"Kejadian angin kencang 
pada 2007 mengakibatkan 
pokok kelapa tumbang kena 
rumah. 

"Sejak kejadian itu, ru-
mah pusaka ini tidak pernah 
dibaik pulih berikutan ke-

ini, malah keadaannya tidak 
terurus dan hidup di sebalik 
sampah sarap. 

"Saya dan adik-beradik 
lain tak mampu bantu kerana 
pendapatan kami cukup-
cukup sahaja," katanya. 

Sumbangan boleh disa-
�������	�
	�����	������	
114160818530 atas nama adik 
Marsidin, Mohd Zakiuddin 
Ruslan atau menghubungi-
nya talian 013-2435171. 

Sementara itu, difaham-
kan Lembaga Zakat Selangor 
sedang menyemak status 
Marsidin dan akan m
arkan kenyataan da
poh terdekat. 

Kejadian angin 
kencang pada 2007 
mengakibatkan pokok 
kelapa tumbang dan 
meranapkan sebahagian 
rumah Marsidin 

infoWarga emas 
hidup serba daif, 

bergantung 
kepada ihsan 
adik-beradik

MOHD IZZATUL IZUAN 
TAHIR

SABAK BERNAM

n m
dal

ak status 
mengelu-

alam tem

Keratan Sinar Harian Jumaat lepas.
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Cadang rumah transit sementara
SABAK BERNAM - Kerajaan negeri 
dicadangkan menyediakan rumah 
transit sementara bagi membantu 
mereka yang ditimpa musibah ter-
masuk rumah penduduk yang ter-
libat dalam kebakaran.

Adun Sungai Air Tawar, Rizam 
Ismail berkata, keperluan itu amat 
mendesak terutama rumah kam-
pung tradisional yang sering berlaku 
kebakaran.

Beliau turut memberi contoh di 
Sabak Bernam banyak berlaku ke-
bakaran rumah kampung akibat 
masalah litar pintas.

"Kita memandang serius keja-
dian kebakaran melibatkan rumah 

penduduk. 
"Selain menyalurkan bantuan 

kewangan, apakah langkah kerajaan 
negeri bagi membantu mereka 
mendapatkan perlindungan semen-
tara di rumah lebih selamat.

"Kita cadang kerajaan negeri 
membina rumah transit terutama 
di Dun yang berisiko tinggi berlaku 
kebakaran bagi mengurangkan te-
kanan dihadapi penduduk," kata-
nya.

Rizam berkata, kebakaran bia-
sanya berlaku akibat penghuni tidak 
mampu menukar sistem pendawai-
an elektrik baharu.

"Mungkin ada penduduk masih 

menggunakan pendawaian elektrik 
lama dan tidak diganti berpuluh 
tahun," katanya.

Sinar Harian semalam melapor-
kan seorang wanita anak tujuh diu-
ji selepas kediamannya di Batu Satu 
Setengah, Jalan Tebuk Supar, di sini, 
musnah dalam kebakaran. 

Lebih memilukan, kejadian ber-
laku ketika suaminya, Mad Sidek 
Mohd Yunus, 54, sedang menerima 
rawatan akibat jangkitan kuman 
dalam darah di Hospital Teluk Intan 
(HTI). 

Dalam kejadian kira-kira jam 
11.39 pagi itu, kediaman Rosmawa-
ti musnah 70 peratus.
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Jalan rosak berulang lagi
JERAM - Jalan rosak dan berlubang 
teruk di laluan alternatif Puncak 
Alam-Kampung Bukit Hijau masih 
menghantui pengguna dan pen-
duduk setempat.

Walaupun ada kerja pembaikan 
se cara sukarela atas inisiatif pen-
duduk sebelum ini namun kero-
sakan itu berulang.

Pengadu, Mohd Ali Abd Hamid, 
65, berkata, kerosakan jalan itu 
membimbangkan penduduk ter-
utama pada waktu malam.

“Jalan berlubang dalam tak ubah 
macam congkak menyebabkan rim 
tayar bengkok dan ada yang menge-
luh bahagian bawah kereta rosak.

“Kalau boleh, kena pasang had 
ketinggian di jalan ini supaya ken-

deraan ringan saja yang lalu. Laluan 
lori ada satu lagi tapi mereka tak nak 
lalu,” katanya.

Mohd Ali yang juga Imam Surau 
Samuji Kampung Bukit Hijau itu 
memohon pihak berwajib meng-
ambil tindakan sewajarnya menye-
lesaikan isu ini.

Katanya, isu berkenaan sudah 
lama dan berharap jalan diturap 
kerana turut menjadi laluan pintas 
pelajar dan penduduk bagi men-
jimatkan masa.

Penduduk juga mendakwa 
walaupun jalan pintas meng-
hubungkan Puncak Alam ke 
Kampung Bukit Hijau, tidak diwar-
takan sebagai laluan utama namun 
pihak berkuasa tempatan (PBT) 

wajar mempertimbangkan keper-
luan rakyat.

Pengguna, Dr Othman Ahmad, 
43, berkata, kemudahan jalan pintas 
itu penting untuk penduduk setem-
pat terutama ketika pembangunan 
di kawasan itu untuk jangka masa 
panjang.

“Jika jalan rosak itu dikatakan 
tidak diwartakan sebagai laluan 
utama menjadi alasan kerosakan 
jalan tidak dibaiki adalah tidak 
munasabah sama sekali.

“Pengguna mohon jalan pintas 
itu dibaiki kerana berlubang sana 
sini kerana digunakan orang awam 
dan bukannya persendirian. Kepen-
tingan awam perlu diambil kira 
dalam hal ini,” katanya.

Jalan pintas 
menghubungkan 
Puncak 
Alam-Kampung 
Bukit Hijau 
kembali rosak 
berikutan dilalui 
kenderaan 
berat.
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‘Ramai lagi yang tak 
dapat kerja’

KUALA SELANGOR - Persatuan 
Tunggak Ekonomi Rakyat Sela-
ngor memohon kerajaan negeri 
bagi membela kebajikan rakyat 
negeri ini yang berdepan senario 
kehilangan pekerjaan.

Pengerusinya, Nor Azhar 
Jamil menjelaskan, peruntukan 
khas wajar disediakan untuk 
membantu golongan berdepan 
kehilangan pekerjaan akibat ke-
malangan dan sebagainya.

“Masih terdapat rakyat ne-
geri ini yang berdepan kesu karan 
untuk mendapatkan peke rjaan, 
diberhentikan kerja dan berde-
pan musibah yang tidak diiingini 
sehingga hilang punca penda-
patan.

“Justeru, saya harap ada in-
sentif baharu dapat diwu judkan 
untuk golongan ini supaya keba-
jikan mereka dibela sebaiknya,” 
katanya kepada Sinar Harian.

Menurutnya, pihaknya me-
nyambut baik pengumuman 
Belanjawan 2019 yang dianggap 
bajet terbaik berdasarkan sena-
rio semasa ekonomi Selangor.

“ Pa s t i n y a 
rak yat bersyukur 
apabila air percu-
ma diting katkan 
kepada 25 meter 

Saya harap 
ada insentif 

baharu dapat 
diwu judkan untuk 
golongan ini 
supaya kebajikan 
mereka dibela 
sebaiknya."- Nor Azhar 

padu setiap bulan berbanding 
20 meter padu sebelum ini.

“Sudah menjadi harapan 
rakyat Selangor supaya ekonomi 

rakyat dapat di-
gerakkan sekali 
gus membantu 
menjana penda-
patan,” katanya.
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Jangan salah guna Bukit Belanda

P enduduk Kampung 
Tanjong Keramat mahu 
pihak berkuasa campur 

tangan kerana mendakwa 
Bukit Belanda dekat sini disa-
lahgunakan individu tertentu.

Pengerusi Majlis Pengu-
rusan Komuniti Kampung 
(MPKK) Tanjong Keramat, 
Mohamad Rizal Sani berkata, 
NGO itu bimbang tempat 
bersejarah itu menjadi lokasi 
tidak sepatutnya sekali gus 
mencemarkan identiti 
sebagai pusat pelancongan di 

Mohamad Rizal bersama penduduk menunjukkan penemuan patung di Bukit Belanda.

daerah itu.
Mohamad Rizal membe-

ritahu, beliau dimaklumkan 
mengenai satu penemuan 
patung pemujaan di atas bu-
kit itu sekali gus menimbul-
kan tanda tanya penduduk.

“Penduduk kampung 
bimbang jika kawasan berbu-
kit itu disalahgunakan sege-
lintir pihak sehingga menim-
bulkan ketidaksenangan 
pengunjung,” katanya kepa-
da Sinar Harian.

Beliau bersama Pertu-
buhan Bersatu Anak Jati Ku-
ala Selangor, Mohd Nasir 
Hamid dan penduduk setem-
pat termasuk Abu Bakat Jan-
tan meninjau kawasan ber-
bukit terbabit.

Katanya, penduduk tidak 
mahu mengambil tindakan 
melulu terhadap penemuan 
itu dan berharap  campur ta-
ngan pihak berkaitan.

“Jika kami alihkan, pasti 

Penduduk mohon 
campur tangan 
pihak berwajib

ARZIANA MOHMAD 
AZAMAN

TANJONG KERAMAT 

akan timbul isu sebab kami 
tengok macam ada orang nak 
pacak tiang untuk membina 
struktur kekal di kawasan itu.

“Kami bimbang jika tiada 
tindakan, tempat itu akan 
menjadi tempat pemujaan. 
Penduduk kampung harap 

sangat pihak berwajib ambil 
tindakan,” katanya.

Bukit Belanda ketika di 
zaman taklukan Belanda, bu-

kit itu dikenali sebagai ‘Kota 
Utrech’ sempena nama kapal 
Belanda yang berjaya menga-
lahkan Raja Haji di Teluk kl-
Ketapang.

Kedudukan bukit ini ter-
letak di utara Bukit Selangor 
iaitu sebelah Sekolah Mene-
ngah Kebangsaan (SMK) Seri 
Tanjung.

Bukit ini merupakan 
kubu pertahanan Belanda 
yang pertama dan dahulunya 
terdapat pokok besar yang 
dikatakan menjadi menara 
tinjau musuh.

Sementara itu, Majlis Da-
erah Kuala Selangor (MDKS) 
memaklumkan pihaknya 
akan meneliti aduan terbabit 
untuk dipanjangkan kepada 
jabatan berkaitan.

Sinar Harian difahamkan, 
MDKS hanya bertanggung-
jawab menyelenggara kawa-
san lereng bukit di lokasi pe-
lancongan terbabit.
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Usahawan mikro terima pembiayaan
BATANG KALI - Kerajaan negeri 
menyalurkan peruntukan 
berjumlah RM430,500 kepada 
usahawan mikro di daerah ini.

Daripada jumlah itu, 
sebanyak RM192,000 diberikan 
kepada 12 individu dan 
selebihnya membabitkan 67 
usahawan berkumpulan di 
bawah pembiayaan Dana 
Usahawan Mikro.

Pegawai Daerah Hulu 

Selangor, Mohd Fauzi Mohd Yatim 
berkata, kerajaan negeri turut 
memperuntukkan RM80,000 
setiap daerah bagi melaksanakan 
program Jelajah Usahawan 
Selangor (Jus) di kawasan masing-
masing.

Menurutnya, inisiatif itu mem-
beri peluang kepada golongan usa-
hawan meningkatkan kemahiran 
dan memperluaskan  lagi pasaran 
produk.

"Sebanyak 20 agensi keraja-
an dan swasta bekerjasama 
dalam program ini bagi mem-
beri khidmat nasihat berkaitan 
perniagaan.

"Perkongsian pengalaman 
bersama usahawan berjaya ser-
ta selebriti juga dapat memberi 
rangsangan motivasi dan pen-
dedahan mengenai kaedah 
mempromosikan produk usa-
hawan," katanya.
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Perkenal Star Rating ketua kampung
KONSEP Penarafan Bintang 
(Star Rating) akan diperkenal 
dalam pentadbiran kam-
pung tradisi menjelang ta-
hun hadapan.

Exco Pembangunan 
Usahawan, Pembangunan 
Luar Bandar, Desa dan Kam-
pung Tradisi, Rodziah Isma-
il berkata, ia sebagai galakan 
meningkatkan keupayaan 
kecekapan ketua kampung.

Menurutnya, penarafan 
tersebut menjurus kepada 
empat elemen meliputi 
���
������	����������	�����
���	���-
vasi dan kreativiti serta elemen kemasya-
rakatan.

“Sistem penilaian adalah secara bulan-
an dan selepas tempoh dua tahun, ketua 
kampung akan dinilai prestasi untuk disam-
bung perkhidmatan atau digugurkan.

“ Institut Majlis Pengurusan Komuni-
ti Kampung perlu diperkasakan untuk 
berfungsi sebagai sistem penyampaian dan 

menghebahkan dasar ke-
rajaan kepada penduduk 
kampung dari semasa ke 
semasa,” katanya menja-
wab pertanyaan mulut 
Mohd Zawawi Ahmad 
Mughni (PKR-Sungai Kan-
dis) dalam usaha kerajaan 
negeri meningkatkan keu-
payaan ketua kampung 
dalam urus tadbir.

Rodziah berkata, kera-
jaan negeri perkenal sis-
tem profail kampung pe-
ringkat desa diselaraskan 

di peringkat persekutuan.
“Sistem itu adalah mengetengahkan 

isu berbangkit, masalah infrastruktur dan 
berkaitan yang akan diketengahkan dalam 
Majlis Tindakan Daerah dan pejabat dae-
rah untuk diselesaikan secara berpusat.

“Diharapkan usaha ini berupaya mem-
bimbing ketua kampung untuk berkeupa-
yaan menguruskan tugas lebih cekap,” 
katanya.

RODZIAH
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Rizab hutan simpan kekal 
dijangka meningkat

KELUASAN hutan simpan 
kekal di Selangor dijangka 
meningkat kepada 250,501.18 
hektar menjelang hujung ta-
hun ini.

Exco Alam Sekitar, Tek-
nologi Hijau dan Hal Ehwal 
Pengguna, Sains, Teknologi 
dan Inovasi, Hee Loy Sian 
berkata, ia selepas pertam-
bahan dua hutan simpan 
Bukit Lagong dan Gombak 
Tambahan III.

“Pewartaan hutan sim-
pan Gombak Tambahan III 
seluas 60 hektar adalah bagi 
kawasan penggantian ke atas 
pemansuhan hutan simpan 
kekal di Gombak bagi kegu-
naan tahan perkuburan.

“Ketika ini, Jabatan Per-
hutanan Negeri Selangor 
�������	
��	������������	
proses mewarta tanah kera-
jaan Taman Alam di Kuala 
Selangor seluas 292.18 hektar 

untuk dijadikan hutan sim-
pan kekal,” katanya menja-
wab pertanyaan mulut Eliza-
beth Wong  (PKR-Bukit 
Lanjan) mengenai rizab hu-
tan simpan kekal.

Loy Sian berkata, JPNS 
���
��	����������	������	
Perhutanan Semenanjung 
Malaysia dan Institut Penye-
lidikan Perhutanan Malaysia 
(FRIM) bertanggungjawab 

memelihara dan menyena-
raikan kehadiran setiap po-
kok dalam Buku Diprero-
karpa Terancam dalam 
negara.

“Hanya 19 spesis pokok 
�������	�����
������	����
��	
endemik di Selangor. Selain 
itu, 24 spesis pokok shrub, 29 
spesis pokok herba, lima (pe-
panjat), empat (epipfit) dan 
satu (pakis),” katanya.

JPNS  giat 
melaksanakan 

proses mewarta 
tanah kerajaan 
Taman Alam di 
Kuala Selangor seluas 
292.18 hektar untuk 
dijadikan hutan 
simpan kekal." - Loy Sian
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Pertambahan penduduk 
punca subsidi bersasar

SHAH ALAM - Pertambahan penduduk di Selangor 
antara faktor kerajaan negeri mengambil langkah 
melaksanakan subsidi bersasar Program Air Percu-
ma kepada golongan B40.

Menteri Besar, Amirudin Shari menjelaskan, 
berlaku peningkatan kos program disebabkan jum-
lah penduduk meningkat dari 4.6 juta semasa pen-
tadbiran di bawah Tan Sri Abdul Khalid Ibrahim 
kepada 6.4 juta penduduk kini.

Menurutnya, kerajaan negeri sentiasa menam-
bah baik dan mengemas kini pengurusan perbelan-
jaan mengikut kesesuaian dan keadaan semasa.

“Subsidi bersasar ini bukan langkah terakhir yang 
kerajaan negeri ambil sebaliknya kita sentiasa me-
nyusun perbelanjaan negeri kepada kedudukan 
kewangan.

“Seiring dengan tugas saya untuk  merangsang 
dan merancakkan aktiviti ekonomi dalam masa sama 
memastikan pembekalan air cukup di Selangor,” 
katanya.

Ditanya mengenai kekecewaan rakyat berhu-
bung keputusan kerajaan negeri berhubung isu 
tersebut katanya, keputusan perlu mengambil kira 
aspek menyeluruh dan berfokus.

“Saya boleh ambil sikap populis setiap masa tapi 
saya harus memastikan kedudukan kewangan stabil 
dan konsisten serta berkemampuan untuk tempoh 
yang panjang.

“Kerana itu kita susun semula program dan tum-
pu kepada pembangunan rakyat bagi menyelesaikan 
masalah banjir, jalan berlubang dan pembinaan 
kawasan perniagaan baru untuk jana pendapatan 
baru.

“Ada yang  curiga tetapi lihat juga pandangan 
beberapa pihak yang menganggap sudah sampai 
masannya kita tidak memberi secara pukul rata se-
baliknya pemberian itu diberikan secara berfokus 
kepada mereka yang sangat memerlukan pemberi-
an itu,” katanya.
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PBT keliru sempadan
Kekeliruan 
kawasan 

penyelenggaraan 
perlu diatasi

NORAFIZA JAAFAR

K erajaan negeri mengakui 
wujud kekeliruan berhu-
bung persempadanan 

penyelenggaraan longkang 
antara agensi pihak berkuasa 
tempatan (PBT), Jabatan Peng-
airan Saliran (JPS) dan Jabatan 
Kerja Raya (JKR).

Exco Infrastruktur dan Ke-
mudahan Awam, Pemodenan 
Pertanian dan Industri Asas 
Tani, Izham Hashim berkata, 
pihaknya sedang meneliti me-
kanisme penyelesaian berhu-
bung perkara itu.

“Saya terima banyak aduan 
yang longkang tidak diseleng-
gara kerana tiada pihak meng-
aku penyelenggara longkang 
tersebut dan perkara itu telah 
dibincangkan beberapa kali 
untuk mengenal pasti langkah 
yang perlu diambil.

“Antaranya dengan me-
nyediakan inventori  bagi pas-
tikan setiap longkang ada pe-

SHAH ALAM

Kerajaan negeri mengakui wujud kekeliruan berhubung penyelenggaraan longkang.

miliknya dan diselenggara 
mengikut indeks pencapaian 
utama (KPI) yang ditetapkan,” 
katanya menjawab soalan tam-
bahan Dr Idris Ahmad (PKR-
Ijok).

Terdahulu dalam perta-
nyaan mulut, Dr Idris bertanya 
mengenai perancangan kera-
jaan negeri di bawah JPS dan 
JKR untuk atasi masalah banjir 
di kawasannya.

Izham berkata, pam ber-
gerak akan dipasang di kawa-
san Ijok untuk mengeluarkan 
air banjir  ke Sungai Buloh 
sebagai penyelesaian jangka 
masa pendek.

“Bagi perancangan jangka 
panjang pula adalah menaik-
taraf Pintu Kawalan Pasang 
Surut Sungai Buloh yang se-
dang dibina di Kampung Ijok 
dijangka siap 18 Julai tahun 
depan dengan kos sebanyak 
RM1.9 juta.

“Sebanyak RM50 juta bagi 
pelaksanaan Projek Tebatan 
Banjir Jajaran Sungai Buloh 
sedang dalam proses tender  
melibatkan kerja kajian dan 
cadangan kemudahan rumah 
pam, mendalam serta melebar 
Sungai Buloh dan menaiktaraf 
benteng ban serta tebing su-
ngai sama,” katanya.

Tambahnya, kejadian ban-
jir bukan hanya disebabkan isu 
penyelenggaraan semata-mata 
sebaliknya turut disumbang-
kan oleh taburan hujan luar 
biasa.

“Bagaimanapun kerajaan 
negeri ambil tiga langkah pe-
nyelenggaraan di sungai dan 
parit, kolam takungan (sedang 
diselesaikan) dan senarai hot-
spot banjir yang akan diberikan 
keutamaan penyelesaian.

“Kos perancangan tebatan 
banjir ini tinggi dan ambil 
masa untuk dilaksanakan. Pe-
lan jangka masa panjang per-
lu menyeluruh,” katanya.
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Perkasa pengurusan zakat
Bincang pada 
World Zakat 

Forum 
International 

Conference 2018

HIDAYAH HAIROM

Buat pertama kalinya 
dalam tempoh kali ke 
tujuh penganjuran 

World Zakat Forum Interna-
tional Conference, pengan-
juran pada tahun ini bakal 
mengangkat perbincangan 
ke tahap lebih tinggi apabila 
lima menteri berkaitan aga-
ma Islam dari lima negara 
akan turut serta dalam forum 
dunia itu.

Bertemakan ‘Strengthe-
ning Global Zakat Cooperati-

SHAH ALAM

on in Increasing the Welfare 
of the Ummah’, World Zakat 
Forum International Con-
���������	
�����������-
sung pada 5 hingga 7 Disem-
ber ini di Melaka bakal 
dihadiri kira-kira 400 peserta 
dari 28 negara.

Setiausaha Agung Ekse-
������������������������-
�����������������������	
���
Prof Dr Irfan Syauqi Beik ber-
kata, forum itu bakal menjadi 
platform perbincangan untuk 
meningkatkan lagi pengurus-
an zakat dan isu-isu zakat dari 
negara peserta.

Menurutnya, dengan ke-
hadiran lima menteri dari 
negara terlibat, pelbagai per-
kara dapat dibincangkan ke 
peringkat lebih tinggi.

“Kami menjangkakan 
dengan kehadiran pemimpin 
terbabit, ia dapat meningkat-
�����������������������-
stitusi-institusi zakat bagi 
negara yang terlibat.

p g

Perwakilan terlibat World Zakat Forum International Conference 2018 selepas sidang media, semalam. 

!"������������������-
�����������������������-
cang pelbagai perkara terma-
suklah tentang masa depan 
operasi institusi zakat selain 
mencari mekanisme me-
ningkatkan kerjasama zakat 

antara negara-negara terlibat 
seterusnya membawa kepa-
da penyelesaian isu masalah 
ummah di dunia.

“Serentak dengan forum 
��������������������������
pengeluaran pertama di du-

nia iaitu Risiko Pengurusan 
Zakat,” katanya dalam sidang 
media, semalam.

Dalam pada itu, wakil 
dari Indonesia, Timbalan Ba-
dan Amil Zakat Nasional 
(Baznaz), Mohamad Arifin 

Purwakananta berkata, pi-
haknya menyokong penuh 
penganjuran forum 
 berkenaan yang disifatkan 
mampu memberi impak be-
sar dalam meningkatkan 
pengurusan zakat menerusi 
perbincangan dan perkong-
sian antara  semua negara 
terlibat.

“Sebanyak 200 peserta 
dari Indonesia akan terlibat. 
Di Indonesia mempunyai 500 
lembaga zakat dan badan 
amil jadi menerusi forum ini 
para peserta akan dapat bel-
#�$�

“Diharapkan menerusi 
forum ini juga dapat meng-
hasilkan resolusi untuk per-
kembangan zakat dunia,” 
katanya.

World Zakat Forum Inter-
��������������������������
ini pernah dianjurkan di Bo-
gor, New York, Banda Aceh, 
Kuala Lumpur, Jakarta dan 
Yogjakarta.
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Cubaan wujud ketegangan kaum
SUBANG JAYA - Serangan kumpul-
an samseng dalam insiden rusuhan 
isu pemindahan Kuil Seafield Sri 
Maha Mariamman di USJ 25, di sini 
awal pagi semalam disifatkan seba-
gai cubaan mewujudkan ketegang-
an kaum.

Pengerusi Jawatankuasa Tetap 
Pemberdayaan dan Pembangunan 
Sosio Ekonomi dan Kerajaan Priha-
tin, V Ganabatirau berkata, beliau 
menggesa polis menjalankan siasa-
tan teliti mengenai insiden tersebut 
serta memberikan perlindungan 
yang diperlukan kepada orang 
awam mengikut Perkara 11 Perlem-
bagaan negara.

“Saya secara terang-terangan 
mengutuk tindakan pengecut ini 
oleh sekumpulan penceroboh ini. 
Mereka tidak mempunyai kuasa 
untuk memasuki kuil apatah lagi 
dengan senjata berbahaya dan me-
nyerang orang awam di kuil.

“Isu penempatan semula kuil itu 
disebabkan perebutan antara dua 

Pemindahan 
kuil mendapat 

campur tangan 
kerajaan negeri yang 
menyedia tapak kuil 
ganti.” - Ganabatirau

kumpulan. Walau bagaimanapun, 
Kerajaan Negeri Selangor tetap de-
ngan keputusan bahawa semua 
pihak perlu mematuhi keputusan 
mahkamah dan peraturan undang-
undang,” katanya dalam satu kenya-
taan, semalam.

Beliau berkata, pemindahan kuil 
berkenaan mendapat campur ta-
ngan kerajaan negeri yang menye-
diakan tapak kuil ganti.

“Pada masa yang sama, kerajaan 
negeri juga dengan kerjasama de-
ngan pengurusan kuil, pasukan 
petugas dan agensi yang berkaitan 
untuk mencari penyelesaian yang 
baik untuk masalah ini,” katanya.
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‘Kerajaan perlu tegas’
SHAH ALAM - Kerajaan perlu 
bertindak lebih tegas terhadap 
rumah ibadah yang dibina tanpa 
mengikut undang-undang atau 
secara haram di negara ini.

Mufti Perlis, Datuk Mohd 
Asri Zainul Abidin berkata, satu 
tindakan dan peraturan yang 
tegas hendaklah dibuat ke atas 
rumah-rumah ibadat yang 
dibina tanpa peraturan.

“Apatah lagi yang dibina 
secara haram atas tanah yang 
bukan milik penganut agama 
berkenaan. 

“Jika kerajaan yang lepas 
terlalu menjaga undi sehingga 
dibiarkan wujud begitu banyak 
rumah ibadat tidak mengikut 
peraturan atau secara haram itu, 
Kerajaan hari ini wajib 
menegaskan dan menegakkan 
peraturan dalam bernegara,” 
katanya melalui perkongsian di 

Facebooknya, semalam.
Mohd Asri berkata, Malaysia 

bukan pakai undang-undang rimba 
yang mana sesiapa boleh pacak 
rumah ibadah di mana dia suka. 

“Apatah lagi kadang-kadang 
jumlah rumah ibadah itu tidak 
seimbang dengan taburan 
penganut. 

“Sebelum keadaan yang lebih 
tidak aman berlaku, eloklah 
Kerajaan hari ini membetulkan 
kesalahan lepas dengan 
menegakkan undang-undang yang 
sepatutnya,” katanya.

Mohd Asri memberitahu, 
peliknya, apabila telah dibina 
(rumah ibadah) secara salah 
kemudian diminta berpindah, 
mereka menuntut pula pampasan 
dan tanah baru. 

“Mudahnya mendapat 
tanah pampasan kerajaan. 
Itupun ada yang mendakwa 

kononnya tertindas dan dipaksa 
tukar agama.

“Kadang-kala tempat yang 
dibina rumah ibadat itu pula 
memang mengganggu 
kemudahan awam seperti yang 
kita lihat di pintu masuk Hospital 
Bukit Mertajam. Pihak berkuasa 

h a n y a 
berdiam,” 

katanya.

DR MOHD 
ASRI 
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MB arah Exco 
betulkan kenyataan

SHAH ALAM- Menteri 
Besar Selangor, Amirudin 
Shari       tidak menolak ke-
mungkinan terdapat ke-
silapan bahasa dalam 
kenyataan yang dikeluar-
kan oleh Exco Kerajaan 
Negeri Selangor, V. Gana-
batirau berhubung dak-
waan terdapat sekumpul-
an orang Islam terlibat 
dalam rusuhan di tapak 
Kuil Sri Mariamman, USJ 
25, Subang Jaya, awal pagi 
semalam

Amirudin berkata, 
pihaknya mengarahkan 
Exco Pemberdayaan dan 
Pembangunan Sosio Eko-
nomi dan Kerajaan Priha-
tin itu untuk membetul-
kan kenyataan yang 
dimuat naik dalam laman 
Facebook miliknya. 

“Saya sudah bagi ke-
nyataan, jangan ada pihak 
keluarkan kenyataan yang 
mengguris hati sehingga  
menimbulkan rasa ku-
rang selesa dalam kalang-
an rakyat.

“Hal ini biar kita se-
rahkan kepercayaan sepe-
nuhnya kepada polis su-
paya mereka dapat 
menyiasat motif sebenar 

mengapa kejadian ini ber-
laku,” katanya kepada 
pemberita di lobi Dewan 
Undangan Negeri Sela-
ngor, semalam.

Ganabatirau, yang 
juga Adun Kota Kemu-
ning, menerusi laman 
sosial Facebook pagi se-
malam didakwa memuat 
naik kenyataan kononnya 
terdapat sekumpulan 
orang Islam terlibat dalam 
insiden itu sebagai cuba-
an untuk mewujudkan 
ketidakharmonian dalam 
kalangan kaum di negara 
ini.

Semakan dalam 
akaun Facebook Gana-
batirau mendapati kenya-
taan itu sudah dikemas 
kini selepas menerima 
kecaman daripada pelba-
gai pihak termasuk neti-
zen yang menyifatkan 
kenyataan itu sebagai ra-
sis.

Dalam status terbaha-
ru yang dimuat naik, Ga-
nabatirau antara lain me-
ngutuk tindakan 
sekumpulan orang men-
ceroboh masuk ke dalam 
kuil dan menyerang orang 
awam di dalam kuil.
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MB minta semua 
bertenang

M enteri Besar Selangor, 
Amirudin Shari me-
nasihatkan semua 

pihak bertenang dan tidak 
mengeluarkan sebarang ke-
nyataan sensitif berhubung 
serangan di Kuil Seafield Sri 
Maha Mariamman USJ 25, 
awal pagi semalam. 

Amirudin berkata, kera-
jaan negeri bersedia menga-
dakan pertemuan pihak kuil 
berhubung isu tersebut.

Namun menurutnya, ke-
rajaan negeri terlebih dahulu 
menyerahkan hal tersebut 
kepada pihak polis untuk 

Amirudin ketika menjawab soalan wartawan, semalam.

Elak keluar 
kenyataan 

sensitif 
berhubung kes 

serang kuil

NORAFIZA JAAFAR

SHAH ALAM

menjalankan siasatan.
“Hal sebegini biar diberi-

kan kepercayaan sepenuhnya 
kepada pihak polis untuk 
menyiasat motif dan isu se-
benar yang berlaku di tempat 
kejadian,” katanya  ketika 
kepada pemberita, di lobi 
Dewan Negeri Selangor, se-
malam.

Beliau turut melahirkan 
perasaan sedih susulan keja-
dian rusuhan itu dan berha-
rap tindakan tegas dapat di-
lakukan terhadap pihak yang 
bertanggungjawab mengada-
kan rusuhan.

“Saya mengecam se-
barang tindakan biadab yang 
melampaui batas undang-

undang sekaligus mencetus-
kan keresahan penduduk 
setempat dan rakyat negeri 
Selangor.

“Saya menggesa semua 
pihak agar bertenang serta 
tidak mengeluarkan apa-apa 
kenyataan yang bersifat per-
kauman, kebencian dan 
menghasut,” katanya.

Mengulas berhubung 
status tanah kuil itu katanya, 
penangguhan pemindahan 
kuil itu telah berlangsung se-
lama satu tahun.

“Tanah itu diputuskan 
oleh mahkamah di bawah 
hak milik syarikat pemaju dan 
telah memberikan kelonggar-
an sehingga selepas Deepa-
vali untuk mengosongkan 
kawasan.

“Malah, tanah gantian 
penempatan kuil tersebut di 
tanah seluas 1.5 ekar telah 
diberikan,” katanya.
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Unisel: Universiti pertama 
Diiktiraf pensijilan ISO 9001:2015 dan ISO 21001:2018 serentak

M
enerima Sijil Sistem 
Pengurusan Kualiti (ISO) pasti 
menjadi dambaan banyak 
pihak, sementelah pula ia 

merupakan 'lesen' pengiktirafan dari pihak 
luar yang membuat penilaian terhadap 
pencapaian yang diperoleh. Diakui bukan 
mudah, namun tidak mustahil dilakukan.

Inilah buktinya apabila Universiti 
Selangor atau Unisel berjaya memperoleh 
dua pensijilan ISO bagi sistem 
pengurusan oleh SIRIM iaitu ISO 
9001:2015 dan ISO 21001:2018 secara 
serentak. Lebih membanggakan, Unisel 
merupakan universiti pertama yang 
memperoleh pensijilan 'Educational 
Organisation Management System 
(EOMS).

Akui Presiden dan Naib Canselor 
Unisel, Prof Datuk Dr Mohammad 
Redzuan Othman, untuk mencapai ke 
tahap ini, banyak perubahan telah 
dilakukan terutama melibatkan 
pengurusan secara keseluruhan.

"Ketika saya diberi amanah untuk 
memimpin Unisel pada Januari 2016, 
antara perkara yang dilihat perlu 
dilakukan ialah membolehkan 
pentadbiran Unisel itu mempunyai suatu 
kualiti. Ini kerana saya dapati di Unisel 
tiada satu pun sistem pengurusan kualiti 
yang boleh dijadikan sebagai panduan 
kepada pengurusan yang lebih baik.

"Atas dasar inilah saya 
memperkenalkan satu sistem yang 
diiktiraf di peringkat antarabangsa iaitu 
ISO dan proses ini bermula pada Mei 
2016. Ia melibatkan beberapa proses 
perbincangan  dan apa yang menariknya 
apabila kami memanggil wakil SIRIM 
untuk menjelaskan apa sebenarnya 
pengurusan kualiti dan saya dengan 
yakin serta sanggup memberi komitmen 
untuk melaksanakannya.

"Apabila kita menyebut 
tentang pengurusan kualiti, 
ia bukanlah sesuatu yang 
menakutkan atau 
menyusahkan kerana 
sistem pengurusan ini 
adalah bagaimana kita 
menyediakan dokumen, 
kita senaraikan apa yang 
kita janjikan kepada 
pelanggan dan kita 
pastikan apa yang 
dijanjikan itu dilaksanakan. 
Melalui cara ini, ia 

Majlis penyerahan sijil telah berlangsung  
di Hotel Marriot Putrajaya pada 15 November 
2018 lalu yang dirasmikan oleh Timbalan 
Menteri Perdagangan Antarabangsa dan 
Industri, Dr Ong Kian Ming.

Prof Datuk Dr Mohammad Redzuan 
menunjukkan dua persijilan ISO 

yang diterima.

memudahkan kita memahami dan 
mengetahui apa yang berlaku," katanya 
ketika ditemubual oleh Kampus Uols di 
premis Kumpulan Media Karangkraf 
baru-baru ini.

MENJADI UNIVERSITI SETARAF 
DAN DIHORMATI

Untuk menjadi sebuah 
universiti yang setaraf 

dengan universiti awam, 
kualiti itu perlu ada. Ini 
kerana dengan adanya 
kualiti, baharulah akan 
dihormati dan disegani.

"Significant 
pensijilan ini 

meletakkan Unisel 
setanding 

dengan 

kualiti IPTA, IPTS yang lain serta  
di peringkat antarabangsa yang 
menggunakan sistem pengurusan kualiti 
yang sama. Saya kira, Unisel di posisi yang 
membolehkan dihormati kerana kita ada 
kualiti yang diiktiraf oleh pihak luar 
mengikut penanda aras yang diberikan," 
katanya.

CABARAN UNTUK BERUBAH
Membuat perubahan yang agak 

drastik untuk sistem pengurusan kualiti 
dalam tempoh tidak sampai dua tahun 
bukannya mudah. Lebih-lebih lagi ia 
melibatkan keseluruhan sektor 
pengurusan di dalam kampus.

"Saya akui cabarannya bukan mudah, 
tetapi saya melihat staf mahukan 
perubahan dan kepimpinan. Jadi, saya 
berikan bentuk kepimpinan yang boleh 
membawa mereka kepada yang lebih 

baik. Kami di pihak pengurusan 
tertinggi membuktikan bahawa 

kami berjaya lakukan perkara 
yang tak mungkin kami terfikir 
mampu buat. Alhamdulillah, 
kami telah berjaya 

memperbaiki infrastruktur, menjadikan 
kampus lebih selesa dan kemudahan juga 
semakin banyak, serta kurikulum yang 
berdaya saing.

"Selain itu, kami juga membuat 
rombakan besar-besaran pada kurikulum 
supaya kursus yang diajar itu menepati 
kehendak IR 4.0 yang mana kami turut 
menekankan empat elemen yang perlu 
ada dalam apa jua kursus yang 
ditawarkan. Pertama, mempunyai elemen 
komunikasi bahasa iaitu menggalakkan 
pelajar menguasai 4 bahasa iaitu bahasa 
Melayu, Inggeris, Mandarin dan Arab. 
Kedua, multidisiplin yang mana pelajar 
perlu ada pengetahuan dan pengalaman 
dalam bidang lain juga. Ketiga, 
penekanan dari aspek kemanusiaan 
terutama memberi khidmat masyarakat. 
Dan keempat, marketability iaitu tahu 
mencari peluang untuk 'memasarkan' diri  
dalam mendapat pekerjaan," katanya.

Malah, beliau melihat dengan adanya 
sistem pengurusan kualiti ini, ia 
merupakan asas yang penting untuk 
bergerak dan merancang kepada yang 
lebih baik.

Signifikan pensijilan ini meletakkan Unisel 
setanding dengan kualiti IPTA, IPTS yang 

lain serta di peringkat antarabangsa yang 
menggunakan sistem pengurusan kualiti yang 
sama. Saya kira, Unisel di posisi yang 
membolehkan dihormati kerana kita ada kualiti 
yang diiktiraf oleh pihak luar mengikut penanda 
aras yang diberikan."

- Prof Datuk Dr Mohammad Redzuan Othman
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Bermula daripada pertikaman lidah dua kumpulan
SUBANG JAYA -  Polis mengesahkan 
kejadian rusuhan di tapak Kuil Sri 
Maha Mariamman, USJ 25, Putra 
Heights, di sini, awal pagi semalam 
tidak melibatkan isu perkauman, 
sebaliknya pergaduhan antara dua 
kumpulan.

Ketua Polis Selangor, Datuk 
Mazlan Mansor berkata, kejadian itu 
berpunca akibat pertikaman lidah 
antara dua kumpulan berhubung 
arahan memindahkan kuil tersebut 
yang dikeluarkan mahkamah 
sebelum ini.

Beliau berkata,  kejadian kira-kira 
jam 2 pagi itu adalah kes terpencil dan 
orang ramai diminta menghentikan 
status atau mesej tular yang 
mengaitkan kejadian berkenaan 
dengan isu perkauman.

“Hasil maklumat diterima,  
berlaku kekecohan antara 
sekumpulan 50 lelaki yang berada 
dalam pekarangan kuil tersebut 
dengan sekumpulan lagi lelaki yang 
berada di luar kuil.

"Sebuah kereta peronda dihantar 
ke lokasi. Bagaimanapun, cermin 

Beberapa kenderaan yang diletakkan dalam kuil turut dipecahkan cerminnya.

belakang kereta peronda itu pecah 
selepas dibaling batu oleh perusuh 
menyebabkan anggota bertugas 
meminta bantuan unit lain,” katanya 
dalam sidang akhbar di Ibu pejabat 
Polis Daerah Subang Jaya, di sini.

Tambah Mazlan, pihaknya 
menahan dua lelaki berusia 
lingkungan 30-an selepas dipercayai 
terlibat dalam rusuhan tersebut.

Katanya, kedua-dua lelaki itu di-
tahan di Hospital Serdang ketika 
menjalani rawatan akibat kecederaan 
dialami selepas rusuhan itu.

“Kami juga menemui beberapa 

parang dan senjata digunakan dalam 
rusuhan berkenaan. Kejadian itu juga 
menyebabkan kerosakan di kuil 
terbabit.

“Pada masa sama, kami sedang 
menyiasat pemilik kenderaan yang 
dibakar dan meneliti jumlah 
keseluruhan kerugian dalam kejadian 
itu,” katanya.

“Buat masa ini, keadaan terkawal 
dan kita minta semua pihak bertenang 
dan jangan timbulkan sebarang 
kenyataan yang boleh mengeruhkan 
keadaan, bagi kita siasat dulu,” 
katanya.
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Rusuhan berlaku 
ketika proses ambil 

alih harta

KOTA BHARU

Jasa Negara 2018 peringkat 
Kontinjen Kelantan, di Hotel 
Perdana, semalam.

Beliau berkata, kejadian 
berlaku melibatkan proses 
pengambilalihan harta apabila 

Tidak libatkan unsur perkauman

P olis mengingatkan kejadian 
perbalahan membabitkan dua 
kumpulan yang berlaku di 

tapak Kuil Sri Mariamman, USJ 25, 
Putra Heights awal pagi semalam 
tidak dikaitkan dengan isu 
perkauman.

Timbalan Ketua Polis Negara, 
Tan Sri Noor Rashid Ibrahim 
berkata, turut menegaskan mesej 
yang tular mengaitkan kejadian 

Noor Rashid (tengah) bersama Hasanuddin (kiri) ketika sidang media selepas 
majlis di Kota Bharu, semalam.

sekumpulan 50 lelaki masuk ke kuil 
yang berusia 140 tahun berkenaan.

" M a h k a m a h  s u d a h 
mengeluarkan arahan untuk 
mengubah tapak, namun ketika 
proses pengambil alihan ini berlaku 
pergaduhan apabila kumpulan 50 
lelaki ini bertembung dengan kira-
kira lapan penganut Hindu yang 
menjaga kuil berkenaan.

"Mereka yang menjaga kuil itu 
pula menghubungi rakan-rakan 
sebelum hampir 200 lelaki tiba. 
Ketika kumpulan 50 lelaki itu cuba 
melarikan diri itulah berlaku 
perbalahan dan pergaduhan.

"Jadi, rumusan saya ini bukan 
perselisihan kaum, tetapi masalah 
semasa pelaksanaan pengambila-
lihan harta,” katanya

tersebut dengan isu perselisihan 
kaum antara orang Melayu dan 
India adalah tidak benar dan perlu 
dihentikan segera.

"Ini isu sensitif dan kita tidak 
mahu mana-mana pihak 
mengambil kesempatan untuk 
menjayakan agenda tersendiri 
dengan cara menyebarkan berita 
tidak benar.

"Saya ingatkan semua pihak, 
jadilah lebih bertanggungjawab. 
Jangan tularkan perkara tidak betul. 
Kami sudah membuka kertas 
siasatan dan tindakan tegas akan 
diambil kerana isu ini boleh 
mengancam keselamatan dan 
keamanan negara,” katanya pada 
sidang akhbar selepas Majlis 
Istiadat Penganugerahan Pingat 
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Polis nafi lambat bertindak

SHAH ALAM - Ketua Polis 
Negara, Tan Sri Mohamad Fuzi 
Harun menafikan mereka 
lambat bertindak dalam 
menangani insiden rusuhan

Menurut Mohamad Fuzi, 
polis sampai di tempat kejadian 
kira-kira 10 minit selepas 
mendapat panggilan daripada 
orang awam.

"Untuk makluman semua, 
kira jam 2.40 pagi bilik gerakan 
kami di Ibu Pejabat Polis 
Daerah (IPD) Subang Jaya telah 
nenerima satu panggilan 
daripada seorang orang awam 
yang di kenal pasti.

"Bertindak daripada 
maklumat itu kira-kira jam 2.50 
pagi, polis  dengan kekuatan 
empat unit kereta peronda 
(MPV) dan beberapa buah 
motosikal daripada  unit ronda 
motosikal tiba  di tempat 
kejadian," katanya pada sidang 
media di  Ibu Pejabat Polis 
Kontinjen (IPK) Selangor, 
semalam.

Berikutan itu, katanya, 

adalah tidak tepat dakwaan 
sesetengah pihak bahawa polis 
lambat bertindak dalam 
menangani rusuhan itu.

"Kita ada maklumat, jadi 
kita harap jangan buat 
spekulasi yang tidak bertempat, 
mereka tidak tahu situasi 
sebenar, kita sudah kawal 
keadaan," katanya.

Mohamad Fuzi berkata, 
ketika polis tiba di tempat 
kejadian didapati kira-kira 50 
lelaki berada di kuil berkenaan.

"Keadaan jadi tidak 
terkawal, kemudian polis ambil 
tindakan segera apabila 
menjelang 5 pagi polis telah 
berjaya kawal keadaan dengan 
dibantu polis Ibu Pejabat 
Serdang dan anggota FRU 
seramai 700 orang," katanya.

Beliau berkata, dalam 
insiden berkenaan, seramai 17 
orang ditahan untuk 
membantu siasatan.

"Polis juga merampas dua 
bilah pedang, dua batang kayu 
dan dua paip getah," katanya.
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Syarikat pemaju nafi mereka pencetus kepada rusuhan
SUBANG JAYA - Syarikat 
pemaju, One City Development 
Sdn Bhd (One City) menafikan 
tuduhan pihaknya terbabit 
dalam rusuhan yang berlaku di 
tapak Kuil Sri Maha Mariamman, 
USJ 25, Putra Heights, di sini, 
awal pagi semalam.

Menurut satu kenyataan 
dikeluarkan syarikat berkenaan 
semalam, pihaknya menyifatkan 
tuduhan dilemparkan terhadap 

mereka sebagai berniat jahat dan 
tidak berasas.

"One City komited untuk 
mematuhi semua peraturan 
undang-undang dalam menangani 
isu tersebut. Justeru pihak kami 
ingin nyatakan bahawa One City 
tidak akan teragak-agak untuk 
mengambil tindakan undang-
undang sekiranya fitnah ini terus 
dilemparkan kepada pihak kami," 
kata kenyataan tersebut.

Menurutnya, ia bukan satu 
kelebihan kepada One City untuk 
mewujudkan suasana kurang selesa, 
ketegangan dan masalah terhadap 
tanah milik syarikat ini sendiri 
seperti didakwa segelintir pihak.

“Perkara itu hanya akan 
mengakibatkan proses undang-
undang yang panjang dan terpaksa 
mendapatkan bantuan daripada 
pihak berkuasa bagi memudahkan 
proses pemindahan kuit itu secara 

teratur dan aman,” katanya.
Kenyataan itu memaklumkan, 

pihak yang mengikuti 
perkembangan kes itu boleh menilai 
fakta sebenar mengenai 
pemindahan kuil terbabit, sekali gus 
membuktikan fakta One City sudah 
menunda perlaksanaan writ 
beberapa kali dan mencari kaedah 
terbaik bagi memastikan proses 
berkenaan berjalan lancar.

“Pihak One City berharap 

urusan pengambilalihan tanah 
terbabit dapat dilakukan dengan 
cara yang betul dan aman selaras 
dengan perintah mahkamah 
dan persetujuan kehakiman 
diperoleh.

“Semua pihak diminta 
mematuhi perintah mahkamah, 
polis, kakitangan One City dan 
mana-mana pihak yang yang 
menjalankan tugas mengikut 
undang-undang,” katanya.
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BUKAN 
RUSUHAN KAUM

Perselisihan faham 
antara dua kumpulan 

berhubung isu pemindahan 
tapak Kuil Sri Mariamman 

punca sebenar pergaduhan 
awal pagi semalam

Lokasi kejadian kini dikawal 
ketat, kita pantau 24 jam. Jangan 

buat spekulasi dan sebar kenyataan palsu 
hingga menimbulkan kegusaran awam.” 
- Ketua Polis Negara, Tan Sri Mohamad Fuzi Harun
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 18 kenderaan dibakar
 17 ditahan bantu siasatand ta a ba tu s asatan7 d ttaa a ba ttuu s assattaa
 Dua bilah pedang, dua batang 

    kayu, dua paip getah dirampas
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Selisih faham 
punca rusuhan

P erselisihan faham 
antara dua kumpulan 
berhubung isu 

pemindahan tapak Kuil Sri 
Mariamman, di USJ 25, 
menjadi punca pergaduhan, 
di sini awal pagi semalam.

Dalam kejadian kira-kira 
jam 2 pagi itu, puluhan 
individu berkumpul di 
kawasan tapak kuil berkenaan 
sebelum tercetus pergaduhan 
di lokasi terbabit.

Difahamkan, perselisihan 
faham antara dua kumpulan 
mengenai isu perpindahan 
tapak kuil menjadi punca 
pergaduhan.

Sebanyak 18 kenderaan 
dilapor turut terbakar dalam 
kejadian itu.

Ketua Polis Subang Jaya, 
Asisten Komisioner 
Mohammad Azlin Sadari 
berkata, sebaik menerima 
laporan pihaknya tiba ke 
lokasi bagi memastikan 
keadaan terkawal tanpa 
berlaku sebarang rusuhan.

Katanya,  polis 
melaksanakan tugasan 
mengikut peruntukan 
undang-undang bagi 
memastikan keselamatan 
dan ketenteraman awam 
ketika proses pemindahan 
kuil berusia lebih 140 tahun 
itu. Keadaan di lokasi 

Puluhan 
bergaduh di Kuil 
Sri Mariamman, 

18 kenderaan 
dibakar

SUBANG JAYA

dilaporkan baik dan terkawal.
"Kami menasihatkan 

orang ramai supaya tidak 
membuat sebarang tindakan 
yang menyalahi undang-
undang," katanya.

Katanya, punca kejadian 
adalah perselisihan faham 
antara dua kumpulan 
berkenaan isu perpindahan 
kuil.

Beliau  dalam pada itu 
menasihatkan orang ramai 

tidak mengambil apa-apa 
tindakan yang menyalahi 
undang-undang.

Pada 25 Oktober lalu 
pengguna lalu lintas terpaksa 
berdepan kesesakan teruk 
susulan daripada tindakan 
sebilangan pihak yang 
berhimpun bagi membantah 
pemindahan kuil 
berhampiran laluan menuju 
ke Plaza Tol USJ.

Polis Diraja Malaysia 

Salah sebuah pacuan empat roda yang diparkir diseberang jalan kuil dibakar.

Pacuan empat roda yang dinaiki sekumpulan lelaki bersenjata 
parang diterbalikkan oleh pasukan task force kuil.

Pasukan 
Simpanan 

Persekutuan 
(FRU) 

berkawal di 
pintu pagar 
utama kuil.

(PDRM) dan Pasukan Unit 
Simpanan Persekutuan 
(FRU) terpaksa dihubungi 
bagi membuat kawalan 
susulan kekecohan di lokasi.

Pada 28 September lalu, 
satu notis pengosongan 
dikeluarkan oleh Mahkamah 
Tinggi Shah Alam yang 
mengarahkan penghuni kuil 
itu mengosongkan tapak 
pada atau sebelum 15 
Oktober lalu.

Bagaimanapun, pada 25 
Oktober lalu, kira-kira 300 
individu yang tidak bersetuju 
kuil itu dipindahkan, 
bertindak berkumpul di 
kawasan berkenaan ketika 
urusan pemindahan 
dijalankan.

Kerajaan Selangor 
dikatakan tidak pernah 
mengarahkan Kuil Seafield 
Sri Maha Mariamman, di USJ 
25, Subang Jaya dekat sini 
dirobohkan, sebaliknya 
arahan pemindahannya ke 
lokasi lain dikeluarkan oleh 
Mahkamah Tinggi Shah 
Alam.

Pengerusi Jawatankuasa 
Tetap Pemberdayaan dan 
Pembangunan Sosio 
Ekonomi dan Kerajaan 
Prihatin, V Ganabatirau 
berkata, berdasarkan 
Penghakiman Persetujuan 
(Consent Judgment) 
bertarikh 11 Mac 2014, empat 
pihak terlibat telah bersetuju 
memindahkan kuil tersebut 
dan menyerahkan kembali 
tapak kuil dalam keadaan 
kosong kepada pemilik tanah.

KRONOLOGI KES KUIL SEAFIELD 
SRI MAHA MARIAMMAN

1996
Individu mendakwa sebagai pentadbir Kuil Seafield Sri 
Maha Mariamman, K  Chellappa memfailkan bantahan 
terhadap usaha One City Development Sdn Bhd (One 
City) mengambil tapak kuil berkenaan.

11 MAC 2014
Berdasarkan Penghakiman Persetujuan (Consent 
Judgment) di Mahkamah Tinggi Shah Alam, empat 
pihak terlibat telah bersetuju memindahkan kuil 
tersebut dan menyerahkan kembali tapak kuil dalam 
keadaan kosong kepada pemilik tanah.  

Empat pihak terlibat dalam penghakiman berkenaan 
ialah kerajaan negeri, pemilik tapak kuil berkenaan One 
City dan dua individu yang mendakwa pentadbir kuil 
tersebut, K. Chellappa serta M. Nagaraju. 

Dalam penghakiman persetujuan itu pemilik tanah, 
One City juga bersetuju mendepositkan wang sebanyak 
RM1.5 juta kepada pihak kuil, difahamkan wang telah 
didepositkan kepada peguam kuil. Kerajaan negeri turut 
menyerahkan tanah seluas kira-kira 0.4 hektar (satu ekar) 
yang terletak kira-kira tiga kilometer dari lokasi asal kuil.

28 SEPTEMBER 2018
Satu notis pengosongan dikeluarkan oleh Mahkamah 
Tinggi Shah Alam yang mengarahkan penghuni kuil 
mengosongkan tapak pada atau sebelum 15 Okt lepas.

25 OKTOBER 2018 
Kira-kira 300 individu yang tidak bersetuju kuil itu 
dipindahkan bertindak berkumpul di kuil berkenaan 
semasa urusan pemindahan dijalankan.

21 NOVEMBER 2018
Sekumpulan penganut Hindu berhimpun di depan 
bangunan Parlimen bagi mempertahankan Kuil Seafield 
Sri Maha Mariamman daripada dirobohkan.
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：莪房屋”上。 

都章欽：加強本地業者競爭力 

掌 管雪州投资、中小型工业 

及贸易事务行政议员拿督 

邓章钦说，在协助中小型工业 

上，州政府会透过培训、微型 

贷款等方案去加强本地业者的 

竞争力。 

他指出，雪州资讯科技与电 

子商务理事会（Si TEC)会给 

予业者培训，如何透过网络宣 

传产品，而雪兰莪投资机构则 

协助本地业者，参与海外的展 
rjA-
DiLo 

他在议会上回答淡江区州 

议员沙阿里的提问时说，州 

政府每年下放25万令吉到每 

个县属，符合资格的申请者 

能申请3万令吉。 “从2015 

年起开始的企业微型贷款计 

划（Hijrah)，至今也让3万 

2146人受惠。“ 

邓章钦说，以上贷款主要针 

对制造业、饮食业和服务业 

等。 

她在回答万达镇区州议员 

嘉玛丽雅的提问时说，州政 

府会确保发展商兴建可负担 

房屋，若未跟上进度的话， 

就会收回批准。 

“从18个月至36个月的施 

工期间，州政府都会做出监 
督o ” 

哈妮查补充，州政府也要 

求发展商宣传物业发展，确 

保人民收到讯息。 

•周一的议会出席率不俗，大部分州议员均有出席。 

哈妮查：“翻雪_顧”計劃 

監督發展商進驗落後 

•州议会现场直播，期间也有职员在现 

场同步给予手语解释。 

掌 

.I . I I I� cEn 

貝心/実 

央制 
胆董 

m型 
政羅 
府庫 
合行 
作駛 

管地方政府、公共 

交通与新村事务的 

行政议员黄思汉说，随 

著中央政府与州政府是 

希盟执政后，各单位能 

够很好的合作，限制在 

路上行驶的重型罗厘。 

他指出，发展商让罗 

厘驶进工地，之后就必 

须重铺涉及路段。 

他今日在州议会上回 

答巴生港口区州议员阿 

兹米占的提问时说，在地方政府发出完工 

证前，发展商必须重铺路段，假设对方没 

遵守条例，地方政府就会使用发展商所缴 

付的抵押金，来完成相关工作。 

“地方政府也能援引地方政府法令，对 

付违例的发展商。” 

黄思汉也认同，依约区州议员依德利斯 

建议让警方、地方政府和陆路交通局成立 

委员会，共同解决重型罗厘行驶在路上的 

影响。 

针对丹绒加弄的交通阻塞问题，他说， 

该路段阻塞的原因，是红绿灯之间的距离 

太短所致，公共工程局已研究，在双溪登 

宜（Sg Tengi )开发替代路线。 

3顛18司届 
(莎阿南26日讯）掌管科学、工 

艺及革新事务的行政议员许来贤 

说，只有涉及大道工程、国能及水 

管工程，才能使用森林保留地。 

不过，他强调，在使用了保留地后，也 

必须填补回已使用的保留地。 

他今日在雪州议会上回答淡江区州议员 

沙阿里的提问时说，州政府绝不会随意使 

用森林保留地。 

須填補已用保留地 

针对武吉兰樟区州议员黄洁冰提问州内 

森林保留地面积，许来贤说，该州在年底 

时，森林保留地的面积会增加至25万501 

公顷。 

“瓜雪的Taman Alam已著手处理，颁布 

成为保留地，其面积是202公顷 

他指出，现今的森林保留地面积，已 

从之前的25万29公顷，扩大到25万129公 

顷。 

他说，近期被列为保留地的是拉贡山和 

乌雪的Tambahan Tiga,其中后者是填补 

已用去的鹅唛山。 

許來賢=涉及大道國能水管 
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大臣：研究政府地轉換用途 
/^>州政府将会对公众提出将 

^政府地段，转换为住宅或 

农业用途的申请进行研究。 

雪州大臣阿米鲁丁指出，雪 

州经济行动理事会(Mtes)就 

此政策，在今年8月8日进行的 

会议，并指示雪州土地局重新 

探个人提出申请政府土地的政 

策，这事也在本月2日土地局进 

衍寸i仑。 

他说°，这事件仍在研究和讨 

论阶段，加上当中涉及法令和 

技术问题，故一个召集各相关 

单位代表的工作坊将在12月尾 

了 o 

’ 当工作坊对各细节有了定 

案，届时将有一个汇报会，向 

土地拥有单位和州议员进行汇 
报。” 

阿米鲁丁周一出席第14届第1 

季第3次雪州议会的口头提问环 

节，如是回答新古毛州议员李 

继香的提问。 

苔东加里州议员莫哈末哈斯 

尼占在附加提问环节，建议成 

立一个县土地局行动委员会。 

阿米鲁丁指出，这个行动委 

员会已存在，包含全部技术单 

位，比如地方政府和水利灌溉 

局对土地申请进行评估。 

“从2008年开始，州政府不 

再让州议员进入这个委员会， 

也避免有丨监权和偏差结果的问 
题发生。” 

他说，州议员仍能向土地局 

了解政府土地的申请详情，监 

督和提出意见。 

双溪甘迪斯州议员扎瓦威提 

出附加提问时说，有些申请者 

声称住在政府土地超过50年， 

但州政府如何评估是否属实？ 

阿米鲁丁则说，从2008年开 

始，州政府已允许“居者无其 

地”的公众申请土地拥有权。 

“一旦经过审核和证实，确 

定申请者是居住多时的居民， 

无意出售产业的申请者只需缴 

付大约1 000令吉，若有意出 

售，则必须根据市价缴付地 
税。” 

未接增加縣屬要求 
•州大臣阿米鲁丁指出，雪 

^州政府截至目前尚未接到 

任何增加县属的要求，尤其是 

些人口和城市增加的县属。 

他指出，雪州的各县属 

(daerah)目前都有效率的执 

行任务，雪州政府也没有接到 

县属的要求，以增设新的县属 

来分拘工作。 

他S—出°席雪州第14届第1季 

第3次的雪州议会，回答沙白区 

州议员阿末慕斯达因的口头提 

问时，这么指出。 

目前，在雪州总共有9个县 

属，阿末慕斯达因是询问州政 

府是否有建议要增加县属数 

量，尤其是一些人口和城市数 

量增加的县属是否会被分划为 

两个县属。 

|打胡姬是奮州最多精 

明雪州无线宽频热点 

的州选区，数量达4TT，反 

之士文达州选区只有4个， 

差距达近120倍。 

其起4个最多无线宽频热 

点的州选区分别是双溪拉马 

州选区（323个）、龙溪州 

选区（263个）、哥打白沙 

罗州选区（15T个）和万达 

镇州选区（136个）。 

雪州行政议员许来贤周一 

出席雪州会议时，如是回答 

甘榜东姑州议员林怡威关于精 

明雪州无线宽频数量的口头提 

问。 

目前甘榜东姑州选区有34个 

热点，其中5个落在双溪威新 
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村，林怡威指当地的无线宽 

频没有运作。 

许来贤指出，双溪威新村 

的其中3个无线宽频良好运 

作，只有2个热点有信号干 

扰问题，负责的网络公司会 

俯〒，{|多 

“供Sk有建设侦测器， 

确保宽频热点都能运作。” 

这个课题也引起昔江港州 

议员拿督阿末尤诺斯、士文 

达州议员达罗雅、斯里斯迪 

亚州议员哈里米和双溪班让 

州议员安南纷纷对选区内的 

宽频热点提出意见和提问 

)他们提出的提问包括宽频 

热点数量少，如何争取热点 

数量、热点覆盖范围太小、 

宽频热点故障等。 

许来贤会接纳州议员们提 

出的意见，并指州政府无法 

确认建设宽频热点的位 

置，需要州议员提出意见。 

他也强调，州政府不会忽略 

在野州议员的选区发展，其中 

双溪班让州选区就有96个宽频 
执占 y “ w >��O 
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SUMMARIES
：莪房屋”上。
都章欽：加強本地業者競爭力掌管雪州投资、中小型工业及贸易事务行政议员拿督邓章钦说，在协助中小型工业上，州政
府会透过培训、微型贷款等方案去加强本地业者的竞争力。他指出，雪州资讯科技与电子商务理事会（Si
TEC)会给予业者培训，如何透过网络宣传产品，而雪兰莪投资机构则协助本地业者，参与海外的展rjADiLo他在议会上回
答淡江区州议员沙阿里的提问时说，州政府每年下放25万令吉到每个县
Selangor State Environment, Green Technology and Consumer Affairs committee chairman Hee Loy Sian said,
permanent forest reserve of the state will only make way for construction of expressways, installation of Tenaga
Nasional Bhd (TNB) cables and  Air Selangor underground pipes, whilst other projects are not allowed to use the forest
reserve.
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#瑞林赞扬州议员 

臾们的表现比上一 

次会议进步，不过还 

有一些细节要注意。 

他说，当其他州议 

员在发言或辩论，其 

他州议员要打岔，只 

需要站起来，让议长 

注意到就有机会发 

言。 

“我发现斯里斯迪 

亚州议员哈里米举手 

数次，其实只需站 

起来和要求让路即 
可。” 

询及今日的出席 

率，黄瑞林说，只有2 

名州议员缺席，分另IJ 

是哥打胡姬区州议员 

莫哈末纳加旺和国际 

山庄州议员拿督斯里 

阿兹敏阿里。 

他说，根据议会常 

规，缺席者必须向议 

长请假，前者因出 

国，已事先向他请假 

一个星期；后者因部 

长公务繁忙而缺席， 

虽然没有请假，不过 

可以被通融。 

•邓普勒花园州议员莫哈末沙尼身穿粉色马来装出席议会，直接被议长黄瑞林 

(左）点名批评。 

莫哈末沙尼穿錯衣遭訓斥 
(莎阿南26日讯）邓普 

勒花园州议员莫哈末沙尼 

穿错衣出席雪州议会，遭 

新任议长黄瑞林训斥必须 

注意出席议会的守则。 

莫哈末沙尼进入身著粉 

色马来传统服装出席会 

议，在一众身著深色西装 

的州议员显得非常突出。 

雪州政府上周五提呈 

2019年财政预算案，今曰 

正式进入第14届第1季第3 

次雪州会议议程。 

黄瑞林在口头提问环节 

结束后，提醒州议员们出 

席舎州议会的时候，必须 

遵守服装指南，即男议员 

周一至周四必须穿西装套 

装，而周五则允许穿马来 

传统服装。 

他随即点名莫哈末沙尼 

站起来，指后者虽然是 
“议会新人”，不过也必 

须遵守条规，以及别重 

犯。 

他也提醒众州议员在参 

与辩论时注意遣字用词， 

不礼貌、诽谤的字眼都得 

避免使用。 

“雪州议会的过程是在 

网络直播，州议员的言行 

举止、遣字用词都在网民 

的监督之下，希望州议员 

们加以注意。” 

黄瑞林在午休时段向媒 

体指出，州议员出席会议 

之前都会收到议会通知 

信，列明服装指南。 

他强调，服装指南的目 

的是确保雪州议会的庄 

严，不允许州议员乱乱 

穿，沦成服装秀。 

“男议员深色外套都可 

以，以黑色为主，不过深 

蓝色都可以被接受，女 

议员则只需要有西装外 
套。” 

询及莫哈末沙尼并非首 

次犯下服装指南，黄瑞林 

说，也许之前没察觉，不 

过此次已发出劝告，希望 

他下次就不会重犯。 

民
。 
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.管雪州地方政府、公共交 

"f•通和华人新村事务的行政 

议员黄思汉，为了解决州内非 

法广告招贴的问题，雪州政府 

绝不掉以轻心并和各单位联合 

展开取缔行动。 

他说，非法张贴广告招贴者 

将会被罚款600令吉，如果事 

情带上法庭，一旦被定罪，罚 

款将不超过2000令吉。 

各單位聯合取締非法招貼 
他指出，地方政府每天都会 

采取2次取缔非法广告招贴的 

行动，包括在早上和下午时 

段。 

他强调，地方政府将会将非 

法广告招贴内的联络号码提交 

给大马通讯及多媒体委员会 

(SKMM)，以立即终止相关号 

码的服务。 

“各地方政府也会与其他单 

位展开联合取缔行动，包括警 

方和非政府组织，以齐力打击 
阿窿。“ 

他°周一出席雪州议会，回答 

无拉港州议员王诗棋的口头提 

问时，这么指出。 

黄思汉指出，各地方政府也 

会调查经营印刷的公司，尤其 

涉及印刷橫幅和贴纸等，一旦 

发现有印刷公司印制借贷的非 

法招贴，该印刷公司的商业执 

照将会被充公或取消。 

他指出，清除非法广告招贴 

的工作是各地方政府所委任的 

承包商进行。 

輔導中心接489精神疾病案例 
$管雪州卫生、福利、妇女与家庭事 

+务的行政议员西蒂玛丽亚指出，截 

至今年10月，设置在州内4个地方政府的 

辅导中心，共接受了489宗精神疾病的案 

例。 

她指出，为了协助患上精神疾病的病 

患，雪州政府目前分别在安邦再也市议 

会、雪邦市议会、莎阿南市政厅和士拉 

央市议会设有辅导中心。 

“为了提高众人对精神疾病的意识， 

我们也在各平台进行宣传，包括在电视 

台和电台，让大家更了解精神病。” 

她周一出席雪州议会，回答梳邦再也 

区州议员黄美诗的口头提问时，这么指 

出 
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SUMMARIES
#瑞林赞扬州议员
臾们的表现比上一次会议进步，不过还有一些细节要注意。他说，当其他州议员在发言或辩论，其他州议员要打岔，只需
要站起来，让议长注意到就有机会发言。“我发现斯里斯迪亚州议员哈里米举手数次，其实只需站起来和要求让路即可。”
询及今日的出席率，黄瑞林说，只有2名州议员缺席，分另I
J是哥打胡姬区州议员莫哈末纳加旺和国际山庄州议员拿督斯里阿兹敏阿里。他说，根据议会常规，缺席者必须向议长请
假，
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免費水僅B4Q群體受惠 

建議徵收碳稅增收大 
W占依斯迈认为雪州政府不能一直依赖土地的 

税收，并建议征收碳税（cukai carbon)， 

让雪州未来都有稳定的收入来源。 

他指出，雪州明年度的财政预算案，无论是税 

收还是发展拨款相比往年都已减少，所以对雪州 

未来的收入来源感到担忧，也认为雪州政府应未 

雨绸缪的拟定方案来增加雪州的收入。 

“税收不能标签为会为人民带来负担，其实新 

加坡已有征收碳税，雪州是可考虑征收较低的碳 

税，毕竟雪州是工业州而有许多工厂在经营，所 

以我认为碳税是长期的税收来源。” 

他说，雪州目前即使只有5名反对党州议员，可 

是所有反对党州议员都是有素质的人民代议士， 

绝对不会抱著为了反而反的态度。 

他强调，雪州政府拟出的政策如果对雪州人民 

是好的，他们会赞赏和认同；反观是对人民带来 

负面影响的政策，他们就不会妥协和为民发声。 

“雪州大臣所提呈的2019年财政预算案的确有 

很好的政策，可是最重要的是州政府如何去执 

行，我们也不希望这份财政预算案只有漂亮的外 
表。” 

^7占依斯迈促请雪州各 

地方政府谨慎发出商 

业执照给按摩院，至于非 

法经营或涉及不当服务的 

按摩院就应立即关闭！ 

他指出，即使认同按摩 

有益身心，可是也不应有 

过多的按摩院在雪州政府 

营业，所以希望雪州的按 

摩院可减少。 

他指出，翻阅报章的报 

导，会发现一些按摩院并 

非经营按摩服务，所以希 

望各地方政府可积极展开 

取缔行动，对付经营不当 

服务的按摩院。 

他也提出莎阿南体育馆 

(Stadium Shah Alam)理 

应是国际水准的体育馆， 

可是体育馆的基本设施有 

欠满意，尤其是泊车场更 

是逢雨成灾，所以希望雪 

州政府可给予关注和拨款 

提升 

里占依斯邁促勿漲水費 
(莎阿南26日讯）雪州反对党领袖兼双溪 

侨华区州议员里占依斯迈对于雪州政府的雪 

州免费水计划未来只锁定在B40群体身上的决 

定感到失望，同时也促请雪州政府向州内人 

民承诺不会调高水费。 

他指出，雪州大臣上周提呈的明年度财政 

预算案，发现许多福利政策已被取消和减 

少，尤其是原本让全雪州人民受惠的免费水 

政策。 

他也对于雪州政府决定将首免费的20立方 

米提高至25立方米的举动感到奇怪，也不会 

带来正面的效果。 

他强调，雪州政府已接管所有水供特许经 

营公司，可是却将免费水计划只锁定在其中 

一个群体身上，因此怀疑雪州政府因耗费庞 

大的数目接管雪州水务公司（SPLASH)，所 

以减少免费水计划的受惠群体。 

“雪州政府的如此决定将会为中等收入 

(M40)群体带来经济负担，要知道M40的收 

入其实只是比B40高一点，希望雪州政府可做 

出更仔细的交代。” 

里占依斯迈也促请雪州政府向所有人民保 

证，水费在未来不会调高。 

促
謹
慎
發
出
按
摩
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大臣：修改免費水供計劃 P 

為主因II 
r\ \ \r o a 1 见。 

永 
山 

勿只根據愛心援助計劃 

鑑定獲免費水B4Q群體 

万 •津区州议员刘永山 

认为，州政府不应 

该只根据爱心援助计划 

(E-kasih)，来鉴定获 

得免费水的低收入群体 

(B40) 0 

他说，州政府应该综合 

雪州，从2008年起所收集 

的数据，加上爱心援助计 

划，来鉴定州内的低收入 

者o 

°他今日在州议会上参与 

辩论时说，一些低收入者 

是租赁房屋，但实际上屋 

主是中收入阶层，甚至是 

高收入群体(T20)� 
他相信，雪州仍有一些 

低收入者，因为技术原 

因，至今都未成功注册在 

愛心援助计划内。 

沙白区州议员阿末慕斯 

达英认为，与其让低收入 

群体获得25立方米的免费 

水，州政府不如把免费水 

降低至15立方米，让全州 

子民受惠。 

•相比早上的情况, 下午的议会 
法魯拉茲 

(莎阿南26日讯）雪州大臣阿米鲁丁指出，水费 

调涨和人口逐年增长，是州政府修改免费水供计划 

受惠群的原因之一。 

他说，州政府必须把目标 

放到不同方向，确保州内持 

续发展。 
’他指°出，前任大臣丹斯里 

卡立在任时，州内人口只有 

460万人，但现今已剧增到 

640万人。 
“免费水政策的修改，与 

水供重组毫无关系，因为州 

政府只是负责免费水的开 
销。” 

財務續成長才是重點 

他今日在州议会午休时， 

被询及朝野议员要求州政 

府，让免费水扩展到4 0群 

时，这么指出。 

针对有人对州政府的决定 

感到失望，阿米鲁丁坦言， 

他可以拟定一份民粹预算 

案，但财务持续成长才是重 

点。 
…他指出，财政预算案不是 

1小时内就拟定出来，反之 

是根据各部门的研究去进 

行。 
“对于M40阶层，州政府 

是有不同的方案去协助该群 
体。” 

较早前，雪州后座议员俱 

乐部主席黄洁冰在参与辩论 

时，希望州政府把免费水政 

策，扩展到M40群体。 

黄洁冰也是武吉兰樟区州 

议员，她说，或许有人认为 

中等阶层的生活舒适，但对 

方也有自身的负担，需要政 

府协助。 

裝泵水設備解決依約水災 

针 
.对依约地区的水灾问 

题，州政府的短期应 

对方案就是安装一个泵水设 

备，将依约水灾地区的积水 

抽走和排往毛糯河(Sungai 

Bui oh)0 

雪州行政议员依兹汉哈欣 

指出，长期的应对方案涉及 

范围较广，其中包括耗资199 

万4600令吉在甘榜依约建设 

预计在明年T月18日完工。 

他说，第二步就是在毛糯 

河沿河实行缓和水灾计划 

(RTB),目前这计划在重新招 

标阶段，预计需耗资5000万 

db： 

iM,这计划工程包括在 

依约研究和建议地点建设大 

容量泵房、挖深和加宽毛糯 

河床、提升河堤结构等。 

他在雪州议会时回答依约 

州议员依德里斯的提问时， 

发表上述的谈话。 

哥打白沙罗区州员沙迪里 

提及，其选区内的梳邦马来 

灾黑区。 

依兹汉哈欣指出，当地有 

些人占用河流保留地进行违 

建，这也是解决水灾问题过 

程，要一并处理的事。 

研 
究 
體 

厘 

清 
基 
=/L 

權 
限 

$州政府正研究一个体制，厘清地方政府、水 

m利灌慨局和公共工程局在基设上的权限。 

雪州行政议员依兹汉哈欣指出，不仅沟渠和排 

水沟，道路的权限管辖往往都令人混淆，当有问 

题发生的时候，各造互相推搪。 

他直書：，道路旁的沟渠是隶属公共工程局管 

辖，但很多人以为是水利灌慨局，当各造都不愿 

意承认沟渠的管辖权，沟渠就无人维修和保养。 

“我们已就上述课题举办数次的工作坊，如厘 

清每个地方的沟渠、排水沟管辖权。” 

依约州议员依德里斯说，只要进入雨季，依约 

就会发生水灾，同时发现沟渠的杂草丛生、排水 

沟堆积垃圾，当向水利灌慨局投诉，就会发生推 

卸责任的现象。 

“雪州水利灌慨局推卸给中央，或者推搪给公 

共工程局，公共工程局又将问题推给水利灌慨 
局。” 

促檢討分層單位地稅 
-=^吉加星州议员拉吉夫建议州政府，重新检讨 

分层单位的地税计算方程式，以便更合理和 

公平。 
二他°辩论2019年财政预算案时指出，地税是州政 

府收入来源之一，目前分层单位的地税是依据单 

位地税制度计算，而这个制度存有的挑战是令业 

主面对沉重的地税承担。 

“现在单位地税制度的方程式，是根据单位的 

面积来计算，如每平方公尺3令吉30仙，就导致这 

些分层住宅业主，尤其是服务式公寓的业主面对 

暴涨3至5倍的地税负担。” 

他说，若根据总地契，所有单位都是商业单 

位，但是既然已落实单位地税制度，就让楼下的 

商业单位缴付商业地税，服务式公寓单位则以民 

宅计算。 

免費水計劃沒取消 
中1 

f路区州议员法鲁拉 
兹为雪州政府“缓 

颊”，雪州免费水计划并 

没有取消，只是将受惠对 

象锁定在真正的穷人，可 

是却有人借题发挥而使用 

免费水课题攻击雪州政 

府！ 

他指出，免费水计划是 
•吴哈末法鲁 

拉茲拿出证据 
为了帮助正确的对象，就 

是穷人而非富有的人，而� T n n � A #  
每月约为11令吉40仙的水1 止明1•匕 

费对富有的人并非大问题，更不会影响雪 

州的经济。 

他也反映，对于清真寺已逐渐演变成含 

有政治成分的地方而感到遗憾，尤其有人 

在清真寺试图破坏和攻击希盟政府。 

他指出，如此的事情需受到控制，否则 

这会分化所有人民，并趁机制造诽谤，因 

此雪州政府绝对不能妥协。 

法鲁拉兹也承认水灾是雪州政府的弱点 

之一，雪州政府必须给予关注和解决。 

沙醒：韓鸭不簽ICERD 
、)^江区州议员沙阿里指出，他尊重首相 

idC和中央政府不签署《消除一切形式种 

族歧视国际公约》（ICERD)的决定，但 

他本•不认同该做法，毕竟公约是提供一 

禾中承诺感(memberi kan menanamkan rasa 

komitment) 0 

他指出，我国是个多元种族的国家，可 

是却有思想狭窄的人不断挖问题出来， 

而签署公约就爆发了许多风波，也有一些 

政党领袖要求政府拒绝或展延签署上述公 

约，种种的言论也令他感到羞耻。 

他说，发表相关言论的人根本就不了解 

签署公约的立场，也因此发生了种族主义 

的情绪。 

基于沙阿里在辩论时并未触及雪州2019 

年财政预算案，昔江港区州议员阿末尤 
努斯“打断”和要求沙阿里辩论正确的课 

题，雪州副议长凯鲁丁也温馨提醒沙阿里 

遵从条规和辩论辩论预算案的事宜。 
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大臣：修改免費水供計劃 P 為主因IIr\\ \r o a 1
见。永山勿只根據愛心援助計劃鑑定獲免費水B4Q群體万•津区州议员刘永山认为，州政府不应该只根据爱心援助计划(E-k
asih)，来鉴定获得免费水的低收入群体(B40)
0他说，州政府应该综合雪州，从2008年起所收集的数据，加上爱心援助计划，来鉴定州内的低收入者o°他今日在州议会
上参与辩论时说，一些低收入者是租赁房屋，但实际上屋主是中
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(莎阿南26曰讯） 

雪州大臣阿米鲁丁 

说，发生冲突的百年 

兴都庙地段，已被法 

庭判决归发展商所 

有，州政府也提供了 

另•片土地安顿该 

庙。 

i也今日在州议会午 

休时受询时说，其 

实兴都庙已获通融1 

年，在屠妖节后才搬 

迁。 
阿米鲁丁直言，此 

事已演变为刑事案， 

如今就让警方展开调 

查工作。他也促请各 

造在警方调查期间， 

勿发表不实声明及不 

适举动，以免引起社 

会不安。 
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 阿米M都廟已獲I也搬M(莎阿南26曰讯）雪州大臣阿米鲁丁说，发生冲突的百年兴都庙地段，已被法庭判决归发展商所有
，州政府也提供了另•片土地安顿该庙。
i也今日在州议会午休时受询时说，其实兴都庙已获通融1年，在屠妖节后才搬迁。阿米鲁丁直言，此事已演变为刑事案，
如今就让警方展开调查工作。他也促请各造在警方调查期间，勿发表不实声明及不适举动，以免引起社会不安。
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阿茲敏：包括半島東馬 

撥 1 • 5 儀 
(吉隆坡26日讯）经济事务部长 

拿督斯里阿兹敏阿里指出，政府将 

在2019年拨款1亿5000万令咨，继 

续推行价格统一计划（PPH)，以 

统一沙巴、砂拉越内陆地区和西马 

半岛的统制品价格。 

他说，政府自2009年起推行有关 

计划，并透过该计划承担沙巴、砂 

拉越内陆地区和西马半岛的日用物 

品，包括白米、小麦粉、1公斤装 

食油、砂糖、液化石油气、R0N95 

汽油和柴油等统制品的运输费，以 

助相关内陆地区居民以和城市相同 

的价格购买相关物品。 

他本月22日以书面方式回覆土 

保党实务地区国会议员鲁卡尼斯 

曼的提问时披露，目前砂拉越有 

1 5 9 3个统制品销售处（ P o i n t  o f  

Sales)，沙巴则有1844个。 

阿兹敏阿里披露，政府在2018 

年拨款9640万令吉，在砂拉越推 

行有关计划，沙巴则获拨款 6 4 6 0  

万令吉，唯透过部门数项研究和 

检讨发现，有关计划在落实期间 

出现挥霍及不必要开销的问题。 

他说，该部将落实数项革新和改 

善举措，以便该计划真正让沙巴和 

砂拉越内陆地区居民受惠。 

他指出，其中一个新措施是邀 

请石油公司，为内陆地区居民设 

立更多迷你油站或作为液化石油 

气桶（LPG)�食油及面粉等物品 

运输中心枢纽的便携式容器系统 

( P C S ) �  
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儀(吉隆坡26日讯）经济事务部长拿督斯里阿兹敏阿里指出，政府将在2019年拨款1亿5000万令咨，继续推行价格统一计
划（PPH)，以统一沙巴、砂拉越内陆地区和西马半岛的统制品价格。他说，政府自2009年起推行有关计划，并透过该计
划承担沙巴、砂拉越内陆地区和西马半岛的日用物品，包括白米、小麦粉、1公斤装食油、砂糖、液化石油气、R0N95汽
油和柴油等统制品的运输费
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陳蘇潮：州政府先斬後奏 

70農民地變挖沙地 
(吉隆坡％日讯）马来西亚菜农总会 

主席陈苏潮指出，瓜拉美金农民协会约 

70多位农友最近面对逾350亩地段，被 

政府批给私人公司挖沙，如今霹雳州政 

府却未有良策善后，这显示政府采取的 

牺牲农业发展前景的行动，是先斩后奏 

的鲁莽措施。 

“当地生产蔬果如芒果、水翁、香 

蕉、番石榴、番茄、沙葛等，主要供应 

全国各地。挖沙行动不但牺牲蔬果种植 

业的发展前景，也牺牲国家和消费者的 
利益。“ 

他说，这将导致蔬果价格飙升，随时 

高于肉鸡价格，而农民最终转嫁给消费 

者，此沉重代价，本就不应由消费者承 

担，也不是国人可以接受的。 

應仿傚雪州政府 

菜总今日发文告，如此指出。陈苏潮 

于11月25日率领理事及属会，汇聚瓜拉 

美金拿督公庙礼堂和平请愿，声援霹州 

瓜拉美金农民。 

陈苏潮期间要求州政府，确保农耕地 

允足，避免现有农耕地被发展商收购和 

迫迁，并修改过时及对农业发展不利的 

法令，对永续发展农业实行更严厉保护 

策略。 

他说，2 0 0 5年雪州乌鲁音1 0 0多户菜 

农因房屋发展被迫迁事件，当时农民意 

愿是希望乌鲁音菜园成为永续农业蔬果 

园，迫迁事件在媒体曝光后，得到中 

央政府高度重视，最终问题也获圆满解 

决。 i也说，霹雳州政府应仿效当年雪州政 

府，保留瓜拉美金为永久蔬果种植区， 

协助农民争取农耕地，非重蹈覆彻，采 

取影响粮食生产及农民权益的决策。 

他重申，若霹州将瓜拉美金规化为粮 

食产特区，让农民永续发展菜果园，对 

霹州子民是一大福祉，往后不但能为霹 

雳州带来经济收入，还可减少对外蔬果 

的依赖。 

Ŝ l 
�义么 K U A L A  B I K A M  V I U A G E R S  

r~� v. • ‘ 11 

1 0  u I I c u H  m o * 1 * * *  .. | q 

灿工 cKha二or。， 
l a m  s e k i t ?  

•大马菜农总会及各地属会理事和会员展开和平请愿，声援瓜拉美金的农民。 

受 影响的瓜拉美金农民协 

会主席杨武昌指出，涉 

及挖沙工程地段共分3区，当 

地 3 0 0多亩土地，其中约 1 9 5  

亩地段遭承包商强行展开挖 

沙活动。 

他说，目前，承包商已铲 

平约20亩的农耕地，导致农 

友血本无归。其他农民的农 

剷平20畝地農友血本無歸 
耕地，虽未被推土，但也曰 

夜担惊受怕，担心农耕地随 

时被铲平，心血毁于爿旦。 

此外，霹雳州农民自救会 

代表曾桂良说，不管谁当政 

府，农民必须站稳脚步、团 

结一致争取应有的权益。 

他说，州务大臣机构于4年 

前，入禀怡保高等法庭驱赶 

端洛农民，当时涉及土地面 

积为1590亩。 

他续说，前者在怡保高等 

法庭胜诉，农民必须离开当 

地，并缴付堂费，但农民上 

诉至上诉庭，法官推翻高庭 

的决定。 

他引述经验说，地主通常 

会说服其中几位农民放弃， 

旨在打压农民的意志。 

他指出，农民只为谋生， 

财团要的是利益，因此鼓励 

农民继续斗争。 
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陳蘇潮：州政府先斬後奏
70農民地變挖沙地(吉隆坡％日讯）马来西亚菜农总会主席陈苏潮指出，瓜拉美金农民协会约70多位农友最近面对逾350
亩地段，被政府批给私人公司挖沙，如今霹雳州政府却未有良策善后，这显示政府采取的牺牲农业发展前景的行动，是先
斩后奏的鲁莽措施。“当地生产蔬果如芒果、水翁、香蕉、番石榴、番茄、沙葛等，主要供应全国各地。挖沙行动不但牺
牲蔬果种植业的发展前景，也牺牲国家和消费者的利益。
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州大臣阿米鲁丁日前提呈2019年财政预 

^算案，其中引起许多雪州人民不满的 

是州政府调整了实行10年的免费20立方米水 

政策的条规，将受惠对象仅限于低收入群体 

(B40),而免费用水量也增至25立方米。 

一直以来，免费水政策相比起其他设附属 

条件的政策，免费水政策涵盖率来得更广， 

受惠群众也最多。 
孩而，雪州政°府从明年开始将此政策设限 

于低收入群体，尽管提高免费用水量，然而 

变相削减了其他非低收入群体的雪州人民福 

利。 
一直以来，无论是州政府或中央政府，每年宣布的 

财政预算案往往都忽略中等收入的群体，也等同间接 

忽视了城市贫穷的存在。 
雪州是一个发展蓬勃的州属，城市地区的生活水平 

和经济负担与城外郊区落差甚大，若以单一以家庭收 

入来衡量是否低收入群体，有欠妥当。 

比如，一个居住在城市的家庭，尽管家庭总收入属 

于中等收入群体，但他们的负担并不比低收入群体 

轻，甚至在没有政府的各种福利支援下，生活素质可 
能比低收入群体来得更差。 

雪州政府关注低收入群体并无不妥，但收入处于 
“比上不足，比下有余”的中等收入群体也一样需要 

支持。 

城市贫穷不容忽视，希望各州议员们在辩论中财政 
预算案时提出更多建设性的论点，落实一份真正惠及 

雪州人民的财政预算案。 

請
勿
忽
略
中
等
階
層 
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州大臣阿米鲁丁日前提呈2019年财政预
^算案，其中引起许多雪州人民不满的是州政府调整了实行10年的免费20立方米水政策的条规，将受惠对象仅限于低收入
群体(B40),而免费用水量也增至25立方米。一直以来，免费水政策相比起其他设附属条件的政策，免费水政策涵盖率来得
更广，受惠群众也最多。孩而，雪州政°府从明年开始将此政策设限于低收入群体，尽管提高免费用水量，然而变相削减
了其他非低收入群体的雪州人民
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•主席杨忠明（左7)率领下，多位嘉宾主持联合开幕仪式。左3是梁德志、邓章钦、陈国水、黄美才和汤忠明。 

，委会章拿督斯里陈国水说，该庙 

#建庙计划筹备工作，在密锣紧鼓 

的进行中，将邀所有捐献一万令吉的 

善男倍女，出席订于明年农历新年正 

月十五日上午，举行盛大的仪式。 

他说，由于本庙建庙涉及的土地面 

积，包括获得政府批准的新庙地，因 
很多政府手续及新规定，都要一一处 

理及迎合，所以动工时间受影响而延 

迟来。 
“希望各界人士谅解，本庙建庙委 

员会只有确保一切符合程序及手续 

后，才适合动工，从而可避免任何节 

外生枝的事件发生。” 

他说，该庙是在巴生五条路观音亭 

旁，整个建筑计划预算需要500万令 

口1也指出，过去两三年，该庙只筹获 

大约220万令吉，需要再筹募约280万 

令吉，需要各方善信继续致力支持， 

慷慨捐助，早日筹获所需要的建庙基 

一° “新庙建筑工程在明年农历正月 

十五日动土后。” 

鄙章欽：申請土地建新廟 

逾2年沒動I[收回土地 
(巴生26日讯）雪州行政议员拿督邓章 

钦提醒已申请政府土地，但超过2年还没 

有兴建新庙，政府将收回有关地段，然后 

批给其他真正需要的神庙。 

他说，若没有能力筹款兴建新庙宇，就 

不要提出申请。如果无能力兴建，就应该 

让给其他神庙。 

他指出，沿海一带的许多神庙，历史悠 

久，而2018年之前没折除的神庙，只要政 

府没用到有关地段，包括：没挖深河床， 

没加宽河面工程等，就暂时不会折除。 

他说，州政府不会容许新的神庙占用海 

岸线或河堤地段，兴建新神庙，州政府必 

须采取公正态度，加以对付。 

他提醒所有神庙，要奉公守法，一旦违 

法必受对付。 

“最近有一间神庙违建在河边，又无图 

测，州政府以违建处理，如州政没有公事 

公办，将对不起其他沿海一带的庙宇。” 

邓章钦是于日前出席巴生五条路开封府 

第二届筹募建面基金晚宴时时，发表上述 

的谈话。 

他赞扬开封府，当晚成功筵开125席， 

只要开封府新庙图测获得批准，将批准5 

万令吉新庙基金。 

永久会务顾问拿督黄美才说，经济不 

好，该府已筹到220万令吉，包括去年筹 

得约T0余万令吉。 

正
月
十
五
辦
盛
大
儀
式 
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SUMMARIES
•主席杨忠明（左7)率领下，多位嘉宾主持联合开幕仪式。左3是梁德志、邓章钦、陈国水、黄美才和汤忠明。
，委会章拿督斯里陈国水说，该庙#建庙计划筹备工作，在密锣紧鼓的进行中，将邀所有捐献一万令吉的善男倍女，出席
订于明年农历新年正月十五日上午，举行盛大的仪式。他说，由于本庙建庙涉及的土地面积，包括获得政府批准的新庙地
，因很多政府手续及新规定，都要一一处理及迎合，所以动工时间受影响而延迟来。“希望各界
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(力•影2 6日 

讯)双溪龙镇巴 

刹及商业区今早 

大扫除及清沟 

渠，30多名小贩 

联合承包商及加 

影市议会人员， 

在4小时内扫出2 

大罗里垃圾。 

当局是因为商 

业区部分后巷环 

境恶劣而大扫 

除，后巷沟渠因 

塑料瓶、塑料袋 

等堆积而严重堵 

塞。 

大扫除由双溪 

龙镇小商公会发 

动，由承包商负 

责清理商业区沟 

渠，休业一天的 

小贩负责清理摊 

位街道及除草， 

改善巴@卫生。 

加影+议员刘 

佳达说，商家必 

须照顾后巷卫 

生，否则可能会 

收到罚单，希望 

业者共同配合。 

双溪龙镇小商 

公会李国强说， 

市议会下月会 

在巴刹置放垃圾 

桶，让小贩分类 

垃圾，以收集可 

循环物品，希望 

小贩配合。 

雙溪龍鎮商業區大掃除 

4小時清2羅里垃圾 

•小贩休业一天，全体为清洁巴刹出一份力。前排左 

八起为刘佳达及李国强。 
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SUMMARIES
(力•影2 6日
讯)双溪龙镇巴刹及商业区今早大扫除及清沟渠，30多名小贩联合承包商及加影市议会人员，在4小时内扫出2大罗里垃圾
。当局是因为商业区部分后巷环境恶劣而大扫除，后巷沟渠因塑料瓶、塑料袋等堆积而严重堵塞。大扫除由双溪龙镇小商
公会发动，由承包商负责清理商业区沟渠，休业一天的小贩负责清理摊位街道及除草，改善巴@卫生。加影+议员刘佳达
说，商家必须照顾后巷卫生，否则可能会收到罚单，希望业者共同
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S本建设、公共设施、农 

业现代化及农基工业事 

务的行政议员依兹汉指出，州 

政府将会在依约安装流动水 

泵，将过量的雨水泵往双溪毛 

糯，以暂时解决依约的水灾问 

题。 

‘‘雪州政府也计划在双溪毛 

儒进行5000方令吉的防洪计 

划，工程包括提升加宽与加深 

双溪毛糯、研究安装泵房设 

施、提升双溪毛糯河堤结构 

等等。他表示，州政府也耗 

资199万4600令吉，在依约进 

行提升双溪毛糯D门水闸门的 

工程，预计2019年7月18曰完 
X °  

監 
督 
我 
的 
雪 

莪 
房 
屋 
2.0 

房 
屋及城市生活事务行政议 

员哈妮查强调，雪州政府 

将不时监督及确保“我的雪兰裁 

房屋2.0”计划顺利进行，不然 

州政府将不会发出完工及落成准 

证给发展商。 

她说，州政府于今年4月2日 

启动该计划，限定私人发展商、 

政府发展商或联办及州政府子公 

司在兴建凡涉及5英亩的发展计 

划，必须兴建10%A型我的雪兰 
栽房屋° ‘ 

“除了不发出完成及落成准证 

外，州政府也不会发出策划及发 

展准证。发展商也必须展开发布 

工作，来推广我的雪兰莪房屋 

2.0计划。 ”  (LPP)  

•哈利梅因为开口称呼同僚为YB 
而遭到黄瑞林纠正，喻令他必须以 

Yang Berhormat (尊贵的）'来称呼 

州议.员。 

tu: f .r ； 1 

•莫哈末沙尼因为在星期一穿马来 

服出席雪州议会而受到黄瑞林训 

斥，要他依据议会条规，穿西装出 

席州议会。 

雪大臣：捍衛權力分立 

州議員不審核土地申請 
州大臣阿米鲁丁强 

调，州政府从2008 

年开始，便不把州议员 

纳入县署审核个人土 

±也申请的委员会中，以 

落实权力分立的直接施 

政，而州政府在未来会 

继续捍卫这项原则。 

他说，虽然州议员不 

能坐镇县署土地委员 

会，但仍可通过县署土 

地局获取相关土地申请 

的资料，监督和提供谘 

询0 

他表示，州政府正重 

新审视自2008年落实 

颁发土地拥有权予个人 

供居住与农业用途的政 

策，并与各县署土地局 

于11月2B开会，以进 

行全面商讨。 

“今年12月杪会有一 

项工作坊，以从技术和 

法律层面探讨，地方政 

府和水利灌溉局等涉及 

部门，会在县署土地委 

员会对任何土地申请提 
出见解。” 

阿米鲁丁也指出， 

雪州目前9个县属 

(daerah )都处于良好 

管理情况，州政府也没 

有打算把部分县一分为 

O 

他说，州政府在这之 

前曾经划分地方政府， 

但至今却没有接获任何 

增加县属的要求或申 

请0 

(沙亚南26日讯）雪州议 

会议长黄瑞林今日训斥诚 

信党邓普勒公园州议员莫 

哈末沙尼没有遵循雪州议 

会的衣著规范，在非周五 

的日子穿马来服出席雪州 

议会•。 

他说，州议会的衣著指南规定，州 

议员只有在周五才能穿马来服出席州 

议会会议，平日必须穿笔挺西装。 

须以Yang Berhormat称呼 

他也提醒公正党斯里斯迪亚州议员 

哈利梅必须以 "Yang Berhormat"  
来称呼行政议员及州，议员，并非以 

"YB"来作为称呼。 

“雪州议会直播中，所有州议员在 

议会厅内必须注意用词。” 

黄瑞林是今日在雪州议会中发出这 

些训斥。他较后在议会厅外对媒体指 

出，身为议长，他必须确保雪州议 

会的庄严，不能让议会沦为“服装 
秀”。 

他说，州议会秘书处在发出召开州 

议会通知书予议员时，也都明文列出 

议员的穿著规范。"根据规范，男性 

议员应穿深黑色西装；雪州议会配合 

星期五的穆斯林祈祷，和国会同样给 

予穆斯林议员穿马来装的通融；女性 

议员则不受外套颜色的限制。” 

他表示，在他当众劝告莫哈末沙尼 

后，相信可以提醒其他议员日后须注 

意在议会衣著的规范。 

他也提及本次州议会踏入第二天， 

议员在用词方面有进步，少了一些状 

况，唯他希望议员们要学习“站立” 

起来。 

他说，议员只要站起来，让议长注 

意到你，就有机会抢问附加提问。 

“不要像哈利梅那样，他两三次举 

手要起立发问，可是根据议会常规， 

议员无需举手，只需站起，便能在获 

得议长准许下发问。 

•雪州議會 

議長提醒非週五須穿西裝 

沙尼違衣著規範遭_斥 

鄧章欽：投資機構擬策 

政府助中小企微型業者 
.资、工商及中小型工 ( Inves t  Se langor)实行数 

.业事务行政议员拿项市场计划，以协助中小型 

督邓章钦表示，雪州政府企业及微型业者。 

透过雪兰莪投资促进机构 “州政府也透过雪兰莪资 

讯科技与电子商务理事会 

(SITEC )为中小型提供网 

上货品市场培训计划及让 

中小型业者参与国外展销 

会0 " 

他说，州政府同时透过企 

业发展理事会，拨款给至少 

100名微型企业业者，提升 

他们的竞争力及生产力。 

"州政府每年拨出25万 

令吉给各地方政府，每名获 

批准的申请者可获得3万令 

吉拨款，购买机器、提升素 

质、前往国外参与展销会的 

用费及申请国际认证文凭费 

用等。 

擬
裝
水
泵
解
決
依
約
水
災 
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SUMMARIES
S本建设、公共设施、农业现代化及农基工业事务的行政议员依兹汉指出，州政府将会在依约安装流动水泵，将过量的雨
水泵往双溪毛糯，以暂时解决依约的水灾问题。‘‘雪州政府也计划在双溪毛儒进行5000方令吉的防洪计划，工程包括提升
加宽与加深双溪毛糯、研究安装泵房设施、提升双溪毛糯河堤结构等等。他表示，州政府也耗资199万4600令吉，在依约
进行提升双溪毛糯D门水闸门的工程，预计2019年7月18曰完X°監督
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；尤丁吁民衆合作 

勿發表煽動言論 
(吉隆坡26日讯）为确保警 

方能够控制情况及依法展开调 

查，内政部长丹斯里慕尤丁促 

请民众不要采取任何行动’包 

括发表挑拨种族情绪以致影响 

社会安宁的言论。 

他于今晚针对首邦市USJ25 

施菲尔斯里马哈马廉曼兴都庙 

发生的骚乱事件发文告指出， 

他严重看待此事，也不会对试 

图威胁国家和谐与安全的任何 

一方妥协。 

他呼吁民众在这事件上给予 

警方合作，而援引《刑事法 

典》调查此事旳警方也已逮捕 

多名嫌犯。 

“我要求警方控制情况及展 

开详细调查，让违规者面对法 

律制裁。” 

另一方面’首相署部长瓦达 

姆迪和雪兰莪州大臣阿米鲁丁 

也促民众对施菲尔斯里马哈马 

廉曼兴都庙发生的殴斗事件保 

持冷静，不要发表任何含有种 

族性、憎恨及煽动性的言论° 

他们强调，这起骚动无关种 

族问题’只是两批人因i天会而 

引发。 

瓦达姆迪发文告表示，他表 

示担心这起事故可能会对多 

元种族和谐以及信仰_由造成 

破坏，而且由干在这起骚乱中 

有人受伤，加上兴都庙内也有 

物品遭破坏，已导致印裔社区 

中出现紧张情绪并导致谣言四 
起° 

阿米鲁丁则严厉谴责那些蓄 

意引发人民情绪紧张的违法行 

径。 

他强调，雪兰莪州政府不会 

容忍任何企图破坏公共秩序及 

社会安宁的不法人士。（LMY) 
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SUMMARIES
；尤丁吁民衆合作
勿發表煽動言論.(吉隆坡26日讯）为确保警方能够控制情况及依法展开调查，内政部长丹斯里慕尤丁促请民众不要采取任
何行动’包括发表挑拨种族情绪以致影响社会安宁的言论。他于今晚针对首邦市USJ25施菲尔斯里马哈马廉曼兴都庙发生
的骚乱事件发文告指出，他严重看待此事，也不会对试图威胁国家和谐与安全的任何一方妥协。他呼吁民众在这事件上给
予警方合作，而援引《刑事法典》调查此事旳警方也已逮捕多

Page 2 of 2

27 Nov 2018
Guang Ming Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: A5 • Printed Size: 136.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 2,060.61
Item ID: MY0034420877

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



雪州大臣阿米鲁丁说，从2008年至今 

个人有权向土地局申请地段，不过有关申 

请条款历经10年，是时候作出调整。 

阿 
米鲁丁也负责掌管雪 

州财政、土地发展、 

天然资源管理、新生代、体育 

和通讯策略事务。 

他在回应新古毛州议员李 

继香的口头提问及峑冬加M州 

议员哈鲁迈尼的附加提问时也 

说，州政府原本就设有一个审 

核委员会，成员主要足各单位 

成员，包括土地局，地方政 

府等，不过没有委任州议员 

加人，以免出现滥权及偏差现 

象。 

“无论如何，有关委员会 

将于12月期间进行汇报会， 

届时，州议员可向该委员会获 

取汇报内容。” 

另外，针对双溪甘迪斯扎 

瓦威附加提问询及如何保障土 

地开发者的权益时，阿米鲁丁 

表示，他们可以向州政府提出 

有关土地的地契，倘若作为木 

身农耕或居住用途，则只需缴 

付约1000令吉的土地用途转 

换费用。 

他说，若申请者是要进行 

土地出售用途，那么他就得 

缴付根据市场价格的土地转> 

换费用。 

另外，针对沙I'：！州议员 

阿末慕斯甸奥曼口头提问询 

及州政府会否增加新的县署 

时，阿米鲁丁说，州政府暂时 

没有接获任何新增县署需求， 

因此将维持现有9个县署的运 

作。 

k % x -

阿米鲁丁：土地开发者若是本 

身农耕或居住，只需缴付约 

1000令吉的费用。 

雪州免费水计划未来仅 

锁定B40群体，雪州反对党 

领袖兼双溪侨华区州议员利 

占对此决定感到失望，要求 

州政府务必向州内人民承诺 

不会调高水费。 

他说，雪州大臣上周提 

呈的2019年度财政预算案， 

可发现很多福利政策被取消 

或减少，尤其原本il:全州人 

民受惠的免费水政策。 

他也质疑，提局II" 20立 

方米免费水至25立方米的举 

动，会有正面的效果<=_ 

“既然州政府巳接管所有 

水供特许经营公司，为何却 

将免费水计划锁定特定群 

体，这不禁让人怀疑州政府 

是耗资庞大资金来接管雪州 

水务公R] (SPLASH)。” 

他促请雪州政府向所有 

人民保证，水费在未来不会 

调局。 

“州政府的决定将带给中 

等收入（M40)群体的经济 

负担增加，因为M40的收人 

实际比B40高一点而已，希 

望州政府可交代。” 

利占（站者）向议会保证，反对党议员绝不做“为反对而反 

对”的反对党。 

建议征碳税稳定收入 

财政预算案公布后的首个议会日，议员出席率非常高，只有两人缺席 

许来贤：5区最多热点 

来年扩大賴免费宽频 
城乡免费宽频服 

务发展不平衡，…来 

州议员热议，让负责 

相关事务的行政议员 

两头小H寸好。 

掌管自然环境、 

绿色科技及消费人事 

务的雪州行政议员许 

来贤说，目前，首5 

个最多免费宽频热点 

地区包括哥打胡姬 

477个、双溪拉玛 

323个、龙溪263 

个、哥打白沙罗157 

个及万达镇136个。 

他在回应甘榜东姑州议员林怡威的口头提 

问时指出，该区目前只有34个热点，惟明年 

起，州政府将着重扩大郊区的免费宽频服务。 

遭非议发展不平衡 

不过，有关回应却引来一些城乡区州议员 

的热议，昔江港州议员阿末尤努斯则认为，州 

政府虽尝试专注提升郊区服务，但是却有不平 

衡发展的现象。 

斯里士蒂亚州议员哈里米则认为，尽管其 

地点拥有热点，但是也得不断提升服务，尤其 

出现损坏的现象，则应及时维修。 

许来贤：哥打胡姬的 

免费宽频热点最多， 

有477个。 

黄思汉：重型车碾坏路面 

发展商不重铺就挨罚 
在新发展区计划进 

行中，若重刑车辆导致 

当地道路建设受损，地 

方政府将指示发展商重 

新铺设路段，否则将开 

出罚单作惩罚。 

掌管地方政府、公 

共交通和新村发展事务 

的雪州行政议员黄思汉 

说，实际上，重型车辆 

属于交通部管辖范畴， 

因此地方政府无权阻止 

其行驶路段，包括进人 

甘榜区，以驶入新的发 

展区域：‘ 

“不过，地方政府可 

以通过其他管道来要求 

发展商修复遭破坏的路 

段，比如必须修复遭破 

坏路段是取得入住证 

(CCC)的首要条件。” 

他在回应巴生港口 

州议员阿兹米占的口头 

提问时指出，倘若发展 

商没有完成铺设及修复 

有关路段，地方政府或 

公共工程局等管辖单位 

或自行完成任务，然 

后，通过在发展商交付 

的抵押金里扣除费用。 

“此外，地方政府也 

可以援…1974年道路、 

渠道及建筑物133法 

令，向违例的发展商开 

出罚单。” 

黄思汉针对依约州 

议员依德利斯附加提问 

指出，过去中央与州政 

权不一，因此才出现各 

政府单位机构不合作现 

象，现在州政府是可以 

寻求交通部的合作的。 

居协可求援拆非法街招 
居民协会可寻求地方 

政府、警方等合作，以便 

协助拆除住宅区内所出现 

的非法借贷广告横幅或街 

招，从而避免受到小‘法之 

徒的威胁。 

黄思汉在口头提问环 

节，回应双溪拉玛州议员 

马斯万的附加提问时说， 

警方绝对可以协助居协采 

取行动。 

他也说，地方政府将 

会在两个时段采取拆除非 

法广告或街招的行动，同 

时，从源头着手，以调销 

执照方式来惩罚那些印制 

非法街招的印刷厂商。 

“同时，地方政府也 

会向大马通讯与多媒体委 

员会（MCMC)通报非法贷 

款街招的手机联系，以便 

让有关机构采取行动。” 

利占认为，雪州政府小 

能长期依赖土地税收，建议 

通过征收碳税，i丨：州政府在 

未来取得更稳定的收人来 

源。 

他说，根据明年度财政 

预算案，无论是税收还是发 

展拨款都比往年减少，尤其 

不仅让人担忧州政府未来的 

收入来源，因此，州政府有 

必要未雨绸缪，拟定方案来 

增加其收人。 

“税收不能标签为对人 

民造成负担，其实新加坡一 

旱就征收碳税，雪州或可效 

仿，考虑征收较低的碳税， 

毕竟雪州足工业州，有许多 

工厂在此经营，碳税收或成 

为长期的税收来源。” 

他强调，雪州的5名反 

对党州议员都是有素质的人 

民代议十，绝+会抱着“为 

了反而反”的态度。 

他说，若州政府所拟定 

的政策有利于州人民，他们 

绝对会赞赏和认同，反之， 

将不会妥协及为民发声。 

“我们认同2019年财政 

预算案的确也有很好的政 

策，然而，最重要的是如何 

去执行，但愿不会只是虚有 

其表而已。” 

慎发按摩院营业执照 
利占也促请州内各地方 

政府谨慎发出商业执照给按 

摩院，至于目前在非法经营 

或涉及不当服务的按摩院， 

就应立即关闭。 

“即使我认同按摩有益身 

心，不过，也不需要设立太 

多按摩院，希望州州政府义 

注及减少之。” 

他说，据报道一些按摩 

院甚至挂羊头卖狗肉，希望 

地方政府可积极取缔，对付 

提供不当服务的按摩院。 

“另外，莎阿南体育馆理 

应是国际水准的体育馆，可 

却出现基本设施欠佳问题， 

尤其停车场逢雨成灾，希望 

州政府关注及拨款改善。” 

黄洁冰：勿忽视需求 

盼M40同享免费水 
雪州后座议员俱乐部主席 

黄洁冰为M40群体争取福利， 

希望州政府重新考虑，让他们 

样能继续享有免费水计划。 

她说，很多时候，此群体 

的经济收入仍属于中等阶段， 

他们也一样需要受到政府的义 

注及辅助。 

“为此，希望州政府小i要 

忽视他们的需求，以便将他们 

纳入免费水的受惠群体之 

黄思汉 

她在参与2019年财政预算 

案辩论时也呼吁当局，希望拨 

款计划能够让那些自雇人士或 

在家作业的人士受惠。 

她也建议州政府加强关注 

环保计划，包括建设回收中 

心，效法英国将丢弃物品分为 

可循环、可再使用等，让废弃 

物品可获得物尽其用。 

更多相关新闻见• B2 

^ 雪 州 议 会 

施行10年 
适时调整 

利占：免费水仅B40受惠 

政府应保证不涨水费 

核
途 

审
用 

新
子 

重
房 

将
设 

府
建 

政
或 

州
地 

莪
业 

兰
农 

雪
为 

丨
作 

讯
， 

日
地 

6 
土 

S

请
。 

£

申
款 

g

人
条 

(
r
个

的 

Page 1 of 2

27 Nov 2018
Nanyang Siang Pau, Malaysia

Author: No author available • Section: KL/Selangor • Page: B1
Printed Size: 2106.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 26,490.57 • Item ID: MY0034419176

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
施行10年 适时调整
 核途审用新子重房将设府建政或州地莪业兰农雪为丨作讯，日地6土S请。£申款g人条(的
 雪州大臣阿米鲁丁说，从2008年至今 个人有权向土地局申请地段，不过有关申请条款历经10年，是时候作出调整。

阿米鲁丁也负责掌管雪州财政、土地发展、天然资源管理、新生代、体育和通讯策略事务。他在回应新古毛州议员李继香
的口头提问及峑冬加M州议员哈鲁迈尼的附加提问时也说，州政府原本就
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企业微贷计划 

迄今逾3万人受惠 
(莎阿南26日讯） 

州政府提供的企业 

微型贷款计划 

(AH)，从 2015 年 

起至今，共有3万 

2146人受惠 

掌管投资、工 

商业及中小型企业 

事务的行政议员拿 

督邓章钦说，作为 

协助中小型工业的 

发展，州政府通过 

提供培训计划、微 

型贷款等方案，协助业者加强 

竞争力。他在议会上回答淡江 

区州议员沙阿里的口头提问时 

邓章钦：州政府微 

型拨款惠及3万 

2146 人。 

指出，州政府每年 

发放25万令吉到每 

个县属，以供符合 

资格的申请者，取 

得3万令吉的贷 

款。 

“上述贷款主要 

针对制造业，饮食 

业和服务业等。” 

他说，除此， 

雪州资讯科技与电 

子商务理事会 

(SITEC)就给予业 

者电商培训，通过网络宣传销 

售产品，雪兰莪投资机构则协 

助木地业者参与海外的展览。 

拉吉夫促检讨分层地税计算方程式 

武吉加星州议员拉吉夫促 

请州政府，重新检讨分层单位 

的地税计算方程式，以让业主 

享用更合理和公平的税务。 

他在2019年财政预算案 

辩论环节时指出，目前分层单 

位的地税是依据单位地税制度 

计算，此制度促使业主承受沉 

重税务。 

“按之前地契计算方程 

式，一平方公尺的价格为3令 

吉，再除以楼层数fi，作为每 

个单位缴付的地税。” 

他说，然而，单位地税制 

度的方程式则是根据单位的面 

积来计算，如每平方公尺3令 

吉30仙，就导致分层住宅业 

主，尤其服务公寓的业主需面 

对暴涨3至5倍的地税负担。 

他建议，州政府可区分服 

务公寓与商业单位的税制。 

他说，若根据总地契，所 

有单位都是商业单位，但既然 

已落实单位地税制度，就丨丨：楼 

下的商业单位缴付商业地税， 

服务公寓单位则以民宅计算。 

“住在服务公寓的多是中 

等收人群体（M40)，不是尚 

等收人群体，希望可让他们享 

有合理的地税。” 

穿粉红传统服州议员挨训 

雪兰莪州议长 

黄瑞林再训话！ 

尽管此次已是 

雪州第14届第1季 

第3次会议，不 

过，还是有州议员 

犯下穿错服装、用 

词不当及使用不符 

合方式提问等错 

误。 

州议会开始 

时，黄瑞林就指示 

邓普勒公园州议员 

莫哈末沙尼“起立”听训话， 

W为后者今日穿了一件粉红色 

马来服装出席，违反出席议会 

指南。 

议员服装不能随性 

黄瑞林较后受询时说，议 

会必须是庄严的，不能让议员 

太过随性，否则未来可能出现 

“服装秀”现象。 

根据观察，这已是莫哈末 

沙尼第二次以马来装出席会 

议，惟黄瑞林表示本身之前确 

议长黄瑞林提醒新 

科州议员务必遵守 

议会指南。 

实没注意到，今天 

看到后就想直接提 

醒。 

“男议员是必须 

穿着深色外套，尤 

其黑色为主，尽管 

也有人尝试穿深蓝 

或深灰之类，只要 

不是太违例，还是 

可以通融的。” 

在用词方面， 

黄瑞林也再度提醒 

议员不能使用 

“YB”简称，必须采用完整及 

合乎议会的用词“ Yang 

Berhormat“，毕竟议会将有现 

场直播，大家的一举一动都是 

受人们关注的。 

他也说，在口头提问环 

节，本身也发现斯里士蒂亚州 

议员哈里米不断举手想发问， 

不过，这也是不符合议会指南 

的。 

他再次强调，议会必须保 

持其庄严礼仪，才能得到他人 

的尊重。 

2州议员缺席州议会 
此次会议有两人缺席，即 

国际山庄州议员阿兹敏及哥 

打胡姬州议员莫哈末纳兹 

旺，后者W出国告假。 

黄瑞林说，实际上，凡缺 

席议会者，都必须请假，以 

示尊重，不过 些议员或 

缺席半天，下半天再出席。 

“至于莫哈末纳兹旺则闪 

没有看好日子，便购买机票 

出国朝圣，此次我可通融， 

但也要求对方下次关注，从 

而避免再W类似现象而缺席 
议会。” 

Uflk / i 
万黑从中一点红，邓普勒公园州议员莫哈末沙尼因一袭粉红色 

马来服装违反出席议会的指南，被议长训话。 

依占哈欣：厘清渠道管辖范围 

避免各部门耍太极诿责 
雨季来临，水 

灾成为各区州议员 

争相辩论问题，行 

政议员反映正厘清 

渠道管辖范围，避 

免各部门持续上演 

耍太极戏码。 

掌管基木建 

设、公共设施、现 

代化农业及农基工 

业事务的行政议员 

依占哈欣坦诚，排 

水道的管辖确有必 

要厘清，闪为常出现相关单位 

推卸责任的问题。 

“为此，我也尝试处理和 

厘清管辖范围，确保每个单位 

依据同一个关键绩效指标 

(KPI)处理问题。” 

他在回应依约州议员依德 

利斯的口头提问时指出，此次 

水灾不仅是基建不完善问题， 

面对雨季引发水灾 

问题，依占哈欣成 

为众矢之。 

更为重要是因雨量 

太大，导致排水系 

统不符造成。 

“倘若是基建不 

佳引发，作为LC：期 

解决方案，我们会 

设法扩大及提升有 

关系统。” 

由于水灾是各 

区州议员关注问 

题，因此也引来班 

达马兰州议员梁德 

志、哥打白沙罗州 

议员沙迪里等询问本身地区是 

否涉及提升排水道计划。 

依占哈欣应接不暇地说， 

州政府将展开长期计划来建设 

和提升排水系统，以便全面化 

解决问题，相对，就不会按个 

别地方来解决水灾问题。 

最后，水灾问题在议长 

“栏截”下，才终止提问， 
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企业微贷计划 迄今逾3万人受惠(莎阿南26日讯）州政府提供的企业微型贷款计划(AH)，从 2015
年起至今，共有3万2146人受惠掌管投资、工商业及中小型企业事务的行政议员拿督邓章钦说，作为协助中小型工业的发
展，州政府通过提供培训计划、微型贷款等方案，协助业者加强竞争力。他在议会上回答淡江区州议员沙阿里的口头提问
时邓章钦：州政府微型拨款惠及3万2146人。指出，州政府每年发放25万令吉到每个县
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两个小时就清了两罗里半的垃圾 

市会整顿双溪龙商区 

食肆后巷禁炊洗 
(加影26日讯）蕉赖双溪龙商 

业区的食肆业者，受促在一个 

月内停止在后巷煮炊和清洗厨 

具，加影市议会之后将针对继 

续在后巷运作的食肆业者采取 

行动。 

加影市议员刘佳达说，根 

据市议会的食物管理标准，商 

业执照清楚阐明食肆业者不能 

占用后巷作为他们准备食材的 

地点，这包括业者小能在后巷 

煮炊和清洗厨具等活动， 

“垃圾承包商将局部清理 

后巷的垃圾及沟内的食物残 

渣，一旦清理后，市议会就会 

执法对付在后巷运作的食肆业 

有。 

刘佳达今日参与双溪龙早 

市大扫除活动后，受询时这样 

说。 

他希望业者能在一个月内 

自我调整，也希望他们能听取 

劝告，以便改在店内煮炊或清 

洗厨具。 

另外，他说今旱共有30 

名小贩参与大扫除活动，在2 

个小时内，就在在早市摆卖地 

点周遭共扫出两罗里半的垃圾 

量o 

他也说，市议会已在店屋 

后巷的沟渠置放老鼠药，若商 

家和小贩发现鼠尸，可把鼠尸 

捡起交给垃圾承包商。 

“老鼠食用药物后一般会 

乏力及到沟渠找水喝，多数会 

死在沟内。” 
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SUMMARIES
两个小时就清了两罗里半的垃圾
市会整顿双溪龙商区食肆后巷禁炊洗(加影26日讯）蕉赖双溪龙商业区的食肆业者，受促在一个月内停止在后巷煮炊和清
洗厨具，加影市议会之后将针对继续在后巷运作的食肆业者采取行动。加影市议员刘佳达说，根据市议会的食物管理标准
，商业执照清楚阐明食肆业者不能占用后巷作为他们准备食材的地点，这包括业者小能在后巷煮炊和清洗厨具等活动，“
垃圾承包商将局部清理后巷的垃圾及沟内的食物残渣，
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林宽城：让市民回流市区 

文遗节复兴巴继 
(巴生26日讯）“巴生文遗节2.0” 巴生中总会长丹斯里林宽城说， 

隆重举行开幕仪式，多姿多彩的节目 文遗节是巴生市复兴计划的一大关 

呈献一片嘉年华景象，使巴生后街键，相信老市民会知道巴生南区和北 

“活起来”，回复昔日光彩！ 区，是蓬勃的工商业地带。 

, ._印 

‘‘‘‘i'I • 

薩 
宽城说，巴生中总选择主导巴生复兴计 

划，投人很多精力，但如果没有官方机 

构、社区组织和巴生人的支持，活动不会成功。 

“这项活动融合三大民族的文化演出，马来和 

印度商会也基于巴生更美好未来，参与巴生中总的 

筹办的社区活动。” 

出席贵宾包括巴生国会议员查尔斯、雪州行政 

议员阿都拉锡、班达马兰州议员梁德志、巴生中总 

顾问谢松坤博士、复兴巴生市计划主任刘雁红、巴 

生中总署理会长黄哲强、巴生港口巾华商会主席沈 

庆华、瓜冷中华商会主席陈来顺、巴生市议会主席 

阿都拉昔的代表杰菲立等。 

巴生国会议员查尔斯说，巴生有3个港口，是 

时候推介港口旅游，班达马兰州议员梁德志则说， 

要向全世界巴推广巴生，需靠联邦、州和地方政府 

支持及共同推动。 

一众贵宾为巴生文遗节2.0联合剪彩仪式，左起梁德志、阿南达 

拉仁、戴良麟、谢松坤、林宽城、查尔斯、杰菲立、黄哲强、卢 

顺荣 

戴良麟：群策群力 

印度传统街边舞，吸引路人围观 

打造宜居亲商城市 
筹委会主席戴良麟说， 

“巴生文遗节2.0”以“我爱 

巴生跑”掀开序幕，吸引2000 

人参加，一半为友族，他们跑 

人巴生旧区看景点，把人潮带 

人，让巴生旧区热闹起来。 

他说，巴生巾总去年推行 

巴生文遗节，今年是第二届， 

也邀请马来和印度商会加入， 

加上获得雪州旅游局支持及找 

来国库控股旗下的Think City 

私人有限公司为项目咨询顾 

问，群策群力把巴生打造成宜 

居、亲商和吸引游客的友善城 

市。 

另外，针对网上有人表示 

小i要涂鸦老街墙壁，他表示这 

项活动得到店主同意• 
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SUMMARIES
林宽城：让市民回流市区 文遗节复兴巴继(巴生26日讯）“巴生文遗节2.0”
巴生中总会长丹斯里林宽城说，隆重举行开幕仪式，多姿多彩的节目
文遗节是巴生市复兴计划的一大关呈献一片嘉年华景象，使巴生后街键，相信老市民会知道巴生南区和北“活起来”，回复
昔日光彩！ 区，是蓬勃的工商业地带。,._印‘‘‘‘i'I
•薩宽城说，巴生中总选择主导巴生复兴计划，投人很多精力，但如果没有官方机构、社区组织和巴生人
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邓章钦提醒神庙理事 

获批庙地须2年内兴建 
(巴生26日讯）雪州行政议员 

拿督邓章钦提醒神庙理事，凡 

获州政府批准的庙地，务必在 

2年内动土兴建，否则当局有 

权收回及将地段颁发给其他更 

有需要的神庙。 

他说，庙地主要提供兴建 

新庙宇，而不是作为保留资 

产，如果无意兴建，就应转让 

给其他更有需要的神庙。 

他日前出席巴生五条路开 

封府第~•届筹券建面基金晚县 

望大家能够奉公守法。” 

他透露，最近有一间神庙 

在河边违建，而且也没有呈交 

阁测，为此，当局以违建方式 

处理，展开拆除行动。 

建费高达500万 

“若州政没有秉公办事， 

将促使更多违建事件发生，同 

时也无法公平公正对待其他在 

沿海兴建的庙宇。“ 

永久会务顾问拿督黄美才 

说，新殿建设经费高达500万 

令吉，该府目前己筹到220万 

令吉，包括去年的70余万令 

n，希望大家能给予协助，让 

新殿早日落成。 

筹委会章拿督斯里陈国水 

指出，该庙建庙计划筹备工作 

正密锣紧鼓进行中，如今可谓 

万事俱备，只欠动土礼，届 

时，希望捐献1万令古的善男 

信女能主席明年农历新年正月 

十五R举行的盛大仪式。 

晚宴筵开125席，开封府 

也向州政府申请减免拨款，只 

要新庙图测获得批准，将获批 

准5万令吉新庙基金。 

时说，沿海地段属于政府保留 

地，过去却有许多历史悠久的 

神庙在该区兴建，只要政府没 

征用发展公共设施项S，包括 

挖深河床、加宽河面工程等， 

都不会干预及折除有关宗教场 

所。 

“不过，未来州政府将不 

会允许新的神庙再占用海岸线 

或河堤地段建庙，否则将采取 

公正不阿态度，严加对付，希 

杨忠明（左七）率领多位嘉宾主持联合开幕仪式，左三起梁德 

志、邓章钦、陈国水及黄美才等。 
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邓章钦提醒神庙理事
获批庙地须2年内兴建(巴生26日讯）雪州行政议员拿督邓章钦提醒神庙理事，凡获州政府批准的庙地，务必在2年内动土
兴建，否则当局有权收回及将地段颁发给其他更有需要的神庙。他说，庙地主要提供兴建新庙宇，而不是作为保留资产，
如果无意兴建，就应转让给其他更有需要的神庙。他日前出席巴生五条路开封府第~•届筹券建面基金晚县望大家能够奉公
守法。”他透露，最近有一间神庙在河边违建，而且也没有呈
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莎阿南26日讯|雪州大臣阿 

米鲁丁表示，针对百年历史兴都 

庙冲突事件一事，他促请各方保 

持冷静，勿发表种族、仇恨和煽 

动言论，而引起社会不安。 

「我已被告知今早凌晨在梳 

邦再也USJ25兴都庙所发生的冲 

突事件，同时我已经联络雪州总 

兴都庙冲突雪大臣促各方冷静 
警长拿督玛兹兰，后者已经保证 

警方会针对这起事件展开详细调 

查0 J 
「州政府有信心，警方会 

展开全面调查！并米取适当的措 

施。」 

他表示，根据法庭早前的判 

决，该地段已经属于发展商，兴 

都庙也给予宽限期，必须在屠妖 

节后搬迁，而兴都庙也已被安顿 

在一个新地点。 

询及是否会会见兴都庙信徒 

时，阿米鲁丁表示，他会，但是 

必须先让警方展开调查。 

同时，阿米鲁丁表示，他将 

与兴都庙管理层和有关单位，探 

讨合适的解决方案。 

「根据警方所发出的文告， 

这起事件纯粹是2帮人马的误会， 

并不涉及种族因素。」 

「雪州政府绝对不会妥协于 

任何试图危害雪州子民所享有的 

和平与安全。」 
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米鲁丁表示，针对百年历史兴都庙冲突事件一事，他促请各方保持冷静，勿发表种族、仇恨和煽动言论，而引起社会不安
。「我已被告知今早凌晨在梳邦再也USJ25兴都庙所发生的冲突事件，同时我已经联络雪州总兴都庙冲突雪大臣促各方冷
静警长拿督玛兹兰，后者已经保证警方会针对这起事件展开详细调查0
J「州政府有信心，警方会展开全面调查！并米取适当的措施。」他表示，根据法庭早前的判决，该地
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莎阿南26日讯|雪州行政议 

员甘纳巴迪劳针对今曰凌晨爆发 

的百年兴都庙冲突事件发表谈话 

时，因用词不当而意外卷入种族 

风波中。 

根据了解，负责掌管社会 

经济与关怀政府事务的雪州行政 

议员甘纳巴迪劳今日在面子书发 

文表示，雪州政府将介入以便寻 

求解决方案，并呼吁各方遵从法 

庭判决以及遵守法律，勿刻意生 

事。 

雪议员吁尊重法院判决 
据悉，甘纳巴迪劳一开始透 

过其面子书贴文指，有一群穆斯 

林涉及在这起冲突事件中，试图 

制造国内民族之间的不和谐，进 

而弓I发部分穆斯林网民的不满， 

纷纷涌入其面子书，谩骂及要求 

对方给予交代。 

雪州大臣阿米鲁丁随后出面 

灭火，直指甘纳巴迪劳可能错用 

文法，故已命其立即修改句子， 

并改为较为合适的用词。 

甘纳巴迪劳稍后也遵从指 

示，修改贴文用词，把穆斯林去 

除，改为有一群流氓携带武器闯 

入兴都庙，并且攻击信徒，恶意 

制造种族恐慌。同时，他也严厉 

谴责有关行为乃非君子所为，并 

称谁也无权这么做。 

他续称，雪州政府的立场， 

始终认为应当遵从法庭裁判结 

果，并且遵守法治。 

无论如何，甘纳巴迪劳促请 

警方尽快彻查此次冲突事故，而 

雪州政府也会设法与印度庙管理 

层商议，以便寻求解决方案。 

另外，梳邦巫统区部将在 

明天早上1 1时，针对甘纳巴迪 

劳发表有关引起种族不安的言论 

一事，前往梳邦再也USJ8警局报 
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员甘纳巴迪劳针对今曰凌晨爆发的百年兴都庙冲突事件发表谈话时，因用词不当而意外卷入种族风波中。根据了解，负责
掌管社会经济与关怀政府事务的雪州行政议员甘纳巴迪劳今日在面子书发文表示，雪州政府将介入以便寻求解决方案，并
呼吁各方遵从法庭判决以及遵守法律，勿刻意生事。雪议员吁尊重法院判决据悉，甘纳巴迪劳一开始透过其面子书贴文指
，有一群穆斯林涉及在这起冲突事件中，试图制造国内民族
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莎阿南26日讯|双溪亚依大 

华州议员利詹依斯迈认为，州政府 

不应过于依赖土地税收作为州内的 

主要收入，这并非是长期方案。 

「政府可以透过税收增加收 

入，但这项税收不会增加人民的 

负担，雪州是工业州，州政府可 

考虑向工业区等征收碳税（cukal 
carbon ) ° � 

「新加坡政府也有征收碳 

税，州政府可以向中央政府建 

议，征收比新加坡低税率的碳 

税，这是可行的长期方案。」 

利詹依斯迈也是雪州议会反 

对党领袖，他表示，雪州反对党 

州议员是有素质的人民代议士， 

只要州政府做出正确的政策，他 

们都会支持，相反的，他们也会 

为不公的政策发声。「雪州预算 

案有好的政策，但最重要是州政 

府该如何去执行。」 

不应过度依赖土地税收 
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华州议员利詹依斯迈认为，州政府不应过于依赖土地税收作为州内的主要收入，这并非是长期方案。「政府可以透过税收
增加收入，但这项税收不会增加人民的负担，雪州是工业州，州政府可考虑向工业区等征收碳税（cukalcarbon)
° 「新加坡政府也有征收碳税，州政府可以向中央政府建议，征收比新加坡低税率的碳税，这是可行的长期方案。」
利詹依斯迈也是雪州议会反对党领袖，他表示，雪州
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服装不合格雪议长训斥议员 
莎阿南26日讯|第14届 

第一季第三次雪州议会于今曰 

正式召开，然而却有新州议员 

的穿著不符合规范，遭到雪州 

议长黄瑞林训斥。 

诚信党邓普勒公园州议 

员莫哈末沙尼今天身穿紫色的 

马来服装出席雪州议会，黄瑞 

林在口头提问环节中途，发现 

莫哈末沙尼的服装不符合规 

范，而当场训斥他。 

黄瑞林随后接受媒体访 

问时表示，每次召开州议会 

前，各州议员会接获通知信， 

信函上清楚阐明，州议员必须 

穿西装出席。 

「州议员出席州议会必 

须穿西装，而穆斯林州议员在 

周五需进行祈祷，才可以穿马 

来服装。」 

他强调，雪州议会必须 

保持庄严，州议员也需遵守穿 

著规范，否则将成为服装秀。 

询及是否有规定服装颜 

色一事，黄瑞林表不，根据衣 

著规范，应该身穿黑色的西装 

外套，但只要是深色的外套都 

可接受。 

询及州议员是否还有犯 

其他的错误一事，黄瑞林表 

示，今天的情况比上次好，只 

是在附加提问时，斯里斯帝亚 

州议员哈里米一直举手发问。 

「根据议会常规，要提 

出附加提问的州议员只需要 

站起来’就可发g ‘无需举 

手。」 

针对雪州议会召开的第 

一天，哪个议员缺席？黄瑞林 

则表示，他只接获哥打胡姬州 

议员纳兹万哈里米的请假单， 

要求放假一周，以进行朝圣。 

「州议会已接受他的请 

假，但也希望他下次不会再有 

类似的事件。议员在购买机票 

前，应该先确定州议会的开会 

时间。」 

「此外，兼任经济部长 

的国际山庄州议员拿督斯里 

阿兹敏阿里今日没出席州议 
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SUMMARIES
服装不合格雪议长训斥议员
莎阿南26日讯|第14届第一季第三次雪州议会于今曰正式召开，然而却有新州议员的穿著不符合规范，遭到雪州议长黄瑞
林训斥。诚信党邓普勒公园州议员莫哈末沙尼今天身穿紫色的马来服装出席雪州议会，黄瑞林在口头提问环节中途，发现
莫哈末沙尼的服装不符合规范，而当场训斥他。黄瑞林随后接受媒体访问时表示，每次召开州议会前，各州议员会接获通
知信，信函上清楚阐明，州议员必须穿西装出席。「州议
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位于柔佛大王宫的华族礼堂，拟明年对外重新开放。-刘維杰-

笨珍黄氏公会理事前往参观柔佛大王宫内的华族礼堂。-刘維杰-

柔佛大王宫华族礼堂展现王室华社友好 
新山26日讯|预计于明年开 

放民众参观的柔佛大王宫华族礼 

堂，内部富丽堂皇及庄严，收藏 

1886年柔佛现代化之父苏丹阿布 

答卡时期，至1940年已故苏丹依 

布拉欣时期的物品，且展现近120 

来年柔佛王室和华人友好关系。 

华族礼堂自201 1年修复关 

闭至今，首次获得柔佛苏丹依布 

拉欣陛下御准特别对世界黄氏宗 

亲总会恳亲大会嘉宾开放参观。 

《东方曰报》记者今午随世界黄 

氏宗亲总会恳亲大会主席拿督黄 

世务，及笨珍黄氏公会理事们一 

同前往参观。 

现场可见，华族礼堂内部庄 

严华丽，天花板以镀金雕刻柔佛 

开埠时期农作物甘蜜叶子形状为 

装饰。礼堂各角落置放华人瓷器 

及西方雕塑品。柱子和墙上挂上 

19世纪末至20世纪初华族先贤赠 

予历届苏丹的对联及牌匾。 

不过，华族礼堂内暂时仅开 

放西侧供参观，且不准拍照录影。 

修复后的华族礼堂内增加了许多展 

示柜，西侧共展出十九世纪柔佛王 

朝的服饰、柔佛苏丹阿布荅卡和天 

猛公依布拉欣时期的用品、多个锡 

制品包括苏丹手稿卷轴筒及盒子， 

其中包括已故苏丹依布拉欣40岁诞 

辰使用的卷轴筒。 

当中有几个展示柜展示19世 

纪美国、英国和曰本赠予时任柔 

佛苏丹的精致物品。 

对联挂正门两旁 

现任柔佛苏丹依布拉欣陛 

下于2016年举办与华社御茶餐会 

时，时任州行政议员拿督郑修强 

赠送的对联「苏世遇明君，政和 

柔佛昭仁治；丹心显忠义，业绍 

蜜椒扬德辉」也挂在正门两旁。 

从礼堂内展示的各年代华人 

赠送的牌匾及对联，显示了逾百 

年来历任苏丹都和柔佛华社保持 

良好的互动关系。 

黄世务在参观后对记者表 

示，感谢苏丹陛下认同其祖母即 

已故柔苏丹后法帝玛（原名黄亚 

娇），与黄氏宗亲的同源同宗，并 

特别开放华族礼堂两天，让黄氏宗 

亲们参观。他说，来自各国的黄氏 

宗亲对于柔佛黄氏与柔佛王室的亲 

黄世务®笨珍黄氏公会会长 

密关系，都觉得光荣和骄傲。 

苏丹陛下是昨日出席世界黄 

氏宗亲总会恳亲大会开幕礼时， 

御准2000名出席大会的黄氏宗亲 

前往参观华族礼堂。 

据了解，昨曰下午2时许之 

后，逾千名来自13个国家的黄氏 

宗亲已纷纷前往参观柔佛大王宫 

的华族礼堂，并将华族礼堂挤得 

水泄不通，需由王室理事会职员 

协调疏通人潮。由于国外黄氏宗 

亲都于今曰陆续回国，因此今日

前往参观的人数较少。 & 
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位于柔佛大王宫的华族礼堂，拟明年对外重新开放。-刘維杰-
笨珍黄氏公会理事前往参观柔佛大王宫内的华族礼堂。-刘維杰-柔佛大王宫华族礼堂展现王室华社友好新山26日讯|预计于
明年开放民众参观的柔佛大王宫华族礼堂，内部富丽堂皇及庄严，收藏1886年柔佛现代化之父苏丹阿布答卡时期，至194
0年已故苏丹依布拉欣时期的物品，且展现近120来年柔佛王室和华人友好关系。华族礼堂自201
1年修复关闭至今，首次获
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mm ：三季mm 
州艦正式召：开議议 

员—齒示船Ijfe 卜 1 * ̂  P__ 一 ̂  

莎阿南26日讯雪州朝野议员要求雪州政府， 

重新检讨新公布的免费水计划，并把受惠群体扩展 

至M40 (中等收人群）。 

巫统双溪亚依大华州议员利 

詹依斯迈抨击，雪州政府缩减免 

费水政策的受惠群体后（只有B40 

群体能在免费水计划下受惠）， 

即便州政府把每户单位原有的20 

立方米免费水提高至25立方米， 

也不会带来太大的正面效果。 

他表示，雪州政府刚公布的 

财政预算案中，有许多福利政策 

遭削减或取消，尤其是让全雪州 

子民受惠的免费水计划。「我对 

此表示失望，我也要求州政府向 

雪州子民承诺不会调高水费。」 

他表示，雪州政府目前已完 

成收购水供特许经营公司的工作， 

可是却缩减免费水计划的受惠群 

体，因此他怀疑州政府是否因耗资 

25亿5000万令吉收购雪河水供公司 

(SPLASH )，而缩减受惠单位。 

「事实上，M40群体(中等收 

入群）的收入仅比B40群体（低收 

入群）高出一些，州政府的决定将 

为M40群体带来经济负担，因此希 

望州政府可做出仔细的交代。」 

「同时，我也要求州政府不 

要调局水费。」 

他今日出席雪州议会，在辩 

论预算案环节时，如是指出。雪 

州大臣阿米鲁丁在上周五公布的 

政府负担逐年增 

武吉兰樟州议员黄洁冰在辩 

论预算案环节时，也希望州政府 

可检讨免费水计划，并把受惠群 

体扩展至M40�「雪州中等收入群 

其实还需要州政府的援助，以减 

轻生活负担。希望免费水计划并 

不只是让B40群体受惠。」 

随后，阿米鲁丁接受媒体访 

问时表示，从前雪州州务大臣丹 

斯里卡立时代开始，雪州人口已 

从460万人提高至640万人，州政 

府每年承担的免费水计划成本也 

逐年增加。 

同时，他也重申，州政府因 

耗资大笔费用接管水供特许经营 

公司，而调整免费水政策的说法 

是完全错误。 

「的确有人对此感到失望， 

但是随著政府所需承担的成本越来 

越高，州政府应该依据需求，让真 

正有需要的人受惠。事实上，M40 

群体在其他政策得以受惠。」 

预算案中宣布，州政府将调整免 

费水政策，把受惠人士从原本各 

阶层人士，缩小至B40的目标群 

体，并把原本受惠群每月享有的 

20立方米免费水计划，提高至25 

立方米免费水。 

利詹依斯边要求州政府勿调 

咼水费。 
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SUMMARIES
莎阿南26日讯雪州朝野议员要求雪州政府， 重新检讨新公布的免费水计划，并把受惠群体扩展至M40 (中等收人群）。
 巫统双溪亚依大华州议员利
詹依斯迈抨击，雪州政府缩减免费水政策的受惠群体后（只有B40群体能在免费水计划下受惠），即便州政府把每户单位
原有的20立方米免费水提高至25立方米，也不会带来太大的正面效果。他表示，雪州政府刚公布的财政预算案中，有许
多福利政策遭削减或取消，尤其是让全雪州
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保留地被征用需要填补 
莎阿南26日讯|雪州行政 

议员许来贤强调，只有大道、国 

能和水管工程才能征用森林保留 

地，惟即使保留地被征用后，也 

需要以其他地段作填补。 

他表示，雪州获宪报的永久 

森林保留地，已从25万01 29公顷 

提高至25万0209公顷。 

「州政府将40公顷的拉贡山 

(Bukit Lagong )和乌鲁鹅唛淡巴 

汉（Ulu Gombak Tambahan III)共 

60公顷宪报为森林保留地。」 

「雪州森林局（JPNS )正 

在筹备宪报瓜雪阿曼花园一片 

292.18公顷的政府地段，作为森 

林保留地。」 

他表7F ‘雪州森林保留地在 

今年杪，将达到25万0501.18公顷 

的面积。 

许来贤周一出席雪州议会， 

回答武吉兰樟州议员黄洁冰的口 

头提问时，如是指出。 
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SUMMARIES
保留地被征用需要填补
莎阿南26日讯|雪州行政议员许来贤强调，只有大道、国能和水管工程才能征用森林保留地，惟即使保留地被征用后，也
需要以其他地段作填补。他表示，雪州获宪报的永久森林保留地，已从25万01
29公顷提高至25万0209公顷。「州政府将40公顷的拉贡山(Bukit Lagong )和乌鲁鹅唛淡巴汉（Ulu Gombak Tambahan
III)共60公顷宪报为森林保留地。」「雪州森
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避免沟渠损坏无人管 

设立机制解决权限问题 
莎阿南26日讯|雪州损坏的 

沟渠频频面对「无人认领」的困 

境，雪州政府将研究一套机制， 

以解决地方政府、水利灌溉局和 

公共工程局在维修及管理沟渠上 

所面对的权限问题。 

雪州行政议员依兹汉表示， 

州政府常常接获沟渠没有获得妥 

善维修的投诉。 

「我接获许多投诉，指损坏 

的沟渠没有做维修，因为没有任 

何部门认领该沟渠。」 

「相关部门已经针对此事召 

开多次会议，以寻求一个解决方 

案。」 

展开维修工作 

无论如何，依兹汉强调， 

闪电水灾的发生并不只是归咎于 

维修不当，其中也包括异常降雨 

量o 

「同时，州政府将在河流、 

排水系统和蓄水池展开维修工 

作，并优先关注闪电水灾热点， 

并拟出解决方案。」 
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SUMMARIES
避免沟渠损坏无人管
设立机制解决权限问题莎阿南26日讯|雪州损坏的沟渠频频面对「无人认领」的困境，雪州政府将研究一套机制，以解决
地方政府、水利灌溉局和公共工程局在维修及管理沟渠上所面对的权限问题。雪州行政议员依兹汉表示，州政府常常接获
沟渠没有获得妥善维修的投诉。「我接获许多投诉，指损坏的沟渠没有做维修，因为没有任何部门认领该沟渠。」「相关
部门已经针对此事召开多次会议，以寻求一个解决方案。」展开维
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IR极贡献会务 
10人获海南鞲神奖 

巴生26日讯大马海南会馆联合会昨晚举办该会成立85周年庆，并颁发 

10个海南精神奖，给对推动会务有积极贡献的各州海南会馆前领导人。 

荣获海南精神奖的10人， 

包括冯秋萍（甲）、华运栋博士 

(北海）、拿督郑兰彬局绅（华 

教牙也）、符国泯局绅（高乌仁 

丹）、郑有义（巴生）、林明镜 

(甲）、吴永华（亚庇）、拿督 

邢诒彰（亚庇）、陈开德（亚 

庇）及拿督林书忠（亚庇）。 

此外，拿督张文强及丹斯里 

陈群川则荣获今年度海南终生成 

就奖。 

大马海联会总会长兼大会主 

席拿督林秋雅致词时指出，海南 

联会走过85年春秋，五年一届举 

办庆典，为的是缅怀先贤与前辈 

的足迹、学习他们的团结互助、 

踏实进取的精神，同时要与时俱 

进，薪火相传，将乡团这千秋事 

业接力下去，让乡团永续发展。 

「曰后，会馆将用海南大 

亲的交流工作，同时也有多项优 

惠的研学政策。 

「芙蓉中华中学已和海南大 

学签约成友好学校，这是85周年 

庆最有意义的一项工作。」 

他昨晚在巴生皇城会展中 

心，出席大马海南会馆联合会庆 

祝成立85周年、青年团50周年及 

妇女组21周年纪念联欢宴会时， 

在致词中如是指出。其他出席嘉 

宾，还包括雪州行政议员拿督邓 

章钦以及中国驻马大使馆领事参 

赞刘东源等。 

此外，中国海南省委统战 

部副部长暨新上任的海南省侨办 

此外，他也认为，海南乡亲 主任陈健娇受邀致词时说，会协 

厦一层设立马来西亚海南文物 

馆，展示海南乡贤们在大马这片 

国土上，落地生根的艰辛创业历 

程° J 

「本会呼吁大家多多关注中 

国海南的发展’作为海南后裔“ 

我们可以思考如何参与到海南建 

设。海南联会愿意在教育、经济 

与文化交流中，为马来西亚与海 

南牵线搭桥，促进双方相互认识 

与国际合作，也为马来西亚海南 

乡亲提供商机。」 

重视海外乡亲交流 

应多关注海南省唯一的211工程 

重点大学-海南大学的60周年校 

庆。近年来，该校教学实力曰趋 

成熟，而且该校非常重视海外乡 

助和全力支持海南联会的永续发 

展，不只造福大马乡亲，同时带 

动整个乡团的活力，一起并肩同 

行，共创海南联会美好的未来。 

林秋雅（右3)在居林州议员杨庆传（右起）、领事参赞刘东源陪同下，赠送纪念品予再度荣 

任雪州行政议员的开幕嘉宾邓章钦（右4)。左4起为陈健娇、张文强及陈群川。 
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SUMMARIES
IR极贡献会务
10人获海南鞲神奖巴生26日讯大马海南会馆联合会昨晚举办该会成立85周年庆，并颁发10个海南精神奖，给对推动会务
有积极贡献的各州海南会馆前领导人。荣获海南精神奖的10人，包括冯秋萍（甲）、华运栋博士(北海）、拿督郑兰彬局
绅（华教牙也）、符国泯局绅（高乌仁丹）、郑有义（巴生）、林明镜(甲）、吴永华（亚庇）、拿督邢诒彰（亚庇）、
陈开德（亚庇）及拿督林书忠（亚庇）。此外，拿督张文强及丹
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邓章钦吁泠静应对叫嚣 
巴生26日讯|雪州行政议员 

拿督邓章钦指出，大马改朝换代 

至今，仍旧有极端种族主义分子 

不停在叫嚣，唯恐天下不乱，因 

此需冷静应对。 

他表示，有关在叫嚣的极端 

种族主义分子，已忽略了一个事 

实，即华人不是大马这个多元种 

族国家的少数民族，而是在世界 

第2次大战前已守护著这个国家， 

因此是国家独立功臣。 

他说，大马海联会成立了 85 

周年，记载很多珍贵的历史，包 

括在大马华人乡团中，是第一" 

成立联合会的组织，比海南建省 

还早了55年，也是第一个设立海 

南大学生教育基金的组织。 

「海南会馆也是全国第一个 

选出女性冯秋萍律师担任会长的 

联合总会，而现在联合会总会长 

是林秋雅，也是女性，令人感到 

骄傲，屡创历史和缔造高峰。」 
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SUMMARIES
邓章钦吁泠静应对叫嚣
巴生26日讯|雪州行政议员拿督邓章钦指出，大马改朝换代至今，仍旧有极端种族主义分子不停在叫嚣，唯恐天下不乱，
因此需冷静应对。他表示，有关在叫嚣的极端种族主义分子，已忽略了一个事实，即华人不是大马这个多元种族国家的少
数民族，而是在世界第2次大战前已守护著这个国家，因此是国家独立功臣。他说，大马海联会成立了
85周年，记载很多珍贵的历史，包括在大马华人乡团中，是第一"成立联合会
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大臣：落實權力分立施政 

州議員不納入級署委會 

•阿米鲁丁：基于权力分 

治原则，州议员从2008年 

起便不被允许坐镇县署土 

地委员会。 

管 

雪 

州环境、绿 

色工艺、消 

费人、科 

学、工艺及 

重 
气組 臣又 

if 
及盖 
公斯 

司迪 
倒 
閉 

革新事务的 

行政议员许 

来贤披露， 

尽管斯里斯 

迪亚是州政 

府于2008年 
推介“雪兰 

莪精明无 
线宽频” 

(Wifi Smart 

Selangor )的 

先行地区， 

但基于负责 

当地的公司 

已倒闭，因 

此需时和八 

打灵再也市 

政厅配合商讨重组，州政 

府正审核相关公司是否适 
合° 

新任斯里斯迪亚区州 

议员哈利梅在口头附加提 

问时，认同负责的公司出 

问题导致当地宽频服务受 

阻，并指负责公司从2008 

年迄今却未有解决方案， 

应直接交由地方政府处 

理。 

頻 
服 
務 

州政府 

不能任意终止合约 

许来贤坦言，基于州 

政府已和公司签约，仍受 

合约束缚，因此不能任意 

终止合约，该公司声称有 

(沙亚南26日讯）雪 

州大臣阿米鲁丁强调，州 

政府从2008年开始，便不 

把州议员纳入县署审核个 

人土地申请的委员会中， 

以落实权力分立的直接施 

政，未来会继续捍卫这 

项原则，以便不会形成溢 

权和被视为行政偏差的结 
果° 

他今日在第14届第-•季第 

3次雪州议会上，回答行动党 

新古毛区州议员李继香口头提 

问，即州政府是否有意检讨落 

实10年的颁授土地拥有权政策 

时指出，州议员虽不能坐镇县 

署土地委员会，但仍可通过县 

署土地局获取相关土地申请的 

资料，进行监督和给予谘询。 

阿米鲁丁披露，州政府 

正重新审视自2008年落实颁发 

土地拥有权予个人供居住与农 

业用途的政策，包括在今年8 

月召开的一项州行政议会会议 

上，指示雪州土地及矿物局处 

理土地拥有权颁授政策，并 

与各县署土地局于11月2日开 

会，以进行全面商讨。 

他说，今年12月杪会有一 

项工作坊，以从技术和法律层 

面探讨，州土地及矿物局之后 

会向利益相关者，包括州议员 

传达工作坊内容 

他透露，地方政府和水利 

灌溉局等涉及部门，会在县署 

土地委员会对任何土地申请提 

出见解 

阿米鲁丁说，对那些在原 

居地定居数十年以上的居民而 

言，州政府颁授土地拥有权供 

居住与农业用途的政策规定， 

只要申请者日后无意把土地转 

手，便可用大约1000令吉的优 

惠地价申请，否则之后得补 

相等于地价市价的差额。 

‘州议长黄瑞林训斥诚信党邓普勒 

公园州议员莫哈末沙尼今日穿马 

来服出席雪州议会！ 

他除了在会上提醒_ •众州议员出席雪 

州议会时的服装指南，并提醒巫裔州议员 

只能在星期五才能穿马来服出席议会，平 

日必须身穿笔挺西装出席雪州议会。 

同时，他也提醒州议员们有有关雪州 

议会直播中，因此必须在议会厅内必须注 

意用词。 

另外，他也提醒公正党斯里斯迪亚州 

议员哈利梅必须以“Yang Berhormat ‘来称 

呼行政议员及州议员，并非以“YB”来作 

为称呼》 

•阿米鲁丁（右）与邓章钦在州议会友好交 

流。 

鄧 

欽 

丨： 

依茲漢：解決閃電水災 

依約將安装流動水泵 

•依兹汉：雪州政府将会 

进行河流与沟渠的维修工 

作、提升蓄水池，以及列 

出水灾热点。 

•管雪州基本建设、公 

‘共设施、农业现代化 

及农基工业事务的行政议员依 

兹汉指出，依约部分地区属低 

洼地区而发生闪电水灾，州政 

府展开的短期解决计划包括在 

依约安装流动水泵，将过量的 

雨水泵往双溪毛糯。 

依兹汉在州议会回答公正 

党依约州议员依德利斯的口头 

提问时表示，雪州政府也计划 

在双溪毛糯进行防洪计划，在 

重新投标耗资5000万令吉，工 

程包括提升加宽与加深双溪毛 

糯、研究安装泵房设施、提升 

双溪毛糯河堤结构等。 

依德利斯表示，州政府也 

正为依约进行提升双溪毛糯D 

门水闸门的工程，预计2019年 

7月18日完工，工程耗资199万 

4600令吉o 

他说，水灾往往是与排水 

结构及垃圾阻塞有关，州政府 

致力处理治水问题，希望不会 

有沟渠阻碍水的流向。 

依兹汉指出，雪州政府将 

会米取二大行动来治水，包括 

在河流与沟渠进行维修工作， 

提升蓄水池，以及列出水灾热 

透 
過 
rEfE1 I 
機 
；冓 

培 
訓 
撥 
款 
中 
小 
企 
% 
商 
m 

，管雪州投资、工商及中 

‘小型工业事务的行政议 

员拿督邓章钦表示，雪州政府透 

过雪兰莪投资促进机构（Invest 

Selangor )实行数项市场计划，以 

协助中小型企业及微型业者。 

他在回答诚信党淡江州议员 

沙阿里的口头提问时表示，州政 

府透过雪兰莪资讯科技与电子商 

务理事会（SITEC )为中小型业者 

提供网上货品市场培训计划及让 

中小型业者参与国外展销会。 

“透过培训计划，业者可 

以学习如何推销货品的技巧。同 

时，州政府也会让有潜质的业者 

出国参与国外的展销会，让本地 

货品有机会推销至国外。” 

他说，州政府每年拨款给屮 

小型业者，以协助他们提升收入 

及促进州内经济。 

州政府同时透过企业发展理事 

会，拨款给至少100名微型企业业者，提升他们 

的竞争力及生产力。 

“州政府每年拨出25万令吉给各地方政 

府，每名获批准的申请者可获得3万令吉拨 
款。“ 

他说，获得拨款的微型企业家可利用该款 

项购买机器、提升素质、前往国外参与展销会 

的费用及申请国际认证文凭费用等。 

•新科斯里斯迪亚区州议员 

哈利梅因一开始站起顺口 

称呼同僚为YB，结果遭议 

长黄瑞林纠正，需完整称 

呼Yang Berhormat (尊贵 

的）；哈利梅则自嘲为新人 

(budak baru )� 

曰） 

莫哈末沙尼在周一（26 

身穿马来服出席雪州议 

会后，被黄瑞林提醒他必须 

根据议会条规，穿西装出席 

州议会。 

黃瑞林：保持莊嚴 

“議會不能淪爲服裝秀” 

黄； 

他补充 

•许来贤：双溪威新村设 

有5个雪兰莪精明无线宽 

频热点，其中3个正常操 

作。 

希盟行政议员和议员几乎全员出席上午时段的州议会 

L瑞林较后在议会厅 

,外对媒体指出，身 

为议长，他需确保雪州议会 

的庄严，议会衣着规范为其 

中-•部分，以便议会不能沦 

为服装秀。他表示，在当众 

劝告莫哈末沙尼后，相信可 

作为其他议员日后在议会衣 

着指南的依据，毕竟州议会 

秘书处在发出召开州议会通 

知书予议员时，已明文列出 

议员的穿着规范。 

他透露，根据议会衣着 

指南，男性议员应穿深黑色 

西装；雪州议会配合星期五 

的穆斯林祈祷，和国会同样 

给予穆斯林议员穿马来装的 

通融；女性议员则不受外套 

颜色限制 

黄瑞林认为，今天踏人 

次R的本次州议会，议员在 

用词方面有进步，少了一些 

状况。 

不过，他以公正党新科 

斯里斯迪亚区州议员哈利梅 

有两H次举手要起立发问为 

例，其实根据议会常规，议员 

只需站起，便能在获得议长准 

许下发问，而无需举手。 
“重要是（议员）站 

起来，让议长注意到你。要 

训练站，抢附加提问（机 

•黄瑞林提醒州议员需遵守 

议会服装准则，除了周五的 

穆斯林祈祷可穿马来装。 

会） 

询及今日的议员出席 

率，他表示，哥打安格力区州 

议员纳兹旺以到麦加小朝圣 

(Umrah )为由，之前向议长 

申请_ •周假期，原因是在买机 

票时没留意撞上州议会开会日 

期，因此他给予允准。 

他说，国际山庄区州议 

员兼经济事务部长拿督斯里 

阿兹敏缺席上午的州议会， 

也许是部门事务繁重缘故。 
“不请假（半天•天） 

是他们（议员）权利，但若 

连续多天缺席，按照议会常 

规是需向议长请假。” 

2个有服务干扰问题，隶属 

州政府的Smart sel有限公司 

已联络当地社区代表，以 

进行保养与维修工作 

“为了有效监督和确 

保无线宽频热点的良好操 

作，负责公司设立一套仪 

表板（Dashboard )，把所 

有热点资料上载仪表板系 
统中。” 

黃思漢：每日兩次取締 

雪嚴打非法廣告 
•管雪州 

"地方政 

吁达罗雅 

关注士文达宽频 

他坦言，十文达区是 

最少无线宽频热点的州选 

区，只有4个，因此他呼吁 

州议员达罗雅可协助传达 

区内迫切需要宽频热点的 
地区。 

他说，州内最多宽 

府、公共交通及 

新村发展事务的 

行政议员黄思汉 

表示，雪州各地 

方政府每日展开 

两次取缔行动， 

即早上及下午时 

段，以对付非法 

广告。 

他在回答行 

动党无拉港州议 

员王诗棋的口头 

提问时表示，地 

方政府将提供刊 

登在非法广告的 

电话号码给马来 

西亚通讯及多媒 

体委员会，以中止该电话号码的服务。 

_州大臣阿米 

M鲁丁指出， 

雪兰莪目前9个县属 

(daerah )都处于良好 

管理情况，由于州政府 

至今没有接获要求增加 

县属的要求，因此州政 

沒接獲增加申請 

雪大臣：不劃分縣屬 
府也不会将部分县属一 

分为二。 

阿米鲁丁针对诚 

信党沙白州议员阿末慕 

斯达口头提问，即随着 

新区的成立而导致人口 

逐渐增加，州政府是否 

会在部分县划分成2个 

县时，这么表示《阿米 

鲁丁指出，州政府在这 

之前曾经划分地方政 

府，但至今却没有接获 

任何增加县属的要求或 

申请。 

西蒂瑪麗亞：截至1 •月 

雪進行489宗輔導案例 
•管雪州卫生、 

-福利及加强妇 

•黄思汉：雪州各地方政 

府每天早上及下午进行取 

缔行动，以对付非法广 

告。 

•西蒂玛丽亚：截至 

今年10月，雪州政 

府的辅导中心共进行 

489宗辅导案例。 

女与家庭事务的行政议 

员西蒂玛丽亚指出，截 

至今年10月，雪州辅导 

中心共进行489宗辅导案 

例。 

西蒂玛丽亚指出， 

雪州目前共有4所辅导中 

心，分别位于沙亚南、 

安邦再也、雪邦及士拉 

央，以提高民众对心理 

辅导的意识。 

她在回答行动党 

首邦市州议员黄美诗的 

口头提问时表示，州政 

府有通过广播电台、社 

交媒体如脸书（Pusat 

Kaunseling Selangor 一 

Tali an Sahabat)宣传有关 

辅导中心，同时也推行 

雪州E-Psy系统，让民众 

预约会面时间。 

西蒂玛丽亚回答 

行动党甘榜东姑州议员 

林怡威的附加提问时 

表示，州议员可以教育 

选民与社会关注心理问 

题，而检查心理或精 

神疾病也并非羞耻的事 
情。 

能力落实项目，所以州政 

府会与市政厅检视进展。 

他披露，双溪威新村 

设有5个雪兰莪精明无线宽 

频热点，3个操作正常，但 

频热点的州选区为哥打安 

格力（477个）、双溪拉 

玛（323个）、龙溪（263 

个）、哥打白沙罗（157 

个）和万达镇（136个）。 

“我们也与警方及非政府组织合作 

打击大耳窿活动。” 

他说，根据条例，非法广告罚款为600令 

吉；-旦提告至法庭，将面对不超过2000令 

吉罚款。 

以 

政府不簽ICERD 

沙阿里：尊重但不認同 

诚 
信党淡江州议员沙阿 

里指出，虽然他尊重 

联邦政府与内阁不签署《消除 

一切形式种族歧视国际公约》 

(ICERD )的决定，不过他也 

不认同有关做法* 

他补充，国际公约主要 

是培养消除种族歧视之感和责 

任，并没有强逼把国家宪法处 

于公约条文之下。 

他也表示，他赞同维护 

人权分子指我国政府距离签署 

《消除一切形式种族歧视国际 

公约》的脚步越来越靠近，不 

过他尊重政府做出的决定。 

沙阿里在辩论环节时指 

出，马来西亚已经独立61周 

年，当有一些穆斯林领袖、政 

党或人士做出反对签署ICERD 

及做出种族歧视的行为，他对 

此感到羞耻。 

他说，有的人士以一些 

不良称号形容部分种族、产生 

种族憎恨都是不应该出现的现 

象《 

他说，芬兰、丹麦、挪威 

及冰岛等国在全球幸福国家中 

高居排名，因为生活和谐带来 

幸福，但马来西亚的排名却落 

后至第五十多名。 

他希望各族的子民互相团 

结，不要有极端、狭隘或种族 

歧视的思想。 
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大臣：落實權力分立施政
州議員不納入級署委會•阿米鲁丁：基于权力分治原则，州议员从2008年起便不被允许坐镇县署土地委员会。管雪州环境
、绿色工艺、消费人、科学、工艺及重气臣又
組if及盖公斯司迪倒閉革新事务的行政议员许来贤披露，尽管斯里斯迪亚是州政府于2008年推介“雪兰莪精明无线宽频”(Wif
i SmartSelangor)的先行地区，但基于负责当地的公司已倒闭，因此需时和八打灵再也市政厅配合
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g动党双溪比力 

1 J州议员刘天球 

指出，雪州政府在2019年 

财政预算案的免费水措施 

下，应该也把M40收人群 

体纳入受惠群体。 

刘天球表示，免费 

水措施限于B40收人群体 

享有，但他认为M40收人 

群体的家庭负担也沉重， 

因此州政府应该也让M40 

群体享受免费水措施 

应商策处理固体废料 

刘天球在财政预算 

案辩论环节中指出，雪州 

政府在处理固体废料时应 

该注重成本效率，使用先 

进科技的同时，也必须确 

保不会污染或破坏环境^ 

他也建议州政府为 

全体州议员进行特别汇报 

劉天球：家庭負擔也沉重 

免費水應惠及M40 
会，_ •起寻求处理固体废 

料的解决方案。 

此外，刘天球建 

议雪州大臣与雪邦赛道 

(Sepang Circuit )代表 

商讨使用率不足(under 

used )的问题® 

“若公众要租用， 

价格却很高，我建议州政 

府可以与有关当局商讨降 

低价格，那就无需再打造 

全新的赛道。” 

盼美化后巷改善卫生 

另外，刘天球指 

出，雪州金銮区部分商业 

区、吉隆坡阿罗街的后巷 

都变成艺术巷弄，他希望 

州政府可以让地方政府美 

化所有的后巷，改善后巷 

的卫生问题& 

同时，他呼吁雪州 

政府如要推动旅游业，就 

应该考虑重新推动“清洁 

模范区” (Zon Bersih ) 

运动整 
刘天球也建议州政 

府拨款，在雪邦河上兴建 

高架天桥衔接双溪比力及 

森美兰武吉不：’律；他也 

希望雪州政府可以与卫生 

部拨款，在郊外地区包括 

双溪比力、丹绒士拔等地 

兴建医院，让更多民众受 

亩O 思° 
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G动党双溪比力
1J州议员刘天球指出，雪州政府在2019年财政预算案的免费水措施下，应该也把M40收人群体纳入受惠群体。刘天球表
示，免费水措施限于B40收人群体享有，但他认为M40收人群体的家庭负担也沉重，因此州政府应该也让M40群体享受免
费水措施应商策处理固体废料刘天球在财政预算案辩论环节中指出，雪州政府在处理固体废料时应该注重成本效率，使用
先进科技的同时，也必须确保不会污染或破坏环境^他也建

Page 2 of 2

27 Nov 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: 4
Printed Size: 115.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 3,616.35 • Item ID: MY0034420901

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



卡立沙末訴IKSIM Ceo 

12月13日審 
(吉隆坡26日讯）高庭将于12月 

13日开庭审理联邦直辖区部长卡立沙 

末，因不满被指反对巩固及加强伊斯 

兰法庭权力而起诉大马伊斯兰策略研 

究所（IKSIM )首席执行员拿督马哈 

末纳西尔诽谤的诉讼。 

卡立沙末的代表律师菲査阿都拉 

表示，高庭法官罗哈妮原订于11月13 

日及14日审理此案，不过，马哈末纳 

西尔的代表律师却临时宣布退出，所 

以高庭同意展延聆讯。 

马哈末纳西尔较前曾人禀高庭 

要求撤销卡立沙末的诉讼，他声称， 

卡立沙末的诉讼是无聊、琐碎及滥用 

司法程序，意图在捞取政治利益，不 

过，高庭在5月30日驳回了马哈末纳西 

尔的申请。 

起诉人卡立沙末是因不满马哈 

末纳西尔于2017年8月28日早上卯寸50 

分，在雪兰莪宗教局（JAIS )于沙亚 

南武吉日落洞东姑安普安清真寺内所 

举办的讲座上，发表被指诽谤他的言 

论而人禀高庭喊告。 

他在诉状中说，有关讲座课题与 

2016年伊斯兰法庭（刑事权限）修正 

法案（RUU355 )有关，而马哈末纳西 

尔被指在讲座上斥责卡立沙末强烈反 

对RUU355，并反对落实伊刑法，公 

然违抗众人欲巩固及加强伊斯兰法庭 

权力的努力。 

他形容有关言论是具有恶意企图 

的，试图破坏其声誉及形象，让他蒙 

羞并遭到同僚所羞辱。 

鉴此，他要求马哈末纳西尔必须 

针对他所蒙受的损失作出赔偿，并要 

求高庭发出禁令禁止马哈末纳西尔继 

续发表诽谤他的言论 
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卡立沙末訴I K S I M C e o
12月13日審(吉隆坡26日讯）高庭将于12月13日开庭审理联邦直辖区部长卡立沙末，因不满被指反对巩固及加强伊斯兰法
庭权力而起诉大马伊斯兰策略研究所（IKSIM
)首席执行员拿督马哈末纳西尔诽谤的诉讼。卡立沙末的代表律师菲査阿都拉表示，高庭法官罗哈妮原订于11月13日及14
日审理此案，不过，马哈末纳西尔的代表律师却临时宣布退出，所以高庭同意展延聆讯。马哈
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雪州議會會議 

(沙亚南26日讯）雪州大 

臣阿米鲁丁解释，州政府于明 

年度财政预算案调整雪州免费 

水政策只限B40群体受惠，是 

因雪州人口已从时任大臣丹 

斯里卡立时期的460万人增至 

当前的640万人，庞大的水费 

开支剧增，州政府需把钱用在 

更能让目标群体受惠的政策方 •雪州政府基于近年人口激增和水费开销也大幅增加后，决定把钱用在更能让目标群 

体受惠的政策方案。 

“我们需依据现况重整预算 

案，让目标群体直接受惠，未来执政5年 

的每年预算案是为了刺激州内经济。” 

未来水费津贴视盈利 

他今日于州议会午休时段在议会厅 

外受访时强调，若如反对党指称，雪州 

收购水供资产导致州政府开支增加是不 

正确和失败的估算，因收购水供资产不 

涉及政府款项，反而政府在免费水的津 

贴开支庞大。 

阿米鲁丁说，未来的水费津贴将视 

雪州水务公司的表现和盈利，因此把受 

惠目标局限在B40群体，就算人口增加， 

州财政都可以应付。 

当记者提及有人民开始对希盟政府 

感到失望一事，阿米鲁丁认为，他可以 

走受欢迎的民粹策略，但需考量稳定的 

州财政规划，以把更多钱用在解决水灾 

和路洞、建设新商业区，改善环境民生 

和增进发展等措施，广开经济收入。 

他说，州政府不再给予人民全面的 

关爱福利，而是针对目标群体落实。至 

于M40群体的福利改善与提升，他称， 

会有其他管道赋予，如通过教育。 

人口劇增费费水聞S大 
雪大臣：限B40考量州財務 
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雪州議會會議
(沙亚南26日讯）雪州大臣阿米鲁丁解释，州政府于明年度财政预算案调整雪州免费水政策只限B40群体受惠，是因雪州
人口已从时任大臣丹斯里卡立时期的460万人增至当前的640万人，庞大的水费开支剧增，州政府需把钱用在更能让目标
群体受惠的政策方
•雪州政府基于近年人口激增和水费开销也大幅增加后，决定把钱用在更能让目标群体受惠的政策方案。“我们需依据现况
重整预算案，让目标群体直接受惠，未来执
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彳二^动党万津区州议员 

1 了刘永山认为，州政 

府不能单凭登记在e-Kasili的 

资料库来确认B40群体，反 

之应确保州政府于2008年执 

政后开发的系统数据，能与 

e-Kasih兼容。 

他在州议会参与辩论财 

政预算案时指出，毕竟仍有 

一些B40群体因技术问题而无 

法登记在e-Kasih旗下，他们 

不应成为援助机制下受忽视 
的一群。 

“有许多B40群体是租屋 

一群，当屋主不属于B40群体 

时，却导致租户无法享有免 

费水优惠《 ” 

在减少政府无谓花费方 

面，刘永山认为，需在州及 

联邦政府预算案建立，抑制 

和减少纰漏的原则，就算雪 

劉永山：或因技術問題無法登記 

不能憑e-Kasih確認B40 

州@府推行以节省为原则的 

招标制（cut-off system )和公 

开招标出发点是好的，但还 

是难以逃脱人为操纵。 

安插人员监管招标报价 

“为了防堵贪腐，我 

呼吁政府主动出击，安插反 

贪会和总稽查署人员在各级 

别，尤其是地方政府的招标 

与报价监管。” 

他举例，州政府在一些 

官方活动上，可减少在款待 

上的饮食供应以减少花费， 

此举符合政府鼓吹少吃的文 

化® 

刘永山也提议，地方政 

府的内部稽查委员会无需向 

县市议会主席或市长汇报， 

而应向掌管地方政府事务的 

行政议员报告，委员会职务 

应涵盖招标与报价的监督， 

确保落实的项目是在拨款额 

和合约期内完成。 

他认为，尽管房地部已 

搁置地方政府选举，但雪州 

政府还是可以和房地部及选 

委会商讨，通过一项遴选县 

市议员法案，让雪州成为全 

国第一个落实地方政府选举 

的州属。 

在地方议题方面，刘 

永山指出，万津中央医院的 

手术室仍未建好，使得病患 

需迁至巴生中央医院就医， 

导致巴生医院人满为患、消 

拯局缺乏拨款保养消防栓， 

造成火灾时的严重损失、仁 

嘉隆新村和甘榜仁嘉隆的学 

生需雪兰莪精明巴士往返学 

校s 

瓜冷缺泳池保龄球场 

“瓜冷县缺乏一座泳池 

和保龄球场，且住宅区内的 

市内足球场和篮球场因年久 

失修都已损坏《瓜冷旧县署 

建筑任凭废置，政府对善用 

该地段有何良策？ ” 

他建议，州政府可通 

过付费的雪兰莪精明巴士， 

提供川行于城市与城市之间 

的公交服务，如万津至吉隆 

坡、沙亚南、八打灵再也、 

首邦市等巴生河流域地区。 
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彳二^动党万津区州议员
1了刘永山认为，州政府不能单凭登记在e-Kasili的资料库来确认B40群体，反之应确保州政府于2008年执政后开发的系统
数据，能与e-Kasih兼容。他在州议会参与辩论财政预算案时指出，毕竟仍有一些B40群体因技术问题而无法登记在e-Kasi
h旗下，他们不应成为援助机制下受忽视的一群。“有许多B40群体是租屋一群，当屋主不属于B40群体时，却导致租户无
法享有免费水优惠《
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因此，我希望当局能在该处设置限 

速指示牌、斑马线等设施，好让驾 

驶人士提高警觉，减低车速。 

应重新规划道路 

另外，该路段前往班登马，路 

(Jalan Pandan Makmur )方问 二忿 

安; 
‘邦再也市议会 

,近来美化和提 

升辖内多条道路，让多个路 

段焕然•新，让人满意。但目 

前仍有部分路段的基本设施有待加 

强。 

其中，市议会大楼前的班登乌 

达玛路（Jalan Pandan Utama )虽然 

设有减速黄线，惟基于该路段宽阔 

笔直，许多驾驶人士在途经该路段 

时，往往车速飞快，以至于行人在 

过马路时，面对风险。 

该路段上方虽设有一个行人 

天桥，但鉴于是私人公司所建，所 

以主要还是供职员穿梭两栋大楼专 

用，一般行人只能冒险越过马路 

張先生 

安邦再也市會 

部分路段基設待加強 

可向國州議員反映 

《大都会》社区报建议，当 

地居民或驾驶人士若有相关建议 

或投诉，可直接致电安邦再也市 

议会(03-4296 8000/1800-22-

8100)，或向当地国州议员和领 

养该区的市议员反映。 
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SUMMARIES
因此，我希望当局能在该处设置限
速指示牌、斑马线等设施，好让驾驶人士提高警觉，减低车速。应重新规划道路另外，该路段前往班登马，路(Jalan
Pandan Makmur )方问
二忿安;‘邦再也市议会,近来美化和提升辖内多条道路，让多个路段焕然•新，让人满意。但目前仍有部分路段的基本设施有
待加强。其中，市议会大楼前的班登乌达玛路（Jalan Pandan Utama )虽然设有减速黄线，惟基于该
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雙溪龍巴剎商區大掃除 

補出_大羅里IS 
•小贩休业一天，为巴刹清洁环境出一 

分力。前排左八起为刘佳达及李国强。 

(加影26日讯）双溪 

龙镇巴刹及商业区今早举 

行大扫除及清沟渠工作， 

三十多名小贩连同承包商 

及加影市议会工作人员， 

在三四小时内扫出两大罗 

里垃圾。 

由双溪龙镇小商公会主办 

的大扫除，承包商主要负责清 

理商业区沟渠，休业•天的小 

贩，同心协力清理摊位街道及 

除草，提升巴刹卫生情况。 

刘佳达：后巷卫生欠佳 

加影市议员刘佳达向大都 

会《社区报》表示，商业区部 

分后巷的环境卫生-•向欠佳， 

承包商亦清理不少堆积沟渠里 

的垃圾，包括塑料瓶及塑料袋 

等，这些都是堵塞沟渠的祸 

因。 

他表示，市议会官员也有 

视察商业区后巷，发现一些食 

肆占用后巷，在卫生欠佳的环 

境下处理食材及煮食，当局将 

会与食肆业者会面。 

他说，后巷处理食材已 

触犯市议会卫生条规，是不容 

许，当局将会派出执法人员进 

行检举，亦会给予食肆业者宽 

限期，恢复后巷面貌。 

“商业区要打造一个卫 

生环境，业者必须照顾后巷清 

洁，当局也不希望频频给罚 

单，这是无法治本做法，因此 

“~II . 

•刘佳达（左一）陪同市议会官员视察商业区后巷环境 

业者受促配合。” 

双溪龙镇小商公会李国 

强说，市议会将在下个月在 

巴刹置放垃圾桶，让小贩把 

垃圾分类，以收集可循环物 

品，他呼吁小贩给予配合。 

他披露，他将通过公会 

发出通告，转告小贩_ -起参 

与垃圾分类，提升巴刹-带 

的环境卫生。 
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雙溪龍巴剎商區大掃除
補出_大羅里IS•小贩休业一天，为巴刹清洁环境出一分力。前排左八起为刘佳达及李国强。(加影26日讯）双溪龙镇巴刹
及商业区今早举行大扫除及清沟渠工作，三十多名小贩连同承包商及加影市议会工作人员，在三四小时内扫出两大罗里垃
圾。由双溪龙镇小商公会主办的大扫除，承包商主要负责清理商业区沟渠，休业•天的小贩，同心协力清理摊位街道及除
草，提升巴刹卫生情况。刘佳达：后巷卫生欠佳加影市议员
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士拉央市會更新酒牌徵1萬押金 

車廠投注站或也難逃 
報道•蘇斯敏 

(八打灵再也26日讯）士拉央市议会实行新 

条例，明年起不仅实施向更新酒牌营业执照的商 

家征收1万令吉抵押金的新条例，也建议向重型交 

通工具的修车厂、摩哆车修理厂、洗车中心及投 

注站征收介于2000至1万令吉的抵押金。 

建议修车厂洗车中心等2000至1万 

士拉央市议员黄伟强向《大都会》社区报记者 

厘清，经营酒类的业者除了必须向土地局与关税局申 

请执照之外，也需要向地方政府申请店面的营业执照 

(LESEN PREMIS )� 

此项新条例已在该市议会营业与卫生管制委员会今

年6月的会议上提出，并援引地方政府法令的其中_ •项条， 

款(L'ndang-Undang kecil )来实施上述新条例，该条例也 

于8至9月间的常月会议通过 

黃偉強：炸石廠押金漲至20萬 

F 

巨 
前人在外国的黄伟强 

接受星洲日报电访时 

指出，该市议会原本向炸石厂 

征收10万令吉的抵押金，但基 

于很多炸石厂未遵守条例，因 

此该抵押金明年起将调涨至20 

万令吉。他欢迎该公会代表联 

系他，以针对有关事件进行对 

话，也可能会酌情处理有良好 

记录的业者的上诉及减低有关 

抵押金0 

“只要业者能提出合理的 

论述，并证明售酒不会对社会 

造成影响，那么士拉央市议会 

将重新考虑检讨更新酒牌营业 

执照征收1万令吉抵押金的新条 
例“ 

他强调，若业者只是提 

出“不要加重商家负担”的理 

由，未免讲不过去，他们应提 

出强而有力的论点，来证明售 

卖酒不会对周遭环境和社会造 

成负面影响 

士拉央市议会这项新条例 

引起业者的关注，马来西亚联 

合邦酒商公会联合总会总务余 

良标R前出席森美兰酒商公会 

庆祝56周年会庆联欢晚宴时指 

出，提高更新酒牌营业执照抵 

押金，将加重商家的负担，冀 

望该市议会撤销。 

仅士拉央市会实行 

据记者探悉，目前雪州只 

有士拉央市议会史无前例实行 

上述新条例，其他地方政府， 

包括梳邦再也市议会与八打灵 

再也市政厅暂未有.h述动向。 

梳邦再也市议会行动党党 

鞭叶国荣受访时说，原有经营 

酒类的业者在缴付更新执照费 

时，是无需额外缴付抵押金， 

惟凡是首次申请相关执照者， 

就必须缴付抵押金，而抵押金 

是与执照费一样。 

叶国荣也是该市议会执照 

小组委员会成员，关于士拉央 

市议会欲实施上述新条例的问 

题，他指任何-个市议会都可 

以在地方政府法令的条款下， 

针对•些特别情况进行伸缩性 

调整。 

八打灵再也市政厅公关依 

斯干达受询时也证实说，该市 

政厅至今未提出酒牌征收抵押 
金一事。 

另-方面，掌管雪州地 

方政府、公共交通及新村发展 

事务的行政议员黄思汉指出， 

他会向士拉央市议会主席、市 

议员或当地的国州议员了解此 

项新条例和背景，暂时不欲置 

评 

•雪州的士拉央市议会与沙亚南市政厅管辖 

区近年来频频发生假酒中毒导致严重死伤事 

件后，士拉央市议会首开先河，采取更严厉 

的管制措施，规定明年起实行酒牌抵押金， 

引起国内多个酒商公会的强烈反弹。 

士拉央市議會自2019年起， 

實行徵收各行業執照抵押金新條例 

抵押金类别 抵押金总额 

售卖酒类的执照抵押金 1万令吉 

重型交通工具的修车厂 
执照抵押金 

1万令吉 

修车厂执照抵押金 5000令吉 

修理摩哆车厂执照抵押金 3000令吉 

洗车中心执照抵押金 2000令吉 

投注站执照抵押金 5000令吉 

备注：士拉央市议会管辖区内的炸石厂的执 
照抵押金，由原本10万令吉调整至20万令吉 

(上述统计数据由士拉央市议员黄伟 
强提供） 

地方政府可援引條款擬策 
黃思漢（雪州行政議員） 

“据我了解，此事并 

非州政府的条例，地方政府 

可以援引地方政府条款来拟 

定政策，也有本身的自主 

权，不需要在每项新条例实 

施之前向我秉报。各别县 

市议会可以拟定适宜的政 

策。 

若地方政府征收的是 

抵押金，就不可被随意被 

动用或纳为地方政府的税 

收，因为征收抵押金的用意 

是要确保业者不会做出违例 

行为。 

比方说，若承包商所 

建的道路有欠理想，地方政 

府可以动用抵押金来铺好路 
洞。” 

可酌情處理 
黃偉強（士拉央市議員） 

“士拉央市议会向酒牌征收抵 

押金主要原因是近年来假酒事件对社 

会环境与秩序构成很大破坏，在市议 

会管辖区夺走不少人命，才会拟定上 

述新的条例。 

我们随时可以酌情处理《 ：照目 

前的情况来说，若是法律条款过于松 

散，日后要严管就很难了。” 
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•雪州民主 

行动党基层 

领袖雪州州 

委候选人， 

坐者左起为 

巴巴来鲁、 

温宗龙、林 

胃I名0 后 

排左起为李 

军宏、李锡 

稳及王玉薇 

发表竞选宣 

雪行動黨競選宣言 

促加強民主選舉制 
(巴生2 6日讯） 

雪州民主行动党基层领 

袖暨雪州州委候选人， 

今日发表其竞选宣言， 

要求雪州民主行动党在 

来临的州选举，加强民 

主及改革选举制度，确 

保雪州在透明公平制度 

下，投选能聆听基层声 

音与服众的领导人，而 

并非家长式的领导安 

排。 

民主行动党八打灵 

再也SS3支部主席温宗龙 

今日在前加埔区国会联 

委会主席及默打占支部 

主席李锡稳、实达阿南 

支部主席林贯詒、巴生 

池龙花园支部主席王玉 

薇、蕉赖帝皇苑（Putri 

Jaya )支部财政李军宏的 

陪同之下，召开新闻发 

布会时，对媒体发表雪 

州民主行动党基层领袖 

雪州州委候选人竞选宣 

言时，这么指出。 

其竞选宣言的改 

革方案为雪州民主行 

动党必须（-)建立干 

净、公平及透明机制选 

举，（二）确保权力平 

衡，（二）确保与盟党 

希盟，有更好的合作关 

系 

温宗龙• 

认同党透明改革机制 

温宗龙表示，基 

层领袖认同党的斗争路 

线，惟必须加上民主、 

透明以及有绩效的改革 

机制。 

他指出，自从大选 

改朝换代，行动党与希 

盟组织新政府后，行动 

党雪州领导层似乎听不 

到草根领袖的声音，令 

人无奈的是党领袖在遴 

选州议员、县市议员及 

村长等，都没有一套公 

平与透明机制。 

他说，高层在做 

任何决策前，基层很多 

李錫穩：平衡權利維繫黨運作 

李 
锡稳表示，唯 

有确保权利的 

平衡才能维系党派组织 

的运作，如此一来更多 

基层领袖的声音才能带 

进州委内反映。 

他说，“日前我 

们有写信询问雪州党领 

袖关于如何竞选党基层 

领袖，奈何却没有给予 

任何的回应，这是非常 

不尊重且没有交代的行 
为。” 

他说，民主行动党 

草根领袖的心声，往往 

被上层领袖忽略，他们 

不要家长方式的领导， 

他们要改革雪州民主行 

时候都不晓得其作业程 

序，进而造成许多不必 

要的误会，同时也将造 

成领袖与基层之间的关 

系脱节。 

他说，很多时候现 

任候选人被撤换前都是 

完全不知怙，因此候选 

人都会非常懊恼自己是 

否不符合资格，连最基 

本的知会也没有，这无 

疑会激起党基层更多不 

满的情绪。 

“我们反对任何 

以朋党方式，个人喜好 

来推选人民代议士空因 

此，我们建议以绩效分 

数指标，根据城乡的不 

同需求，以民主机制进 

行评估，选出服众的领 
袖。” 

他说：“雪州民主 

行动党州选举，是民主 

选举，我们尊重民主程 

序，对事不对人，我们 

尊重与珍惜个人领袖， 

对党的付出与贡献，但 

雪州民主行动党在_些 

机制上，必须加强及改 

革，确保雪州民主行动 

党对我们‘新的国家’ 

继续作出贡献。” 

动党，建立一个健全的 

组织，领袖与党员。 

另外，他们将于12 

月9日参与在八打灵再也 

市政厅民众礼堂（Dewan 

Sivik)举行的雪州民主 

行动党州委选举。 

出席者有民主行动 

党哥打拉惹区国会联委 

会主席巴巴来鲁々 
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許來賢：雪永久森林保留區 

僅讓路大道國能水供工程 
，管雪州环境、 

"绿色工艺、消 

费人、科学、工艺及革新 

事务的行政议员许来贤表 

示，雪州永久森林保留区 

口、能让路给大道、国能及 

雪州水供公司工程，其余 

工程则不允许使用永久森 

林保留区。 

他在回答诚信党淡江 

州议员沙阿里的附加提问 

时表示，永久森林保留区 

只能让路给兴建大道、国 

能电缆及雪州水供公司地 

下水管。 

同时，他说，如果永 

•=!=• 

贡 

久森林保留区让路给相关 

工程，负责单位必须以其 

他森林保留区取代作为永 

久森林保留区。 

增2森林保留地 

他也说，随着武吉拉 

(Bukit Lagong )森林 

保留地及乌鲁鹅唛淡巴汉 

3 ( hulu gombak tambahan 

3)森林保留地被宪报颁 

布为永久森林保留区’雪 

州目前共有25万零209公 

顷永久森林保留区。 

他冋答公正党武吉兰 

樟州议员黄洁冰的口头提 

问时表示，雪州原本有25 

万零129公顷永久森林保 

留区，前增加多两个森 

林保留地，即占地40公顷 

的武吉拉贡及60公顷的乌 

鲁鹅唛淡巴汉3森林保留 

地。 

“宪报颁布乌鲁鹅唛 

淡巴汉3森林保留地是为 

了取代鹅唛森林保留区用 
作墓地的用途。” 

同时，他也说，雪 

州森林局目前筹备把占地 

292.18公顷的瓜雪自然公 

园(Taman Alam )颁布为 

永久森林保留区的工作。 

他补充，_ •旦完成宪 

报颁布工作，雪州永久森 

林保留区将会增加至25万 

零501.18公顷。 
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SUMMARIES
許來賢：雪永久森林保留區
僅讓路大道國能水供工程，管雪州环境、"绿色工艺、消费人、科学、工艺及革新事务的行政议员许来贤表示，雪州永久
森林保留区口、能让路给大道、国能及雪州水供公司工程，其余工程则不允许使用永久森林保留区。他在回答诚信党淡江
州议员沙阿里的附加提问时表示，永久森林保留区只能让路给兴建大道、国能电缆及雪州水供公司地下水管。同时，他说
，如果永•=!=•贡久森林保留区让路给相关工程，负责单
Selangor State Environment, Green Technology and Consumer Affairs committee chairman Hee Loy Sian said,
permanent forest reserve of the state will only make way for construction of expressways, installation of Tenaga
Nasional Bhd (TNB) cables and  Air Selangor underground pipes, whilst other projects are not allowed to use the forest
reserve.
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雪大臣：通融一年搬遷 

“廟宇地段屬發展商” 

动 

不容忍破坏安宁者 

(沙亚南26日讯） 

雪州大臣阿米鲁丁证 

实，根据法庭裁决，发 

生骚乱事故的首邦市USJ 
25兴都庙地段属于发展 

商，州政府一直给予通 

融，让庙方直到今年屠 

妖节过后才搬迁。 

他指迁庙其实已展 

延一年，州政府也提供 

一段1.5英亩土地供建新 

庙之用。 

他今日在雪州议 

会午休时段在议会厅外 

受询这是否为~•场巫印 

冲突时强调，各造不应 

再发丧足以引起猜总的 

言论，雪州政府完全信 

任警方，由警方全权处 

理，以便査明实情 

“我已指示（雪州 

行政议员）甘纳巴迪劳 

介人处理，相信短期内 
可解决。” 

他坦言对事情的发 

生感到难过，执法当局 

应对蓄意制造紧张情绪 

的肇事者，采取严厉行 

阿米鲁丁谴责那些 

蓄意引发人民情绪紧张 

的违法行径。他强调， 

雪州政府不会容忍任何 

企图破坏公共秩序及社 

会安宁的不法人士。 

他说，他巳联络雪 

州总警长拿督马兹兰， 

而警方也保证会尽力展 

开全_的调查，雪州政 

府有信心警方能够妥善 

的采取必要的行动。 

阿米鲁丁也呼吁民 

众保持冷静，不要发表 

任何含有种族性、憎恨 

及煽动性的言论。 
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SUMMARIES
雪大臣：通融一年搬遷
“廟宇地段屬發展商”动不容忍破坏安宁者(沙亚南26日讯）雪州大臣阿米鲁丁证实，根据法庭裁决，发生骚乱事故的首邦市
USJ25兴都庙地段属于发展商，州政府一直给予通融，让庙方直到今年屠妖节过后才搬迁。他指迁庙其实已展延一年，州
政府也提供一段1.5英亩土地供建新庙之用。他今日在雪州议会午休时段在议会厅外受询这是否为~•场巫印冲突时强调，
各造不应再发丧足以引起猜总的言论，雪州政府完
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l點評/r 
發展應須做好協調 

发 
展本是好事，可是如果规划得不好，会引起很 

多后遗症或得不偿失。 

尤其是施工时间，如果没有做好妥善安排，必造成一 

些繁忙地区陷入-•片混乱。 

雪州很多城市面对这样的问题，每每要发展或扩建 

-些工程，但后备工作没有处理好，一时之间引起大家的 

诸多麻烦。有时不只是一两个月的事，如果是浩大工程， 

被困个二年五年是等闲之事。 

施工期间造成的影响绝不是交通阻塞这么简单，有时 

还包括断水断电等问题。受影响的商家，则是波及的范围 

更大。 

城市规划的工作要做好，这是最基本的要求；但我 

们很多市议会、县议会经常忽略这点。部门内像缺乏沟通 

似，各自做各自的；有时明明前面一段路挖完了刚刚填补 

好，•个星期后又再挖洞，问工友不是刚刚才挖完和填上 

吗？ 

他们说：上次是工程局的，现在我们是雪州水供公司 

的。 

有时不得不七窍生烟的问：“你们难道不可以协调一 

下吗？ ”这种缺乏协调，不但浪费人力，也浪费财力。这 

些都是国家的资源啊！ 

任何发展和施工前都必须做好协调工作，没有做好， 

自是市议会和县议会的失责了。 
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SUMMARIES
L點評/r發展應須做好協調发展本是好事，可是如果规划得不好，会引起很多后遗症或得不偿失。尤其是施工时间，如果没
有做好妥善安排，必造成一些繁忙地区陷入-•片混乱。雪州很多城市面对这样的问题，每每要发展或扩建-些工程，但后备
工作没有处理好，一时之间引起大家的诸多麻烦。有时不只是一两个月的事，如果是浩大工程，被困个二年五年是等闲之
事。施工期间造成的影响绝不是交通阻塞这么简单，有时还包括断水断电等问题。
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黃潔冰：擴大受惠層 

建議M40也享免費水 
正党武吉兰樟 

A州议员黄洁冰 

建议雪州政府扩大免费 

水措施计划受惠层，让 

M40群体也能一同受惠。 

她参与辩论环节时 

表示，州政府必须照顾 

中下层人民，她认为除 

了B40群体外，M40群体 

也能成为免费水措施受 

惠者。 

“中下层人士需要 

州政府的协助，来减轻 

他们的生活负担。” 

另外，她也说， 

州政府不应将在家工作 

(work from home )列为 

雪州精明母亲关怀计划 

的申请条件之一，并应 

限制该计划申请。 

“不是所有申请者 

都是无收人，惟部分低 

收人者也需要州政府的 

额外援助” 
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SUMMARIES
黃潔冰：擴大受惠層
建議M40也享免費水正党武吉兰樟A州议员黄洁冰建议雪州政府扩大免费水措施计划受惠层，让M40群体也能一同受惠。
她参与辩论环节时表示，州政府必须照顾中下层人民，她认为除了B40群体外，M40群体也能成为免费水措施受惠者。“中
下层人士需要州政府的协助，来减轻他们的生活负担。”另外，她也说，州政府不应将在家工作(work from home
)列为雪州精明母亲关怀计划的申请条件之一
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M统双溪侨华州议员礼 

占认为，雪州政府在 

2019年财政预算案中，将首20立 

方米免费水提升至25立方米的措 

施带来的成效并不大，因为受惠 

群体在这之前都已不必缴交水 

费。 

礼占也促请州政府在实施上 

述措施后，确保不会调涨水费， 

否则他会认定州政府会为了寻找 

更多资金来支付收购水供资产。 

礼占于在财政预算案辩论环 

节上指出，雪州子民之前是不计 

收入群体，都可享有免费首20立 

方米@水源，惟明年是只让B40 

作为受惠群体，如此会对M40， 

如新婚夫妇构成负担。 

並非反對預算案全部措施 

也是雪州议会反对党领袖的 

礼占强调，反对党议员不是反对 

财政预算案屮的全部措施，若对 

人民带来好处的政策确会给予支持，但 

若是缩减人民福利则会为子民发声，并 

且制衡州政府。 

他表示，雪州政府之前在雪州子民 

基金（TAWAS)中，让子民申请新生 

儿1500令吉奖励金，根据数据显示，至 

今有多达33万3138名新生儿受惠于此计 

划。 

“不过，有关优惠现在缩窄 

至只限18岁、将就读高等教育的 

少年，这表示很多新生儿无法享 

有有关优惠。” 

他认为，州政府应该继续开 

放新生儿奖励金，因为不是所有 

毕业生都会继续升学，而许多来 

自B40收入群体也无法享有有关 

免 
費 
水 
措 

优惠。 

^建議仿效新國徵收碳稅 

Fm? 礼占指出，鉴于雪州有很 

多工业区，因此他建议雪州可 

以仿效新加坡征收碳税（cukai 

karbon )，以助提高州内税收。 

yir 他也髓雪嫩府关注沙亚 

I南体育馆的设施，因为有关体育 

馆目前都面对厕所设施受损、天 

花板漏水的问题々 

此外，礼占也促请雪州政府 

关闭涉及不法行为的按摩店。 

礼占表示，雪州估计明年的收入22 

亿令吉，比2018年的22亿5000万令吉减 

少5000万令吉。 

他说，虽然2019年财政预算案的赤 

字比2018年减少大约5亿令吉，但在明 

年财政预算案的发展开销却比2018年的 

开销减少。 

禮
占
•
•
僅
惠
及
R
4

0群

體 
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SUMMARIES
M统双溪侨华州议员礼占认为，雪州政府在2019年财政预算案中，将首20立方米免费水提升至25立方米的措施带来的成
效并不大，因为受惠群体在这之前都已不必缴交水费。礼占也促请州政府在实施上述措施后，确保不会调涨水费，否则他
会认定州政府会为了寻找更多资金来支付收购水供资产。礼占于在财政预算案辩论环节上指出，雪州子民之前是不计收入
群体，都可享有免费首20立方米@水源，惟明年是只让B40作为受惠群体，如此
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•管雪州房屋及 

‘城市生活事务 

的行政议员哈妮查表示， 

雪州政府不时监督及确保 

“我的雪兰莪房屋2.0” 

计划顺利进行，否则将透 

过地方政府发出停工令或 

完工及落成准证给发展 

哈妮查：確保順利完工 

監督我的雪州房屋2.0 

她在回答行动党万达 

镇州议员嘉玛莉亚的口头 

提问时表示，州政府于今 

年4月2日启动该计划，限 

定私人发展商、政府发展 

商或联办及州政府子公司 

在兴建凡涉及5英亩的发 

展计划，必须兴建10%A 

型我的雪兰莪房屋。 

“除了不发出完成及 

落成准证外，州政府也不 

会发出策划及发展准证勾 

发展商也必须展开发布工 

作，来推广我的雪兰莪房 

屋2.0计划。“ 

她说，发展商只能 

提早完成我的雪兰莪房屋 

2.0计划，及同步与其他 

同系列的房屋兴建工程。 
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SUMMARIES
•管雪州房屋及
‘城市生活事务的行政议员哈妮查表示，雪州政府不时监督及确保“我的雪兰莪房屋2.0”计划顺利进行，否则将透过地方政
府发出停工令或完工及落成准证给发展哈妮查：確保順利完工監督我的雪州房屋2.0她在回答行动党万达镇州议员嘉玛莉
亚的口头提问时表示，州政府于今年4月2日启动该计划，限定私人发展商、政府发展商或联办及州政府子公司在兴建凡涉
及5英亩的发展计划，必须兴建10%A型我的雪兰莪房屋。
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鄧章欽：避免重覆資源 

凝聚團體力量搞好文遺節。 
(巴生26日讯）雪州行政议员拿督邓章钦表 

示，巴生中华总商会联合不同民间团体所举办的 

巴生文遗节是一项非常艰辛的工作，除了因为过 

程中不易凝聚社团力量，也需长期经营社区的规 

划与改革。 

他说，近两年来各个不同的团体，包括商 

会、社团以及政府各单位，也正努力以各种不同 

的形式复兴巴生，大家在过程中都有不同的观 

点，惟无论是从商业或文化的角度出发，都是可 

以努力的方向与领域。 

“这活动也获得联邦政府及一些大学单位的 

认可，并表示要_ •起举办活动，由此可见各个单 

位都非常努力，但我们必须把这些力量凝聚起来 

做一些调整 
源。，’ 

以让我们更充分利用和避免重覆资 

盼商界大力赞助 

他说，未来也盼商界能大力赞助，若有商业 

的赞助加上政府的规划，相信一切事物都讲事半 

功倍。 

“盼未来能有更多不同的活动，让更多人走 

进巴生，同时也希望巴生未来能成为一个令我们 

骄傲的城市。” 

邓章钦是在昨天傍晚于巴生文遗节2.0闭幕主 

持闭幕仪式时，这么表示。 

民眾紛紛在塗鴉墻前打卡 

这 项由巴生中华总商会主导 

会协办的 

雪兰莪马来商会及巴生印度商 

‘巴生复兴计划”之巴生文遗节2.0从早上6时便开 

始，值得一提的是在文遗节落下帷幕之际，仍有许多民众前来参与， 

接近傍晚7时人潮更是络绎不绝，非常热闹，大家纷纷在涂鸦墙前打 

卡，而美食摊位档口前更是挤满人潮— 

活动现场也邀请不同的表演团体前来表演，包括原住民表演、花 

车展览、马来皮影戏、小提琴表演及巴生滨华中学呈献的口琴表演等 

等，同时大会也邀请黄一飞与喵喵组合与ALIXPDC乐团为活动助兴。 

出席者有巴生市议员黄智荣、严玉梅、谢秀、巴生中华总商会长 

丹斯里林宽城、副会长吴文钦、谢松坤、董事陈健成、复兴巴生市计 

划主任刘雁红及筹委会主席戴良麟等人。 

•在众人陪同下，邓章钦（左二）颁发感谢状给三福宫代表 

(右五）。右一起为陈健成、吴文钦及戴良麟；左一是严玉 

梅；左三起是林宽城及刘雁红。 

k友族同胞组成的合唱团呈献动听的曲子 •原住民呈献精彩的舞蹈 
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SUMMARIES
鄧章欽：避免重覆資源
凝聚團體力量搞好文遺節。(巴生26日讯）雪州行政议员拿督邓章钦表示，巴生中华总商会联合不同民间团体所举办的巴
生文遗节是一项非常艰辛的工作，除了因为过程中不易凝聚社团力量，也需长期经营社区的规划与改革。他说，近两年来
各个不同的团体，包括商会、社团以及政府各单位，也正努力以各种不同的形式复兴巴生，大家在过程中都有不同的观点
，惟无论是从商业或文化的角度出发，都是可以努力的方向与领
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許來賢：確保獨立中立 

建議管制政黨辦校媒體 
(八打灵再也26日讯） 

希盟政府在《2019年财政预算 

案》中，削减给拉曼大学学院 

的拨款，支持和反对者各执一 

词，人民公正党全国中央领 

导理事成员许来贤建议中央政 

府，未来可以拟定新的法令， 

管制政党办大学或学院和媒 

体。 

许来贤认为，如果政党参 

与教育或是控制媒体公司就一 

定会有利益冲突，因此政府有 

必要强制规定政党不能涉及这2 

个领域® 

恐教育沦政治筹码 

“办教育本来应该由政府 

或是私人领域去做，而不是政 

党，政党是搞政治不是搞教育 

的，让政党来做就是证明政府 

有问题。来到大选的时候，政 

党很大可能就会用教育来当政 

治筹码，以捞取选票。” 

也是雪州行政议员的许 

来贤在文告提到，拉曼大学学 

院是一所私立大学学院，政府 

把钱优先拨给本地大学并无不 

“未来政府不应再让政党 

去办大学，因为最终还是会形 

成利益冲突的局面。” 

许来贤补充，最近网络 

出现一些拉曼毕业生的分享， 

他们都认为教育和政治该彻底 

分开，让学生在求知识的道路 
上，不会受到一些不合理的政 

治干涉他也提到，马华应该 

放弃拥有《星报》和988电台， 

而巫统则有必要放掉《马来前 
锋报》以及首要媒体集团。 

“否则媒体的独立和中 

立性会受到质疑，除了担心利 

益冲突，更叫人担心的是借用 

媒体作为宣传自家政党的平 
台0 ” 
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SUMMARIES
許來賢：確保獨立中立
建議管制政黨辦校媒體(八打灵再也26日讯）希盟政府在《2019年财政预算案》中，削减给拉曼大学学院的拨款，支持和
反对者各执一词，人民公正党全国中央领导理事成员许来贤建议中央政府，未来可以拟定新的法令，管制政党办大学或学
院和媒体。许来贤认为，如果政党参与教育或是控制媒体公司就一定会有利益冲突，因此政府有必要强制规定政党不能涉
及这2个领域®恐教育沦政治筹码“办教育本来应该由政府
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雪隆濟陽辛柯蔡宗親會慶祖王聖誕千秋宴會 

，大会颁发2018 

年度第33届会 

员子女学业优秀 

奖励金给受惠学 
生。第二排左起 

为蔡定松、蔡明 

富、蔡祟华、蔡 

崇伟、蔡党凤 

英、柯明珠及蔡 

方良珠。 

鄧章欽：糾正錯誤 

人民胃ttMW政府 
(巴生26日讯）雪州行政 

议员拿督邓章钦说，60年代人 

民不敢批评政府，但如今换了 

新政府，人民可批评政府，监 

督政府，以便有机会纠正错 

误。 

“我们生存在这片土地上，不 

要不敢面对问题！我们应该为马来 

西亚全民捍卫权益。” 

他说，雪州政府已执政10年， 

起初或有些错误，惟第14届全国大 

选再获雪州子民委托，证明希盟政 
府“可用”。 

他表示，尽管联邦政府部长 

错误处处，不过相信随着时间的洗 

礼，他们会改正过来，希望选民体 

谅。 

他昨晚出席雪隆济阳辛柯蔡宗 

亲会庆祝祖王圣诞千秋暨成立51周 

年、青年团33周年、妇女组18周年 

耳关欢晚宴，致词时如是表东。 

蔡崇偉：團結各國宗親 

堅持定期辦宗親大會 
&阳宗亲会总会长兼雪隆济阳辛柯 

V丨蔡宗亲会会长拿督蔡崇伟表示， 

宗亲会乃弘扬祖德，承先启后，传承并发扬 

精神文化的组织，尽管时代变迁，但宗族仍 

得坚持定期举办宗亲联谊大会，致力团结遍 

布世界各国宗亲，促进团结，共同开拓与展 

望未来，造福社会。 

，雪隆济阳辛柯 

蔡宗亲会颁发大 

专生优秀奖纪念 

品。左起为林靖 

恰、蔡勇胜、蔡 

志明、蔡国进、 

蔡崇伟及蔡崇 

华；右二起是蔡 

可欣及蔡嘉盈。 

同时，署理总会长拿督斯里蔡兆生强 

调，政治变天后，我国人民身在一个新政治 

环境、新气氛、新方向，给人民带来无限希 

望，不过，最近种种演变显示，国内种族关 

系、宗教互动，仍留存明显矛盾与摩擦 

“消除种族歧视国际公约或者简称 

ICERD所引起的连锁性效应，甚至造就街头 

示威等。长远看，我们希望新政府能珍惜和 

善用多元人民的委托，继续尽心尽力去改善 

种族关系，提升宗教iff�解，最终成功打造-‘ 

个真正多元包容国家。” 

！ 

Page 1 of 2

27 Nov 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: 6
Printed Size: 348.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 10,943.40 • Item ID: MY0034419652

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
雪隆濟陽辛柯蔡宗親會慶祖王聖誕千秋宴會
，大会颁发2018年度第33届会员子女学业优秀奖励金给受惠学生。第二排左起为蔡定松、蔡明富、蔡祟华、蔡崇伟、蔡
党凤英、柯明珠及蔡方良珠。鄧章欽：糾正錯誤人民胃ttMW政府(巴生26日讯）雪州行政议员拿督邓章钦说，60年代人民
不敢批评政府，但如今换了新政府，人民可批评政府，监督政府，以便有机会纠正错误。“我们生存在这片土地上，不要
不敢面对问题！我们应该为马来

Page 2 of 2

27 Nov 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: 6
Printed Size: 348.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 10,943.40 • Item ID: MY0034419652

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



旱衛農耕地 

马来西亚菜农总会号召各属会代表声援美罗瓜拉美金农民 

(怡保26日讯）瓜拉美金农民 

协会约7U多名农友逾350亩耕种地 

段被政府批给私人公司挖沙，马来 

西亚菜农总会今日发表文告全力声 

援当地农友，并促请霹雳州政府发 

出地契给受影响的农民。 

文告指出，霹苈州政府至今对瓜 

拉美金菜果园挖沙逼迁事件未有良策善 

后，似是先斩后奏。瓜拉美金生产的蔬 

菜和水果主要供应到全国各地，挖沙行 

动不但牺牲了蔬菜及水果种植业的发展 

前景，也牺牲了国家和消费者的利益， 

失去这个蔬果种植区，将使蔬果的市价 

飙升《 

吁列永久蔬果种植区 

马来西亚菜农总会全体会员及各地 

农友将支持瓜拉美金属会捍卫农耕地的 

斗争，于昨日号召各地属会和农友共组 

支援团，汇聚在瓜拉美金拿督公庙礼堂 

和平请愿，声援霹州瓜拉美金农民。 

总会主席陈苏潮强调，州政府需确 

保农耕地充足，同时避免现有农耕地被 

发展商收购和逼迁。州政府应该修改过 

时和对农业发展不利的法令，对永续发 

展农业实行更加严厉的保护策略。2005 

年雪州乌鲁音W0多户菜农因房屋发展被 

迫迁事件对菜农来说记忆犹新，没想到 

霹雳州政府没有以此为前车之鉴。 

他呼吁霹雳州政府学习雪州政府把 

瓜拉美金保留为永久的蔬见种植区。如 

果霹雳州政府能规化该地区为粮食成产 

特区，让农民永续发展菜果园，霹雳州 

人民将能享用到更新鲜及廉宜的蔬果“ 

忧农耕地随时被铲平 

他说，过去十年来，该地农民都不 

断在中请上述土地地契，不应再让他们 

久等。总会要求政府全面检讨农业发展 

计划，关注及扶助菜果农，公平地分配 

农业地予菜果农，以期达到“耕者有其 

田”的目标。 

出地受影响的瓜拉美金农民协会 

主席杨武昌表示，当地涉及挖沙工程的 

地段共分成3个区，目前承包商已铲平 

了当中约20英亩的农耕地，让农友血本 

无归，其他农民的农耕地虽然尚未被进 

行推土，但也在日夜担惊受怕，担心本 

身的农耕地随时会被铲平，心血毁于一 

旦o 

受邀出席的友会霹雳州农民n救 

会代表曾桂良说，不管谁当政府，农民 

必须站稳脚步、团结一致争取应有的权 

益。州务大臣机构于4年前人禀怡保髙 

等法庭驱赶端洛的农民，总数为1590英 

T+T 0 

他说，州务大臣机构在怡保高等法 

庭胜诉，农民必须离开当地，并缴付堂 

费。之后农民上诉至上诉庭，法官于14 

曰推翻髙等法庭的决定。他鼓励农民继 

续斗争__« 
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SUMMARIES
旱衛農耕地
马来西亚菜农总会号召各属会代表声援美罗瓜拉美金农民(怡保26日讯）瓜拉美金农民协会约7U多名农友逾350亩耕种地
段被政府批给私人公司挖沙，马来西亚菜农总会今日发表文告全力声援当地农友，并促请霹雳州政府发出地契给受影响的
农民。文告指出，霹苈州政府至今对瓜拉美金菜果园挖沙逼迁事件未有良策善后，似是先斩后奏。瓜拉美金生产的蔬菜和
水果主要供应到全国各地，挖沙行动不但牺牲了蔬菜及水果种植业的发

Page 2 of 2

27 Nov 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Page: 15 • Printed Size: 324.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 10,127.00
Item ID: MY0034419959

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 1 of 3

27 Nov 2018
Tamil Malar, Malaysia

Author: null • Section: NEWS • Page: 1,11 • Printed Size: 354.00cm² • Region: KL
Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 1,636.99 • Item ID: MY0034421903

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 2 of 3

27 Nov 2018
Tamil Malar, Malaysia

Author: null • Section: NEWS • Page: 1,11 • Printed Size: 354.00cm² • Region: KL
Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 1,636.99 • Item ID: MY0034421903

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
Cabinet members have denounced the statement by the Subang Jaya police on the early morning scuffle at the Seafield
Sri Maha Mariamman Temple today as “false and irresponsible”. In a joint statement, federal ministers M Kulasegaran,
Xavier Jayakumar, Gobind Singh Deo, P Waytha Moorthy and deputy minister R Sivarasa said it was regrettable that
the Subang Jaya police had described the incident as a fight between two Indian groups.
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